
Selangor kekal
jadi ‘orang
tengah’ selesai
isu pemindahan
Shah Alam: Kerajaan Selangor mengekal-
kan pendirian menjadi ‘orang tengah’ da-
lamusahamenyelesaikan isu pemindahan
Kuil Sri Maha Mariamman di Subang Ja-
ya.
Menteri Besar, Amirudin Shari, berkata

pihaknya akan cuba mencari penyelesaian
terbaik bagi memastikan semua pihak ter-
babit berpuas hati dengan keputusan yang
akan dimuktamadkan pada minggu depan.
“Mana-manapihakbolehmengemukakan

cadangan tertentu (berkaitan isu pemin-
dahan kuil itu), namun saya berharap pihak
terbabit dapat bersabar kerana saya nam-
pak semakin jelas (penyelesaiannya) selepas
beberapa diskusi yang dibuat hari ini (se-
malam) dan semalam (kelmarin).
“Seperti yang saya sebut, penyelesaian

harusmempertahankan prinsip kedaulatan
undang-undang. Jika semua pihak berse-
tuju, mereka harusmelalui beberapa proses
perundangan.

Pastikan keamanan, kestabilan
“Kepentingan kerajaan negeri hanya me-
mastikan soal keamanan dan kestabilan,”
katanya kepada pemberita di lobi Dewan
Undangan Negeri (DUN) Selangor, di sini,
semalam.
Pada 28 September lalu, satu notis pe-

ngosongan dikeluarkan Mahkamah Tinggi
Shah Alam yang mengarahkan penghuni
kuil itu mengosongkan tapak kuil pada atau
sebelum 15 Oktober lalu.
Bagaimanapun, pada 10 November lalu,

tiga penganut kuil berkenaan memfailkan
saman bagi menuntut, antaranya perintah
injunksi bahawa defendan-defendan atau
orang lain dilarang daripada masuk dan
berada ataumenggunakan kekerasan untuk
mendapatkan semula hartanah kuil itu.

Seperti yang saya sebut,
penyelesaian harus
mempertahankan prinsip
kedaulatan undang-
undang. Jika semua pihak
bersetuju, mereka harus
melalui beberapa proses
perundangan”

Amirudin Shari,
Menteri Besar Selangor
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SULTAN SHARAFUDDINIDRIS SHAH berkenan menerima replika cek zakat 
perniagaan Kumpulan Sirim Berhad bernilai RM2,308.659.65 daripada 
Ketua Eksekutif Kumpulan Sirim Berhad. Prof. Ir. Dr. Ahmad Fadzil Mohd. 
Hani kepada Lembaga Zakat Selangor (LZS) di Istana Bukit Kayangan. Shah 
Alam. Selangor semalam. - BERNAMA 

Hanya 25 individu terima 
darjah kebesaran Selangor 
SHAH ALAM 4 Dis. - Hanya 25 
individu daripada 791 pen-
calonan terpilih untuk me-
nerima darjah dan bintang 
kebesaran sempena sambutan 
ulang tahun Hari Keputeraan 
yang ke-73 Sultan Selangor 
Sultan Sharafuddin Idris Shah 
pada 11 Disember ini. 

Setiausaha Kerajaan Negeri 
Selangor, Datuk Mohd. Amin 
Ahmad Ahya berkata daripada 
25 penerima itu, tiga individu 
menerima Darjah Kebesaran 
Seri Paduka Mahkota Selangor 
(S.P.M.S.) yang membawa 
gelaran 'Datuk Seri'. 

Sementara tiga individu 
menerima Darjah Kebesaran 
Datuk Setia-Sultan Sharafud-
din Idris Shah (S.S.I.S.) yang 
membawa gelaran 'Datuk 
Setia' dan sembilan individu 
menerima Darjah Kebesaran 

Datuk Paduka Mahkota Se-
langor (D.P.M.S.) yang mem-
bawa gelaran 'Datuk', katanya 
dalam satu kenyataan di sini, 
hari ini. 

Beliau berkata 10 individu 
lagi menerima Darjah Kebe-
saran Datuk-Sultan Sharafud-
din Idris Shah (D.S.I.S.) yang 
membawa gelaran 'Datuk'. 

Semua penerima telah me-
lepasi tapisan keselamatan 
iaitu Polis Diraja Malaysia 
(Keselamatan dan Jenayah), 
Jabatan Insolvensi Malaysia 
dan Suruhanjaya Pencegahan 
Rasuah Malaysia, katanya. 

Mohd. Amin berkata pada 
tahun ini, kerajaan negeri me-
nerima 1,801 permohonan dan 
daripada jumlah itu, sebanyak 
791 adalah permohonan pen-
calonan bagi darjah dan bin-
tang kebesaran. - BERNAMA 
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Don’t backtrack on moratorium, 
says Latheefa
PETALING JAYA: Lawyers for 
Liberty said the move to lift the 
moratorium on five repressive laws 
to investigate the Seafield temple 
case is alarming. 

The government must not fall 
into the trap of legitimising the nar-
rative spun by right-wing groups 
and political parties seeking to 
make this a racial and religious 
issue by backtracking on the elec-
tion promise made to abolish the 
Sedition Act, its executive director 
Latheefa Koya said yesterday. 

“When the moratorium was 
imposed, it was with the intention 
to abolish,” she said in a state-
ment. 

 “By lifting the moratorium, the 
government has betrayed its vow 
to the public, leaving the future of 
the repeal of these laws uncertain. 

“Current laws are more than 
sufficient to punish statements that 
incite public disorder or alarm the 
public; the Penal Code contains 
provisions under sections 504 and 
505 whereby insult with intent to 
provoke a breach of peace and 
statements conducing to public 
mischief are penalised.” 

Latheefa said eight of the Penal 
Code “Offences Against The Public 
Tranquillity” contains an array of 
provisions related to unlawful 
assembly and rioting. 
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Follow rule of law if you want to 
solve temple issue: MB

BY AMAR SHAH MOHSEN  
newsdesk@thesundaily.com   
 

SHAH ALAM: Anyone who wants 
to help find a solution to the 
Seafield Sri Maha Mariamman 
Temple issue is welcome to do so 
as long as the proper legal frame-
work is followed, said Selangor 
Mentri Besar Amirudin Shari. 

Amirudin said this in response 
to a crowdfunding campaign initi-
ated by Berjaya Corp founder Tan 
Sri Vincent Tan to buy the land 
where the temple is located. 

“Everyone has his own solution, 
but as I mentioned, it has to 
uphold the principles of the rule of 
law,” he told reporters at the state 
legislative assembly yesterday. 

Amirudin was responding to 
media questions on whether the 
“Save Seafield Temple Fund”, 
mooted and established by Tan on 
Nov 30, would affect court pro-
ceedings relating to the temple and 
the ongoing discussions between 
the state government and other 
stakeholders.  

Amirudin reiterated that the 
state government has no hidden 
interest in the matter and would 
play the mediator role in looking 
for a solution that best suits all 
quarters. 

“We can’t satisfy everybody for 
sure, but we can look for the best 
possible solution,” he said, adding 
that he was confident the issue 
would be resolved by the next 
week or two. 

On a separate matter, Amirudin 
rubbished accusations that the 
state government did not care for 
the environment following its deci-
sion to degazette 28.3ha of the 
Bukit Lagong Forest Reserve in 
Gombak for a housing develop-
ment project. 

He said any forest reserve land 
that was degazetted would be fol-
lowed by the gazetting of a sepa-
rate land of the same size, and that 
the decision for the Bukit Lagong 
plot was also not final as it would 
first have to go through a public 
hearing. 

“We are holding a public hear-
ing now, so before a decision is 
made, stop making noise.  

“State your views rationally 
during the hearing and the state 
government will take them into 
account.” 

Amirudin was responding to a 
statement by Association for the 
Protection of Natural Heritage of 
Malaysia which expressed disap-
pointment over the state’s decision 
to degazette the land. 
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Kerajaan Selangor belum
memutuskan sebarang ke-
putusan mengenai penyah-
wartaan sebahagian kawasan
Hutan Simpan Bukit Lahong,
Gombak bagi membolehkan
projek perumahan dijalan-
kan di kawasan itu.

Menteri Besar Amirudin
Shaari berkata, mana-mana
pihak boleh menyatakan
bantahan ketika proses
pendengaran awam
dijalankan nanti.

Katanya, proses
pendengaran awam itu
perlu dilaksanakan sebelum
sebarang keputusan
m e mbab it ka n
penyahwartaan dibuat
pihak kerajaan negeri.

“Jika ada bantahan yang

signifikan, ia boleh
disampaikan kerana itu
proses biasa.

“Tidak perlu terpekik
terlolong terlebih dulu.
Nyatakan pandangan
kepada kita secara rasional.

“Kerajaan negeri
mengambil berat kerana
amat jelas komitmen kita
untuk pastikan kawasan
hutan dan kawasan hijau
dikekalkan , ” katanya di lobi
bangunan Dewan
Undangan Negeri (DUN)
Selangor di sini, semalam.

Semalam, Pertubuhan
Pelindung Khazanah Alam
Malaysia (PEKA) pada
kenyataan melahirkan rasa
kecewa dengan tindakan
kerajaan negeri yang

didakwa menyahwartakan
sebahagian Hutan Simpan
Bukit Lagong itu bagi
membolehkan pembinaan
projek perumahan.

Presidennya, Puan Sri
Shariffa Sabrina Syed Akil
dipetik berkata,
penyahwartaan itu
menunjukkan kerajaan
negeri tidak menghiraukan
alam sekitar namun
membangunkan tanah yang
boleh memperoleh
keuntungan .

Mengulas lanjut,
Amirudin berkata, bagi
setiap penyahwartaan yang
dibuat, pihaknya akan
mewartakan tanah lain
mengikut dasar 30 peratus
hutan simpan dikekalkan.

Shah Alam

Belum beri kata putus isu Hutan Simpan Bukit Lahong
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Kerajaan negeri akan mem-
pertimbangkan pemberian
ganjaran kepada peniaga
yang menyediakan penye-
dut minuman keluli tahan
karat kepada pelanggan.

Ia berikutan tiada
pelaksanaan pemberian
penyedut plastik secara
automatik di negeri ini
pada tahun hadapan.

Exco Alam Sekitar,
Teknologi Hijau, Sains,
Teknologi Dan Inovasi (STI)
dan Hal Ehwal Pengguna
Hee Loy San berkata,
tindakan itu bagaimanapun
perlu dibincangkan dengan
pihak berkuasa tempatan
(PBT) sekiranya mahu
dilaksanakan secara serius.

“Jika di luar negara, ada
ganjaran diberikan kepada
mereka yang tidak
menggunakan beg plastik
seperti diberikan tambang
bas percuma untuk ke
sesuatu tempat.

“Jadi, perkara ini
(pemberian ganjaran)
boleh dipertimbangkan
pada masa akan datang,”
katanya ketika sesi soal

jawab pada Sidang Dewan
Undangan Negeri (DUN)
Selangor di sini, semalam.

Terdahulu, Wong Siew Ki
(DAP-Balakong) meminta
pandangan mengenai
ganjaran terhadap peniaga
yang menyediakan
penyedut minuman keluli
tahan karat berkenaan.

Loy Sian (PKR-Kajang)
berkata, penyedut
minuman plastik hanya
akan diberikan atas
permintaan pelanggan
selain peniaga restoran
tidak digalakkan
menyediakannya di
kaunter mereka.

“Ini (tidak memberi
penyedut minuman plastik
secara automatik) hasrat
Kerajaan Pusat dan
kerajaan negeri juga tidak
bercadang mengenakan caj
ke atas penggunaan
penyedut minuman
b erkenaan , ” katanya .

Kata beliau, kerajaan
negeri turut menyasarkan
Selangor menjadi negeri
bebas sepenuhnya
penggunaan plastik pada
2025,

“Sasaran berkenaan lebih
awal lima tahun
berbanding perancangan
Kerajaan Persekutuan
untuk menjadikan negara
ini bebas plastik
sepenuhnya pada 2030.

“Kami mahu pembekal
menghasilkan bahan ganti
kepada plastik seperti
plastik biodegradasi atau
beg kertas kitar semula
dalam jumlah yang wajar
dengan harga berpatutan.

“Jika ia tidak dapat
dilaksanakan, pastinya
plastik tetap akan menjadi
pilihan , ” katanya .

Shah Alam

Ganjaran sedia straw keluli tahan karat

HEE

Headline Ganjaran sedia straw keluli tahan karat
MediaTitle Harian Metro
Date 05 Dec 2018 Color Full Color
Section Setempat Circulation 112,705
Page No 34 Readership 338,115
Language Malay ArticleSize 173 cm²
Journalist N/A AdValue RM 6,789
Frequency Daily PR Value RM 20,367



Shah Alam

P enambahan skim
air percuma kepada
25 meter padu bagi

golongan B40 yang bermu-
la tahun depan dapat
mengelak sebarang caj
pembayaran air bulanan
golongan itu.

Menteri Besar Amirudin
Shaari yang menjelaskan
rasionalisasi perkara itu
berkata, data diterima pi-
haknya mendapati kadar
purata penggunaan air di
negeri ini antara 25 ke 26
meter padu sebulan bagi
setiap isi rumah.

“Dengan peningkatan li-
ma meter padu itu, semua
kelompok B40 tidak perlu
membayar penggunaan air
mereka setiap bulan,” ka -
tanya ketika menggulung
Perbahasan Usul Perun-
tukan Pembangu-
nan Belanja-
wan Selangor
2019 di Si-
dang De-
wan Un-
d a nga n
Nege r i

percuma ini.
“Saya percaya ia mung-

kin akan dibuat (pemberi-
an air percuma) pada Mac
atau April kerana kami
mahu sediakan jumlah
pendapatan terlebih dulu,”
katanya .

Ketika membentangkan
Belanjawan Selangor 2019
sebelum ini, Amirudin
mengumumkan pemberi-
an air percuma di Selangor
akan ditambah daripada 20
meter padu kepada 25 me-
ter padu sebulan.

Bagaimanapun, skim
pemberian air percuma itu
hanya diberikan kepada
golongan sasar yang berada
dalam kalangan B40 iaitu
mereka yang berdaftar dan
mempunyai data dengan
program E-Kasih.

Beliau turut memak-
lumkan peningkatan jum-
lah penduduk yang sema-
kin tinggi di Selangor men-
jadi punca skim pemberian

air percuma hanya di-
berikan kepada

golongan B40.

25 meter padu
air bantu B40

Norrasyidah Arshad
n o r r as y idah @ n s t p . co m. my

SIDANG DUN SELANGOR

(DUN) di sini, semalam.
Kata Amirudin, penjaja-

ran yang dibuat terhadap
skim air itu dapat mengu-
rangkan kos sehingga
RM100 juta.

Beliau turut menegaskan
skim berkenaan tiada kai-
tan dengan pengambilali-
han Syarikat Pengeluar Air
Selangor Sdn Bhd (SP-
LASH) pada Ogos lalu.

“Ini semua akan melalui
perbincangan dan saya
percaya pada Sidang DUN
berikutnya pada Mac ta-
hun depan, kami boleh
bentangkan apa yang di-
katakan penjajaran air

AM I R U DI N
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Shah Alam: Sultan Selangor
Sultan Sharafuddin Idris
Shah berkenan menerima
pembayaran zakat perniaga-
an berjumlah RM7.5 juta da-
ripada empat syarikat kepada
Lembaga Zakat Selangor
(LZS) di Istana Bukit Kaya-
ngan di sini, semalam.

Empat syarikat yang mem-
buat bayaran zakat bagi ta-
hun kewangan 2016 dan ta-
hun lalu itu adalah Kum-
pulan SIRIM Berhad, Pertu-

buhan Peladang Kebangsaan
(NAFAS), QSR Brands (M)
Holdings Berhad (QSR Bran-
ds) dan Central Spectrum (M)
B erhad .

Kumpulan SIRIM Berhad
yang diwakili Pengerusi me-
rangkap Ketua Eksekutif
Kumpulannya, Prof Dr Ah-
mad Fadzil Mohd Hani men-
dahului senarai syarikat
pembayar yang menyerah-
kan zakat perniagaan bagi ta-
hun kewangan 2017 berju-

mlah RM2.3 juta.
Penyerahan zakat itu di-

ikuti NAFAS yang diwakili
Ketua Pentadbirnya, Razana
Ghazali yang menyerahkan
RM2.11 juta zakat perniagaan
bagi tahun kewangan 2016.

Ketua Eksekutif Johor Co-
rporation (JCorp), Datuk Ka-
maruzzaman Abu Kassim
pula menyerahkan zakat per-
niagaan syarikat QSR Brands
berjumlah RM1.81 juta bagi
tahun kewangan 2017.

Sementara itu, Central
Spectrum yang diwakili Pen-
garah Urusannya, Datuk Mah-
mud Abbas menyerahkan za-
kat berjumlah RM1.26 juta ba-
gi tahun kewangan 2017.

Turut hadir Pengerusi Ma-
jlis Agama Islam Selangor
(MAIS) Datuk Mohammed
Kushrin Munawi, Pengerusi
LZS, Tan Sri Syed Anwar Syed
Putra Jamalullail serta Tim-
balan Pengerusi LZS, Profesor
Datuk Dr Aziuddin Ahmad.

Empat syarikat agih zakat RM7.5 juta

SULTAN Sharafuddin berkenan menerima replika cek zakat perniagaan
daripada Prof Dr Ahmad Fadzil.

>>NAFAS serah RM2.11 juta zakat
perniagaan bagi tahun kewangan 2016
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Sultan Selangor berkenan terima zakat perniagaan 

SULTAN SHARAFUDDIN (dua dari kanan) berkenan menerima 
replika cek zakat perniagaan QSR Brands berjumlah 
RM1,815,536.60 daripada Kamaruzzaman (dua dari kiri) di Istana 
Bukit Kayangan, Shah Alam, Selangor semalam. 

Oleh AHMAD SHAHERMAN SHAMSUR 

SHAH ALAM - Sultan Selangor, 
Sultan Sharafuddin Idris Shah ber-
kenan menerima pembayaran zakat 
perniagaan daripada empat syarikat 
berasingan yang keseluruhannya 
berjumlah RM7.5 juta. 

Replika cek pembayaran itu di-
serahkan kepada Lembaga Zakat 
Selangor (LZS) dalam satu upacara di 
Istana Kayangan di sini semalam. 

Empat syarikat yang membuat 
bayaran zakat bagi tahun kewa-
ngan 2016 dan 2017 itu ialah Kum-
pulan SIRIM Berhad, Pertubuhan 
Peladang Kebangsaan (Nafas), QSR 
Brands (M) Holdings Bhd., (QSR 
Brands) dan Central Spectrum (M) 
Berhad. 

Kumpulan SIRIM Berhad men-
dahului senarai syarikat pembayar 
zakat dengan jumlah zakat per-
niagaan bagi tahun 2017 sebanyak 
RM2.3 juta yang diwakili Pengerusi 
dan Ketua Eksekutif Kumpulannya, 
Prof. Ir. Dr. Ahmad Fadzil Mohd. 
Hani. 

Sementara itu, Nafas yang diwa-
kili oleh Ketua Pentadbirnya, Razana 
Ghazali telah menyerahkan zakat 
perniagaan bagi tahun 2016 seba-
nyak RM2.1 juta. 

QSR Brands pula yang diwakili 
Presiden dan Ketua Pegawai Ekse-
kutif Johor Corporation (JCorp), 
Datuk Kamaruzzaman Abu Kassim 
menyerahkan zakat perniagaan bagi 
tahun kewangan 2017 berjumlah 
RM1.8 juta. 

Syarikat keempat, Central Spec-
trum yang diwakili Pengarah Uru-
sannya, Datuk Mahmud Abbas turut 
menyerahkan zakat perniagaan bagi 
tahun 2017 berjumlah RM1.26 juta. 

Majlis penyerahan zakat per-
niagaan tersebut turut dihadiri 
Pengerusi Majlis Agama Islam Sela-
ngor (MAIS), Datuk Seri Moham-
med Khusrin Munawi, Pengerusi 
LZS, Tan Sri Syed Anwar Syed 
Putra Jamalullail dan Timbalan 
Pengerusi LZS, Prof. Datuk Dr. Ai-
zuddin Ahmad. 

Hadir sama, Ketua Divisyen Ope-
rasi Agihan Asnaf LZS, Abdul Basith 
Hamid, Ketua Divisyen Kutipan LZS, 
Mohd. Sabirin Sarbini dan Ketua 
Divisyen Komunikasi Koporat LZS, 
Datin Norajun Ainun Mohd. Hashim. 
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MBSA tidak pulang tangan kosong

SHAH ALAM - Majlis Bandaraya Shah Alam 
(MBSA) berjaya meraih tempat ketiga Kejo-
hanan Tarik Tali Antarabangsa Terbuka Lim-
bang 2018, di Sarawak, 25 November lalu.

Ketua Bahagian Korporat dan Perhubung-
an Awam MBSA, Shahrin Ahmad berkata, 
perlawanan merebut tempat ketiga itu ber-
langsung sengit.

Katanya, bagaimanapun atas semangat 
berpasukan yang tinggi tanpa kenal putus asa, 
MBSA berjaya menundukkan pasukan Apac-
hee Labuan.

"Kemenangan itu melayakkan MBSA 
membawa pulang wang tunai RM6,000 dan 
piala iringan," katanya.

Beliau mengulas mengenai kejohanan 
anjuran Kementerian Belia dan Sukan Nege-

ri Sarawak yang berlangsung selama tiga hari.
Dalam kejohanan itu, 27 pasukan bertan-

ding dan pasukan Saka Biru dari Polis Diraja 
Malaysia (PDRM) dinobatkan juara.

Katanya, MBSA berbangga dengan pen-
capaian pasukan tarik tali yang tidak pulang 
dengan tangan kosong.

"Kejayaan mendapat tempat ketiga ini 
merupakan satu pencapaian memberang-
sangkan sekaligus dapat meningkatkan imej 
MBSA di mata masyarakat. 

"MBSA menggalakkan kakitangan pelba-
gai peringkat jawatan 

untuk terlibat secara langsung dalam ak-
tiviti sukan seperti ini kerana ianya dapat me-
lahirkan kakitangan yang cergas, sihat dan 
berdisiplin," katanya.
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Suri rumah disaran manfaat bakat
SUNGAI TENGI - Golo-
ngan wanita terutama-
nya suri rumah disaran-
kan supaya mengambil 
peluang menjana penda-
patan sampingan di ru-
mah bagi menampung 
perbelanjaan keluarga.

Penyelia Pusat Wani-
ta Berdaya (PWB) Dun 
Hulu Bernam, Nurfadzi-
lah Abdul Karim berkata, 
perkhidmatan tempahan 
makanan antara yang 
boleh dilakukan golong-
an tersebut dengan kos 
pengurusan minimum.

Menurutnya, suri ru-
mah memiliki bakat da-
lam bidang masakan dan 
ia perlu dimanfaatkan 
bagi meringankan beban 
kos sara hidup.

Suri rumah yang mengikuti program masakan di Tadika Kemas Felda Sungai Tengi. 

Selepas ini lebih banyak lagi 
program akan dianjurkan 

seperti pembuatan kek dan 
pastri, bimbingan usahawan."
- Nurfadzilah

"Sehubungan itu, PWB 
mengambil inisiatif meng-
anjurkan program membu-
at Laksa Johor sebagai pen-
dedahan kepada suri 
rumah.

"Seramai 20 peserta ter-
libat yang dikendalikan oleh 
Chef Rosmawati Yusof dan 
diharap dapat menyuntik 
semangat kepada mereka 
untuk menjana pendapatan 
sampingan.

"Selepas ini akan lebih 
banyak lagi program akan 

dianjurkan seperti pem-
buatan kek dan pastri, 
bimbingan usahawan, 
kemahiran menjahit dan 
ceramah berkaitan hak-
hak wanita," katanya.

Program tersebut di-
hadiri Penyelia Pusat Pe-
duli Rakyat Dun Hulu 
Bernam, Amran Sakir dan 
Ahli Majlis Zon Felda Su-
ngai Tengi, Rohani Yusof 
dan Ketua Kampung Su-
ngai Tengi, Norman 
Shah.
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Anggota masyarakat 
diminta main 

peranan tangani isu 
salah guna dadah

AHMAD ISMADI ISMAIL

PANDAN INDAH

Ampang, Pandan kawasan panas

P englibatan seluruh anggota 
masyarakat antara elemen uta-
ma dalam menjayakan misi 

negara bebas dadah.
Justeru, masyarakat diminta ber-

sama-sama memainkan peranan 
dalam menangani isu dadah di ko-
muniti masing-masing.

Adun Pandan Indah, Izham 
Hashim berkata, beliau memandang 
serius isu tersebut setelah mengeta-
hui kawasan Ampang dan Pandan 
antara kawasan panas dalam isu 
penyalahgunaan dadah.

“Perkara itu dimaklumkan keti-
ka menghadiri taklimat bersama 
Ketua Polis Selangor Datuk Mazlan 
Mansor bersama Menteri Besar Se-

Ahli Jawatankuasa Pemulihan 
Dadah terdiri daripada 
pelbagai profesion antaranya 
guru dan doktor

info
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langor Amirudin Shari.
“Kami telah dibentangkan men-

genai fakta atau data statistik ber-
hubung kes jenayah termasuk kes 
penagihan dadah di negeri ini, saya 
dimaklumkan kawasan Ampang 
dan Pandan antara yang ‘top’ ber-
banding kawasan lain,” katanya.

Beliau berkata, ia merupakan 
satu cabaran untuk masyarakat ber-
sama-sama menanganinya.

“Kita perlu kerjasama dalam 
mengatasi isu ini, pihak masjid dan 
sekolah perlu memainkan peranan 
masing-masing,” katanya.

Sementara itu, Pengerusi Jawa-
tankuasa Pemulihan Dadah Daerah 
�������	�
��	�����	��	����	
berkata, penyalahgunaan dadah 
merupakan ancaman besar.

“Saya telah melihat bagaimana 
untuk mendapatkan kerjasama da-
ripada masyarakat di sini, selain 
menyalurkan maklumat kepada 
pihak berkuasa untuk ber-
sama-sama membanteras penyala-
hgunaan dadah di kawasan ini,” 
katanya. 

�
��	�����	
�������	�����	
pihak seharusnya melibatkan diri 
dalam kempen pencegahan pena-

gihan dadah.
“Segelintir masyarakat masih 

menyerahkan isu ini kepada pihak 
berkuasa atau kerajaan untuk me-
nanganinya, ini berkemungkinan 
mereka kurang pengetahuan berkai-
tan isu tersebut,” katanya.

Beliau berkata, pihaknya juga 
harus mengenal pasti kawasan tum-
puan jika kawasan tersebut didapa-
ti 'hotspot' berhubung kes penyala-

hgunaan dadah.
“Kita akan mendapat kerjasama 

dengan pemimpin masyarakat di 
kawasan itu untuk melatih mereka 
memahami dan menangani isu ini,” 
katanya.

Menurutnya, ahli Jawatankuasa 
Pemulihan Dadah ini terdiri daripa-
da pelbagai profesion antaranya 
guru, doktor dan profesional.

“Kita bekerjasama dan berga-

bung kepakaran masing-masing 
dalam membantu Agensi Anti Da-
dah Kebangsaan (AADK) mengu-
rangkan kes dadah,” katanya.

Beliau berkata, pihaknya dima-
klumkan majoriti yang terlibat den-
gan kes dadah berusia 16 hingga 29 
tahun.

“Puncanya adalah pergaulan 
bebas, pengaruh kawan dan faktor 
persekitaran kediaman,” katanya.

�
��	�����	
�������	��������	
juga menganjurkan pelbagai aktivi-
ti yang membabitkan orang kena 
pengawasan (OKP) atau penagih 
dadah diawasi AADK.

“Mereka akan terlibat dengan 
pelbagai aktiviti masyarakat seperti 
kebun komuniti setiap bulan, seca-
ra tidak langsung mereka tidak be-
rasa janggal untuk bersama dengan 
masyarakat,” katanya.
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Adun pandang serius kes kereta 
jatuh dalam lubang

HULU LANGAT – Adun Dusun Tua 
memandang serius berhubung kes 
sebuah kereta dilaporkan terjatuh 
ke dalam lubang yang dipercayai 
berpunca dari mendapan di atas 
jalan berhadapan Sunway Cheras, 
Batu 9, baru-baru ini. 

Menerusi kenyataan di akaun 
mediasosialnya,  Edry Faizal Yusof 
berkata,  mendapan jalan itu ber-
punca daripada paip air yang pecah 
dipercayai akibat kerja pengorekan 
lubang bawah tanah oleh projek 
pembetungan.

Katanya, beliau meninjau tapak 
kejadian bersama pihak syarikat 
yang melaksanakan projek tersebut, 

Majlis Perbandaran Kajang  (MPKJ) 
dan penduduk. 

Beliau memohon kepada pihak 
syarikat berkenaan untuk meletak-
kan pasukan keselamatan sepan-
jang masa di kawasan tersebut me-
skipun sesudah baik pulih bagi 
memastikan benar-benar tiada 
kerosakan berulang dan memba-
hayakan pengguna jalan raya.

Pihak syarikat tersebut juga per-
lu bekerjasama lebih dekat dengan 
Air Selangor bagi memastikan tiada 
lagi kejadian berulang lagi akibat 
paip pecah sehingga merosakkan 
jalan ketika kerja pengorekan di-

laksanakan.
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500 sukarelawan bantu pulihkan Bukit Broga
SEMENYIH – Seramai 500 suka-
relawan terlibat dalam program 
Healing Broga anjuran Pejabat 
Daerah/Tanah Hulu Langat den-
gan kerjasama Kelab Aktif Priha-
tin Selangor bersama Agen-
si-agensi kerajaan di Bukit Broga, 
di sini baru-baru ini.

Sebanyak 400 anak pokok 
disediakan antaranya musang 
king, rambutan, manggis dan 
sukun. Setiap sukarelawan dibe-
rikan anak pokok bersama alatan 
untuk proses penanaman. Kayu 
pancang juga disediakan untuk 
memudahkan proses menanam.

Penghulu Mukim Semenyih, 

Muhamad Azaazrin Alias berkata, 
program itu merupakan permulaan 
program menjaga alam sekitar. 

“Dianggarkan sebanyak 2000 
batang pokok diperlukan untuk di-
tanam di Bukit Broga ini. Usaha ini 
diharapkan dapat menjadikan Bukit 
Broga menjadi tarikan dan destina-
si pelancongan di daerah Hulu 
Langat,” katanya.

Sementara itu Pegawai Daerah 
Hulu Langat, Datuk Rosli Othman 
berkata, program ini adalah usaha 
untuk mempromosikan Bukit Broga 
sebagai salah satu tarikan di daerah 
Hulu Langat. 

“Bukit Broga merupakan per-

mulaan program dan usaha Pe-
jabat Daerah/Tanah Hulu Langat 
bersama Kerajaan Negeri Se-
langor dalam menjaga dan me-
mulihara alam sekitar,” katanya.

Exco Alam Sekitar, Teknolo-
gi Hijau, Sains, Teknologi dan 
Inovasi dan Hal Ehwal Penggu-
na, Hee Loy Sian berkata, kera-
jaan negeri berusaha memuli-
hkan pokok-pokok yang terbakar 
tahun lepas. 

“Pokok-pokok ini untuk di-
tanam semula di lereng Bukit 
Broga. Kita akan tambah jumlah 
pokok pada masa akan datang," 
katanya.

'(��"���������������������������!�����������������������(������������%�(���
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Jambatan sementara siap

J ambatan sementara bagi 
menghubungkan pen-
duduk Kampung Rantau 

Panjang ke kawasan pekan 
Bestari Jaya  di sini dibuka 
������ ����� ������ ������
sebulan lalu. 

Pegawai Daerah Kuala 
Selangor, Shamsul Shahril 
Badliza Mohd Noor men-
jelaskan, jambatan sementa-
ra itu dibuka hanya untuk 

Kerja baik pulih 
jambatan Rantau 

Panjang rosak 
ambil  masa 
enam bulan

ARZIANA MOHMAD 
AZAMAN

BESTARI JAYA

��
�
���
�����������������-
kal dan pejalan kaki sahaja.

“Kita ambil maklum 
aduan penduduk kampung 
yang terpaksa pusing jauh 
nak hantar anak mereka ke 
sekolah sebelum ini, jadi jam-
batan sementara ini disiap-
kan lebih awal.

“Jambatan sementara itu 
bagi menunggu JKR membai-
ki jambatan lama yang ter-
belah dua sebelum ini akibat 
hakisan tebing sungai dalam 
tempoh dijangka siap enam 
bulan,” katanya.

Shamsul Shahril Badliza 
yang juga Pengerusi 
Jawatankuasa Pengurusan 
Bencana Daerah Kuala 
Selangor itu berkata, 
jambatan baharu dijangka 
siap pada Mac 2021.

“Projek itu termasuk ker-
ja pelebaran jalan di kedua 
laluan yang giat dilaksanakan 
pihak berkenaan bagi melan-
�����
�������������������
�

datang,” katanya.
Terdahulu, jambatan 

yang menghubungkan Jalan 
Kampung Rantau Panjang, di 
sini terpaksa ditutup sejak 24 
Oktober lalu berikutan berla-
kunya keretakan akibat 
mendapan serius.

Jambatan terbabit 
terbelah dua selepas 
mendapan berlaku di 
permulaan laluan dan mula 
ditutup bagi mengelakkan 

insiden tidak diingini.
������������������������

dalam kenyataan sebelum ini 
menjelaskan, penutupan 
laluan itu diambil atas faktor 
keselamatan orang ramai.

��������
��������!"���-

ter ditutup bagi memberi 
laluan kepada kerja pembai-
kan yang dijangka mengam-
bil masa dalam tempoh enam 
bulan sehingga diberitahu 
kelak.

��#
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���������
-

Projek pelebaran jalan 
turut dilaksana bagi 
melancarkan aliran trafik 
di kampung berkenaan

 

info

dangan kasarnya jambatan 
masih stabil tetapi laluan naik 
ke jambatan dilaporkan 
mendap. Jadi, demi kesela-
matan semua, laluan ini per-
lu ditutup buat sementara 
waktu,” katanya.

���������
����������-
tan dan tebing sungai ber-
hampiran itu disebabkan air 
sungai agak tinggi dan 
��������
�����$�

JKR Daerah Kuala Selang-
������
��������
���
����
setempat dan pengguna jalan 
raya menggunakan Jalan Ra-
wang - Jalan Raja Musa - Jalan 
Timur Tambahan Bestari Jaya 
sebagai alternatif.

Jambatan sementara dibuka untuk kegunaan penunggang 
motosikal, basikal dan pejalan kaki.

SHAMSUL

Headline Jambatan sementara siap
MediaTitle Sinar Harian
Date 05 Dec 2018 Color Full Color
Section Selangor & KL Circulation 160,000
Page No 21 Readership 509,000
Language Malay ArticleSize 352 cm²
Journalist ARZIANA MOHMAD AZAMAN AdValue RM 6,004
Frequency Daily PR Value RM 18,013



Jambatan sementara siap

J ambatan sementara bagi 
menghubungkan pen-
duduk Kampung Rantau 

Panjang ke kawasan pekan 
Bestari Jaya  di sini dibuka 
������ ����� ������ ������
sebulan lalu. 

Pegawai Daerah Kuala 
Selangor, Shamsul Shahril 
Badliza Mohd Noor men-
jelaskan, jambatan sementa-
ra itu dibuka hanya untuk 

Kerja baik pulih 
jambatan Rantau 

Panjang rosak 
ambil  masa 
enam bulan

ARZIANA MOHMAD 
AZAMAN

BESTARI JAYA

��
�
���
�����������������-
kal dan pejalan kaki sahaja.

“Kita ambil maklum 
aduan penduduk kampung 
yang terpaksa pusing jauh 
nak hantar anak mereka ke 
sekolah sebelum ini, jadi jam-
batan sementara ini disiap-
kan lebih awal.

“Jambatan sementara itu 
bagi menunggu JKR membai-
ki jambatan lama yang ter-
belah dua sebelum ini akibat 
hakisan tebing sungai dalam 
tempoh dijangka siap enam 
bulan,” katanya.

Shamsul Shahril Badliza 
yang juga Pengerusi 
Jawatankuasa Pengurusan 
Bencana Daerah Kuala 
Selangor itu berkata, 
jambatan baharu dijangka 
siap pada Mac 2021.

“Projek itu termasuk ker-
ja pelebaran jalan di kedua 
laluan yang giat dilaksanakan 
pihak berkenaan bagi melan-
�����
�������������������
�

datang,” katanya.
Terdahulu, jambatan 

yang menghubungkan Jalan 
Kampung Rantau Panjang, di 
sini terpaksa ditutup sejak 24 
Oktober lalu berikutan berla-
kunya keretakan akibat 
mendapan serius.

Jambatan terbabit 
terbelah dua selepas 
mendapan berlaku di 
permulaan laluan dan mula 
ditutup bagi mengelakkan 

insiden tidak diingini.
������������������������

dalam kenyataan sebelum ini 
menjelaskan, penutupan 
laluan itu diambil atas faktor 
keselamatan orang ramai.

��������
��������!"���-

ter ditutup bagi memberi 
laluan kepada kerja pembai-
kan yang dijangka mengam-
bil masa dalam tempoh enam 
bulan sehingga diberitahu 
kelak.
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Projek pelebaran jalan 
turut dilaksana bagi 
melancarkan aliran trafik 
di kampung berkenaan

 

info

dangan kasarnya jambatan 
masih stabil tetapi laluan naik 
ke jambatan dilaporkan 
mendap. Jadi, demi kesela-
matan semua, laluan ini per-
lu ditutup buat sementara 
waktu,” katanya.

���������
����������-
tan dan tebing sungai ber-
hampiran itu disebabkan air 
sungai agak tinggi dan 
��������
�����$�

JKR Daerah Kuala Selang-
������
��������
���
����
setempat dan pengguna jalan 
raya menggunakan Jalan Ra-
wang - Jalan Raja Musa - Jalan 
Timur Tambahan Bestari Jaya 
sebagai alternatif.

Jambatan sementara dibuka untuk kegunaan penunggang 
motosikal, basikal dan pejalan kaki.

SHAMSUL
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Kaji penyelesaian terbaik
PUNCAK ALAM - Jalan penyelesaian 
terbaik perlu diambil bagi menyelesaikan 
isu banjir kilat di Jalan Persiaran 6 Puncak 
Alam, di sini supaya tidak berulang. 

Pengerusi Permuafakatan Persatuan 
Penduduk Puncak Alam, Mohd Hanif Md 
Sultan menjelaskan, penduduk berharap 
isu banjir kilat dapat diselesaikan kadar 
segera.

“Untuk makluman, sebelum ini 
kawasan sebelah kiri laluan terbabit adalah 
paya sebelum ditambak. Jadi bila hujan 
lebat, air di kawasan kiri penuh dan 
bertakung ke laluan utama.

“Sebab nak mengalir ke sebelah kanan 
untuk ke kolam tandahan, ban tinggi jadi 

air tak boleh nak mengalir dan sebaliknya 
bertakung di kawasan rendah,” katanya.

Tegasnya, pihak berkenaan perlu 
membuat aliran air yang sempurna jika 
mahu membina ban di kedua jalan bagi 
mengelakkan air bertakung di tempat 
sama.

“Samada aliran air dalam tanah atau 
sebaliknya kerana agensi berkaitan 
mempunyai kepakaran dan prosedur 
operasi standards (SOP) masing-masing.

“Sudah menjadi harapan penduduk 
supaya isu ini tidak lagi berulang pada 
masa akan datang seiring pembangunan 
yang rancak dibangunkan di kawasan ini,” 
katanya.

Mohd Hanif 
(tiga,kanan) 
bersama 
Pegawai 
Daerah Kuala 
Selangor, 
Shamsul Shahril   
ketika meninjau 
lokasi di Jalan 
Persiaran 6 
Puncak Alam.
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SHAH ALAM - Kera-
jaan negeri komited 
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Selangor komited mengekalkan HSK 
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PH ganti semula hutan simpan 
dinyahwarta BN

AMIRUDIN
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Haram beg plastik 2030
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2030 apabila kerajaan negeri 
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Pengharaman 
dilaksana dengan 

kerjasama PBT 
Selangor
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Loy Sian berkata, larangan yang 
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LOY SIAN
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80 pemaju 
disenarai hitam
SHAH ALAM - Sebanyak 80 
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Hanya 25 individu terima darjah bintang 
kebesaran Selangor

SHAH ALAM -Hanya 25 in-
dividu daripada 791 pencalo-
nan terpilih untuk menerima 
darjah dan bintang kebesaran 
sempena sambutan ulang 
tahun Hari Keputeraan yang 
ke-73 Sultan Selangor Sultan 
Sharafuddin Idris Shah pada 
11 Disember ini.

Setiausaha Kerajaan Ne-
geri Selangor, Datuk Mohd 
Amin Ahmad Ahya berkata 
daripada 25 penerima itu, tiga 
individu menerima Darjah 
Kebesaran Seri Paduka Ma-
hkota Selangor (S.P.M.S.) 
yang membawa gelaran ‘Da-
tuk Seri’.

Sementara tiga individu 
menerima Darjah Kebesaran 
Datuk Setia-Sultan Sharafud-
din Idris Shah (S.S.I.S.) yang 
membawa gelaran ‘Datuk 
Setia’ dan sembilan individu 
menerima Darjah Kebesaran 
Datuk Paduka Mahkota Se-
langor (D.P.M.S.) yang mem-
bawa gelaran ‘Datuk’, katanya 
dalam satu kenyataan di sini,-
semalam.

Beliau berkata 10 individu 
lagi menerima Darjah Kebe-
saran Datuk-Sultan Sharafud-
din Idris Shah (D.S.I.S.) yang 
membawa gelaran ‘Datuk’.

Semua penerima mele-

pasi tapisan keselamatan 
iaitu Polis Diraja Malaysia 
(Keselamatan dan Jenayah), 
Jabatan Insolvensi Malaysia 
dan Suruhanjaya Pencega-
han Rasuah Malaysia, kata-
nya.

Mohd Amin berkata pada 
tahun ini, kerajaan negeri 
menerima 1,801 permoho-
nan daripada jumlah itu, se-
banyak 791 permohonan 
pencalonan bagi darjah dan 
bintang kebesaran.-Bernama
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Resque Padat selenggara tapak sejarah, 
monumen Selangor

�����������	�Perbadanan 
Adat Melayu dan Warisan 
Negeri Selangor (Padat) 
menubuhkan Pasukan 
Resque Padat bertujuan un-
tuk melaksanakan kerja-kerja 
penyelenggaraan kecemasan 
(adhoc) di tapak tanah berse-
jarah dan monumen yang 
����������	�
��������

Pasukan yang terdiri da-

ripada kakitangan Padat sen-
diri bertanggungjawab me-
lakukan rawatan awal di tapak 
bersejarah yang mengalami 
kerosakan akibat cuaca dan 
vandalisme sebelum kerja 
pemuliharaan yang menyelu-
�����������	���������

Ketua Pegawai Eksekutif 
Padat, Datuk Paiman Keromo 
berkata, pembaikan awal 
yang bersifat sementara itu 
perlu dilakukan dengan pan-
tas sejurus selepas kerosakan 
dikesan bagi mengelakkan 
kemusnahan yang lebih 
�������

Menurutnya, inisiatif 
penubuhan pasukan ini di-
ambil susulan aduan yang 
diterima daripada orang 
awam mengenai keadaan 

tapak sejarah di Selangor 
yang terbiar tanpa penyeleng-
�������

“Sejak ditubuhkan pada 
Februari tahun ini, Resque 
Padat telah menyelenggara 
beberapa buah tapak berse-
jarah dan monumen seperti 
Telaga Tujuh, Makam Anak 
Dara di Kuala Selangor, Perigi 
Beracun, Batu Hampar dan 
bekas rumah Pegawai Daerah 
JKR Kuala Selangor di puncak 
Bukit Malawati serta Makam 
Syaid Mashor di Kuala Kubu 
�������

“Mereka melakukan 
pembersihan kawasan sekitar 
termasuk melakukan peman-
tauan berkala keatas tapak-ta-
pak warisan dan sejarah dari 
semasa ke semasa,” katanya. 

AKTIVITI RESQUE 
PADAT

 Kerja-kerja pembersihan 
di Telaga Tujuh, Kuala 
Selangor.

 Pasukan Resque Padat 
meracun rumput di sekitar 
Makam Anak Dara, Kuala 
Selangor.

 Kerja-kerja mengecat 
pagar Perigi Beracun, 
Bukit Malawati.

 Pembersihan kawasan 
Batu Hampar, Bukit 
Malawati.

 Kerja-kerja mengecat di 
Bangunan Laman Budaya, 
Bukit Malawati.

 Kerja-kerja pembersihan 
di bekas rumah Pegawai 
Daerah JKR Kuala 
Selangor, Bukit Malawati.

 Kerja-kerja 
penyelenggaraan di 
Makam Syaid Mashor, 
Kuala Kubu Bharu.

 Kerja-kerja di Makam 
Syaid Mashor, Kuala Kubu 
Bharu.

Kerja-kerja pembersihan di Telaga Tujuh, Kuala Selangor sedang 
dilakukan Pasukan Resque Padat.
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F&N, MBSA catat rekod baharu kutipan kitar semula
KEMPEN Kitar Semula F&N & MBSA 2018 
memperlihatkan keupayaan kitar semula 
mengumpul 175,161.72 kilogram (kg) 
bahan kitar semula, sekali gus mengatasi 
kutipan 143,946.20 kg tahun lepas.

Dianjurkan bersama oleh Fraser & Neave 
Holdings Bhd (F&NHB) dan Majlis 
Bandaraya Shah Alam (MBSA),  sejumlah 38 
tadika serta sekolah rendah dan menengah 
di Shah Alam menyertainya.

Kempen berlangsung dari 1 Februari 
hingga 31 Oktober 2018, dengan 
menawarkan hadiah wang tunai berjumlah 
RM29,500 ini disokong oleh Jabatan 
Pendidikan, Jabatan Alam Sekitar Selangor 
dan Tetra Pak Malaysia, dengan matlamat 
menyemaikan budaya kitar semula dalam 
kalangan anak muda.

Pengurus Hal Ehwal Korporat, F&NHB, 
Cariessa Goh berkata, edisi ke-12 Kempen 
Kitar Semula F&N & MBSA tahun ini  
mengumpul lebih banyak bahan kitar 
semula meskipun bilangan sekolah 
berkurangan daripada 43 sekolah pada 
2017 kepada 38 sekolah tahun ini. 

“Ini menunjukkan setiap perkara, walau 
sekecil mana sekalipun, anak-anak muda 
boleh membawa kesan besar ke atas alam 
sekitar.

“Sekolah tempat paling sesuai pupuk 
tabiat kitar semula, meningkatkan 
kesedaran terhadap isu-isu alam sekitar, dan 
membentuk persepsi serta sikap positif 
yang bawa perubahan,” katanya semasa 

Cariessa (tengah) 
dan Konsultan 
F & NHB, Datuk 
Kamal Harun 
(empat, kanan), 
bersama Pengarah 
Pengurusan 
Sisa Pepejal & 
Pembersihan 
Awam, MBSA, T S 
Mohd Azmi Amir 
Khan (dua,  kiri).

majlis penutup kempen berkenaan di Shah 
Alam. 

Hadir sama dalam program, Pengurus 
Ekonomi Pekeliling Serantau, Asia Selatan, 
Asia Timur dan Oceania, Tetra Pak 
(Malaysia) Sdn Bhd, Terrynz Tan.

Pra SK Seksyen 19 menjuarai kategori 
prasekolah memenangi hadiah wang tunai 
RM500, manakala Pra SK TTDI Jaya 
mengekalkan kedudukan di tempat kedua 
melayakkannya menerima RM400. Tadika 
Seri Kurnia, mendapat tempat ketiga 

memenangi RM300.  
SK Alam Megah (3) mengekalkan 

kejuaraannya dengan membawa pulang 
RM2,000; SK Bukit Naga menduduki tempat 
kedua memenangi RM1,700, manakala SJK 
(T) Hicom mendapat tempat ketiga 
memenangi RM1,500. 

Dalam kategori sekolah menengah, SMK 
TTDI Jaya menduduki tempat teratas 
memenangi hadiah RM2,000; SMK Seksyen 
16, tempat kedua membawa pulang 
RM1,700 dan SMK Bukit Jelutong tempat 

ketiga memenangi RM1,500. 
Ahli Majlis MBSA, Kamarulzaman Sanusi 

memuji F&NHB kerana menyokong kempen 
kitar semula sekolah sepanjang 12 tahun 
lepas.

“Kempen ini antara strategi kami 
merealisasikan wawasan menjadikan Shah 
Alam bandar raya rendah karbon menjelang 
2030,” katanya.

Sejak dimulakan pada 2007, Kempen 
Kitar Semula F&N & MBSA mengumpul lebih 
1 juta kg bahan kitar semula.
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Mais serah dana sumbangan kepada 81 badan NGO-i
MAJLIS Agama Islam Selangor (Mais) 
menyerahkan sumbangan dana kepada 81 
badan pertubuhan Islam bukan kerajaan 
(NGO-i) yang berdaftar di bawah Mais. 

Kesemua NGO-i menerima sumbangan 
membabitkan dana antara RM10,000 
sehingga RM25,000 menerusi aktiviti 
dakwah yang dijalankan.

Bantuan ini merupakan sumbangan 
dana bagi fasa ke 2/2018 dengan jumlah 
keseluruhan sebanyak RM2.2 juta bertujuan 
memperkasa dakwah NGO-i dan 
membangunkan sahsiah umat Islam.

Sumbangan menggunakan peruntukan 
Asnaf Fisabilillah Lembaga Zakat Selangor 
(LZS) ini disampaikan oleh Pengerusi Mais, 
Datuk Setia Mohammed Khusrin Munawi.

Antara NGO-i menerima sumbangan 
adalah Persatuan Pelajar Islam Selangor 
Darul Ehsan (Pepias), Persatuan 
Sukarelawan Islam Hospital Selangor 
(Sahabat), Persatuan Mencegah Dadah 
Malaysia Negeri Selangor (Pemadam) dan 
Persatuan Ulamak Malaysia Cawangan 
Selangor.

Mais turut menyampaikan sumbangan 
Geran Tahunan Rumah Kebajikan 
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Perlindungan Anak Yatim sebanyak 
RM220,000 kepada 12 rumah anak yatim. 

Antara rumah anak yatim menerima 
sumbangan adalah Rumah Anak Yatim 
Hidayah Al-Hijrah, Persatuan Rumah Anak 
Yatim dan Miskin Damai dan Rumah 
Kebajikan Anak Yatim Al-Munirah.

Pada majlis sama, turut diadakan 
Persidangan NGO-i MAIS bertujuan 
memberi pendedahan kepada peserta 
NGO-i bagi berkongsi cabaran dakwah 
dalam mendepani ancaman akidah dan 
ancaman sosial umat Islam. 

Sebanyak dua slot utama kepada peserta 

antaranya adalah ‘Kepentingan Fiqh 
Keutamaan (Fiqh Al-Awlawiyat) ke arah 
memartabatkan kesucian agama Islam’ 
yang disampaikan oleh Pengarah Pusat 
Kajian Syariah, Undang-Undang & Politik 
(Syarak), Institut Kefahaman Islam Malaysia 
(Ikim), Dr Mohd Farid Mohd Shahran.
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LAWATAN |  Menteri Pertahanan, Mohamad Sabu beramah mesra dengan 
anggota tentera ketika mengadakan lawatan ke Pos Gabungan Malindo (Gabma) 
di Biawak, Lundu di Sarawak, semalam.
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•甘榜东姑区州议员林怡威（左）整理资料，准备之后的 

辩论环节。右为武吉美华拉蒂区州议员祖威礼亚。 

更改免費水受惠群體 

料明年首季落實 
(莎阿南4日讯）雪州大臣 

阿米鲁丁指出，州政府还在研 

究免费水只让B40群体受惠， 

并提局至25立方米的决定，预 

计明年首季才能落实。 

他说，州政府现今还在和各 

部门，讨论廉价房屋、乡村等 

单位的水费。 

不过，他重申，虽然更改免 

费水的受惠群体，州政府能减 

少1丨乙令吉的开支，但这与雪 

州水供重组是毫无联系。 

他今午为财政预算案的发展 

开销进行总结时说，反对党领 

袖指25立方米的免费水是毫无 

帮助，是错误的说法，因为根 

据研究，低收入家庭每月的平 

均耗水量，是在25至26立方 

米。 
“换言之，把免费水提高至 

25立方米，就代表受惠者无需 
缴付水费。” 

阿米鲁丁指出，州政府在明 

年的财政预算案，会调整数项 

惠民政策，免费水是其中一 

样。 

他说，其他出现调整的惠民 

政策还有雪州初生婴儿基金、 
青年结婚津贴、’‘精明雪州关 

爱妈妈"卡等。 

他指出，目前已有近33万人 

向雪州初生婴儿基金注册，对 

方在18罗就能获得1500令吉， 

总拨款是4亿令吉。 
“为了不让以上政策让州政 

府财政吃紧，州政府将和国民 
投资机构合作。” 

•阿米鲁丁：经调整后的免 

费水政策，估计明年首季才 

落实。 
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SUMMARIES
•甘榜东姑区州议员林怡威（左）整理资料，准备之后的
辩论环节。右为武吉美华拉蒂区州议员祖威礼亚。更改免費水受惠群體料明年首季落實(莎阿南4日讯）雪州大臣阿米鲁丁
指出，州政府还在研究免费水只让B40群体受惠，并提局至25立方米的决定，预计明年首季才能落实。他说，州政府现今
还在和各部门，讨论廉价房屋、乡村等单位的水费。不过，他重申，虽然更改免费水的受惠群体，州政府能减少1丨乙令
吉的开支，但这与雪州水
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4萬923女性登記主婦公積金 
(吉隆坡4日讯）妇女、家 

庭与社会发展部副部长杨巧双 

指出，截至12月3日，国内共 

有4万923名女性登记家庭主妇 

公积金计划（ i - S u r i ) �  
“部门感到欣慰，因为 

i-Suri成功开拓自雇及没有固 

定收入的女性觉醒，这当中也 

包括不在此计划第一阶段的家 

庭主妇目标群体，因为她们如 

今也通过另一个公积金的自愿 

退休储蓄计划（i-Saraan)， 

开始在公积金户头储蓄，以用 
作退休计划。” 

杨巧双今曰在国会下议院问 

答环节中，如是回答巫统保 

佛区国会议员拿督阿兹莎的提 

问。 

杨巧双说，公积金的自愿退 

休储蓄计划此前只有2万6393 

人登记，然而在该部于今年8 

月15日推介家庭主妇公积金计 

划之后，公积金的自愿退休 

储蓄计划登记人数上升高达 

86.9%。 
“在8月15日至12月3曰 

期间，共有2万2949人登记 

i-Saraan,总登记人数达4万 

9342人，这意味随著部门推出 

i-SuH计划，国内女性节省金 

钱的觉醒已经存在，若她们在 

i-Sun计划下不符合资格，则 

可登记i-Saraan�” 

她指出，公积金的自愿退休 

储蓄计划旨在鼓励民众通过自 

身能力，自愿缴纳公积金，以 

用作退休储蓄。 
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SUMMARIES
4萬923女性登記主婦公積金
(吉隆坡4日讯）妇女、家庭与社会发展部副部长杨巧双指出，截至12月3日，国内共有4万923名女性登记家庭主妇公积金
计划（ i - S u r i )

“部门感到欣慰，因为i-Suri成功开拓自雇及没有固定收入的女性觉醒，这当中也包括不在此计划第一阶段的家庭主妇
目标群体，因为她们如今也通过另一个公积金的自愿退休储蓄计划（i-Saraan)，开始在公积金户头储蓄，以
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—雪州 
o 

•双溪比力区州议 

员刘天球（右）和 

依约区州议员依德 

利斯，在议会开始 

前私聊。 

研究費150萬預計2月完成过， 

K發展霪 
持有者須註冊E kasih 

(莎阿南4日讯）雪州政府正在拟 

定乡村基设发展蓝图，预计明年2月 

就能完成，之后就会著手解决新村和 

甘榜所面对的问题。 

掌管雪州企业及乡村发展事务的行政议 

员罗兹雅说，以上计划会先从2T个在城市 

边缘的乡村开始，因为这些新村和甘榜饱 

受临近发展的影响。 

她指出，上述蓝图是包括基设、交通、 

地下电缆等事项在内，其研究费用是150万 
八士 
々口 o 

沒合規排水系統 

她今日在雪州议会上回答无拉港区州议 

员王诗棋的提问时说，许多乡村没有合规 

的排水系统，甚至部分保留地也被滥用。 
“州内有519个新村和甘榜，首阶段是针 

对27个乡村。” 

罗兹雅认为，州政府要调整回这些凌乱 
的排水系统并不易，最重要是进行一轮编 

制。 

今 

•西蒂玛丽雅要求申 

请“精明雪州关爱妈 

妈”卡的妇女，必须 

透过爱心援助计划申 

请。 

年度的“精明雪 

州关爱妈妈”卡 

(KISS)持有者，明年 
仍是受惠者之一，：但必须 

注册在爱心援助计划（E 

kasih)下，否则会丧失 

资格。 

掌管雪州卫生、福利、 
加强妇女与家庭事务的行 
政议员西蒂玛丽雅指出， 

若现有的持有者，在半年 

内仍未向爱心援助计划注 
册，就会被排除在名单 
外。 

他在州议会上回答杜顺 

大区州议员艾德里的提问 

时说，明年申请“精明雪 
州关爱妈妈”卡的妇女， 

都必须透过爱心援助计 

划。 

西蒂玛丽雅说，之前申 

请上述福利的妇女，都是 

透过表格，之后再经过州 

议员的审核。 

她说，州政府会考虑其 

他替代方法，例如根据银 

行账户等透明方案，让人 

民在惠民政策在受惠。 

O僅援助沒盈利孤老院 
•解是 
大答罗 
臣！)小丨茲 
阿议雅 
米员•口 
鲁的邓 

^问钦 
站。。 

者左 

#管雪州卫生、福利、加强 
^妇女与家庭事务的行政议 

员西蒂玛丽雅指出，州政府只 

会援助没有盈利的孤老院，其 
他有收取费用的机构，是不会 
获得各方面的援助。 

她指出，州政府每年提供50 

万令吉给非营利组织，包括孤 

儿院和老人院。 
“州政府会根据福利机构的 

梁德志的提问时说，雪州社会 

福利局每月，都会给予350令吉 

津贴给60岁以上的乐龄人士。 

西蒂玛丽雅说，新古毛、 

乌_"、和蕉赖的Rumah Ser i 

Kenangan是隶属社会福利局， 

三家机构获当局提供膳食，其 

他收入则是源自公众的捐助。 

她补充，除了资金上的援 
助，一些福利机构也有其他优 

o 
•周二早上的州 

议会，由议长黄4 

王而林主持。 I 

m 
.

:

： 

•许来贤（左）和黄思汉，讨论著涉及他们两个部门的事项。 

發展商須裝網絡設備 
17^1络已成为水源和电能之 

后，人类另一项重要需 

要，州政府正在研究，之后的 

发展商必须安装网络设备。 
掌管雪州自然环境、绿色工 

艺及消费人事务的行政议员许 

来贤直言，目前精明雪州无线 

宽频的表现不算好，但州政府 

不会暂时关闭，反之希望公众 

能给政府一些时间。 

他在州议会上回答万津区州 

议员刘永山的提问时说，州政 

府正在和马电讯及其他机构讨 

论，能否在网络服务上合作， 

以在郊外区提供范围更广阔的 

网络服务。 

许来贤说，目前万津区有36 

个精明雪州无线宽频热点， 
在一些没有网络的地方， 
SmartSel有限公司已在寻找替 

代方案。 

此外，他说，州政府在今年 

共栽种了 2万3500棵红树。 

他说，在维护树林的工作 

上，雪州森林局会与州政府、 

私人机构、非政府组织合作。 

他认同，红树能扮演阻挡水 

速和阻挡恶劣气候的角色。 

•莲花苑区州议员黎潍福（右）和邓普勒区州议员莫哈末沙 

尼，在议会厅内表现积极，不负选民所托。 

•依约区州议员依德利斯， 

站找取所需的资料。 

未参与辩论环节时，浏览其它网 

“州政府会根据福利机构的 

要求，再提供援助给对方。” 

她在回答班达马兰区州议员 

助，一些福利机构也有其他优 

惠，例如获得税务减免。 

協助廉價房屋管理機構 

截至11月已撥6000萬 
#管雪州房屋、城市发展的 

¥行政议员哈妮查指出，截 

至11月14曰，州政府已拨出约 

6000万令吉，协助州内廉价房 

屋的联合管理机构和管委会。 

她在州议会上回答莲花苑区 

州议员黎潍福的提问时说， 

从2010年至今，有239区、6万 

8 1 T 4个单位，已更换成个别水 

表，其费用约5384万令吉。 

哈妮查说，在抢修升降机方 

面，州政府从2007年开始，已 

协助23个地区，修复93部升降 

机。 
”在维修升降机上的费用， 

大概是138万令吉。 
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—雪州
o•双溪比力区州议员刘天球（右）和依约区州议员依德利斯，在议会开始前私聊。研究費150萬預計2月完成过，1鄕柑基
K發展霪持有者須註冊E
kasih(莎阿南4日讯）雪州政府正在拟定乡村基设发展蓝图，预计明年2月就能完成，之后就会著手解决新村和甘榜所面对
的问题。掌管雪州企业及乡村发展事务的行政议员罗兹雅说，以上计划会先从2T个在城市边缘的乡村开始，因为这些新村
和甘榜饱受临近发展的影响。她指出
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售雪 
酒i 
執 
照府 
5促 

(莎阿南4日讯） 

雪州政府已指示士拉 

央市议会，重新检讨 

把售酒营业执照抵押 

金，调局至1万令吉 

的决定。 

掌管雪州地方政 

府、公共交通及新村 

发展事务的行政议员 

黄思汉说，州政府已 
指示市议会主席，开 

会讨论以上决定。 
“州政府希望市议 

会能降低抵押金， 

一些记录良好的商 

家，甚至能够获得豁 
免。“ 

j也指出，市议会会 

有以上决定，是因为 

早前的假酒风波，之 

后就选择提高售酒的 

门槛，不随便让人获 
得佳洒的tt昭 

£今曰在7丨:丨。政府大厦接见雪兰莪及 

吉隆坡华人酒商公会会长梁榜涛等人 

后，这么指出。 

出席者还有义务总务徐良标、财政 

郑宗植、杨时燜、副财政黎玉洁和会 

•黄思汉（右3)接见梁榜涛，讨论抵押金过高的负担。左起是黄伟强、郑宗植、 

徐良标、杨时燜，右起是梁雪姬和黎玉洁。 

黄思汉说，°上述抵押金肯定会获得降 

低，惟最终数额是多少，则需要市议会 

？寸 i仓 o 
他指出°，一些杂货商和中药店，只是 

利用小柜台的售酒，1万令吉的抵押金对 

业者来说是种负担。 

他重申，市议会是独立操作的部门， 

有关提高抵押金的决定，不是来自州政 

府。 

！黃偉強：針對有售酒商家 
.拉央市议员黄伟强指出，基本上，市 

.议会已鲜少发出售酒的执照给新申请 

以上决定是针对区内，有售酒的商 

者。 

°梁榜涛坦言，市议会的决定是对付违例 

的商家，却牵涉到无辜的会员。 

他希望透过黄思汉的协助，能解决这问 

题。 
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售雪 酒i
執照府5促(莎阿南4日讯）雪州政府已指示士拉央市议会，重新检讨把售酒营业执照抵押金，调局至1万令吉的决定。掌管
雪州地方政府、公共交通及新村发展事务的行政议员黄思汉说，州政府已指示市议会主席，开会讨论以上决定。“州政府
希望市议会能降低抵押金，一些记录良好的商家，甚至能够获得豁免。“j也指出，市议会会有以上决定，是因为早前的假
酒风波，之后就选择提高售酒的门槛，不随便让人获得佳洒的tt昭£
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3!_傾斜 
(八打灵再也4日讯） 

柏 组屋(Pang sapur i 

Permai ) 7个月前发生的 

地陷至今尚未完成修复， 

现更恶化至影响》比邻公寓 

的围墙出现倾斜，情况恶 

劣。 

柏迈组屋位于T r o p i c a n a  

Selatan路，地势较高，而 

毗邻的巴尤公主公寓（ B a y u  

Puteri )则是低佳地势。 

鉴于地陷道路仍未开始修 

复，两所公寓管理层已在地陷 

道路围上篱笆，避免居民发生 

意外，以策安全。 

公寓管理层职员依娜向《中 

国报》指出，地陷事件发生在5 

月30曰的下午4时30分，当天正 

值雨天及吹起强风，公寓的泊 

车位道路突然下陷，殃及右边 

泊在该处的车辆。 

車主向管理層索賠 

“那时，我在办公室听到一 

声巨响，到现场后看到道路下 

陷得非常严重，地陷也深达1 
尺，许多砖头和树干掉落，并 
砸坏隔壁公寓的5辆车辆。“ 

她说，管理层曾向保险公司 

索赔，岂料对方告诉他们说， 

地陷事件未殃及公寓，因此索 

赔无效。 

她指出，地陷事件发生后， 

车主们纷纷向公寓管理层索 

她说，管理层针对地陷事 

件，已在数月前向八打灵再也 

市政厅进行投诉，万达镇州议 

员嘉玛丽亚和其他官员也于6月 

巡访该公寓，并继续跟进修复 

工程的进展。 

“雪州房屋及地方政府行政 

议员哈妮查在记者会后，联络 

我们并承诺灵市政厅将会进行 

负责修复地陷的道路。 

依娜指出，市政厅如今正与 

发展商讨论修复地陷的道路， 

并且会负责修复的所有工程， 

以及交付修复费用。 
“市政厅仍未透露动工曰 

期，我们现在只能等待市政厅 

的回复，同时也会跟进修复工 
程的进展。” —依娜（左起）与诺菜妮十分担 

心地陷将导致隔壁公寓的墙壁 

倒塌。 

卜 

綱•.； 

_ 
. -  &  

• i，口六1=̂ 3 C3 iSiSTra 1=1 m 口/7，社 IJg 

冀盡快動工修復 

•诺菜妮（居民） 

+Mt陷现已愈发严重，泊车位旁的墙壁逐渐 

m倾斜，黄泥、砖头和树枝不断掉落，希 

望市政厅可尽快动工，修复地陷的道路和墙 

壁。 
赔，共做出7万5 8 6 1令吉5 1仙赔 

偿。 

I力j班尤zstt反土爭ro(•，.目7主〗云用尚巴丨闸闳吧丨)曰坦1 
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^_ 1 • ™ trrr；缓舞f滅m^- r3!_傾斜(八打灵再也4日讯）柏组屋( P a n g s a p u r iPermai)
7个月前发生的地陷至今尚未完成修复，现更恶化至影响》比邻公寓的围墙出现倾斜，情况恶劣。柏迈组屋位于T r o p i c
a n aSelatan路，地势较高，而毗邻的巴尤公主公寓（ B a y uPuteri)则是低佳地势。鉴于地陷道路仍未开始修复，两所公
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雪州商家明年起 

不主動提供塑料吸管 
(莎阿南4曰讯）明年 

起，雪州商家不会主动提 

供塑料吸管，除非消费者 

要求。 

管雪州自然环境、绿 

色工艺及消费人事务的行 

政议员许来贤指出，此举 

为了鼓励人们弃用塑料吸 

管，但不会向使用者徵收 

费用或对付给予吸管的商 

。“我们鼓励商家，不再 

在柜台置放塑料吸管， 

任顾客拿，除非顾客要 
求o “ 

i也在州议会上回答班达 

马兰区州议员梁德志的提 

问时，这么指出。 

同时，许来贤也认同无 

拉港区州议员王诗棋的建 

议，奖励那些支持零塑料 

袋的商家，但这必须和掌 

管地方政府的行政议员讨 

论。 

“对于弃用塑料的民 

众，我们可考虑提供巴士 
服务作为奖励。” 

此夕h他坦言，中央政 
府推行的《2018-2030年 

零即弃塑料袋》大蓝图， 

其期限有稍迟，州政府期 
望在2025年就执行。 

“11年对州政府来说有 

点久，所以期望6年后就 
执行。” 

针对武吉兰樟区州议员 

黄洁冰的附加提问，许来 

贤说在实施零塑料袋前， 

必须先寻找可负担价格及 

很好的替代方案，否则人 

们还是会使用价格便宜的 

塑料袋。 
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SUMMARIES
雪州商家明年起
不主動提供塑料吸管(莎阿南4曰讯）明年起，雪州商家不会主动提供塑料吸管，除非消费者要求。管雪州自然环境、绿色
工艺及消费人事务的行政议员许来贤指出，此举为了鼓励人们弃用塑料吸管，但不会向使用者徵收费用或对付给予吸管的
商。“我们鼓励商家，不再在柜台置放塑料吸管，任顾客拿，除非顾客要求o “
i也在州议会上回答班达马兰区州议员梁德志的提问时，这么指出。同时，许来贤也认同无拉港区州议员王
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_責巡視廳_ 

迅速下沉幸獲救起 
(万挽4日讯）士：拉央市议 

员P玛丽阿马巡视爆水管现场 

时，不慎踏中流沙位置，迅速 

下沉至腰部，幸被及时救起才 

没有酿成伤亡。 

这起事件发生在周一（3 

曰）上午11时30分，当时P玛 

丽阿马前往帝沙路（ J a l a n  

Desa) 了解水管破裂投诉。 

根据英文《星报》，过程 

中，她不慎踏中流沙位置，幸 

得她私人秘书比莉玛和《星报 

大都会》采访主任爱德华将她 

从流沙拉上来。 

P玛丽阿马坦言，这是她人 

生中最糟糕的3分钟，感觉被 

流沙紧紧吸住和往下沉，幸获 

得2名救命恩人出手相救。 

居民阿斯玛兰指出，帝沙 

3/3路水管在3天前破裂，他也 

就此通知雪州水供公司，惟至 

今没有下文。 

士拉央市议会公关副主任阿 

末法乌兹指出，为了安全起 

见，必须将该区暂时封锁，并 

会就此展开调查。 
“市议会的道路工程局会与 

雪州水供公司协调，处理这项 
课题。” 

I

，
幸
及
时
被
救
起
。 

I
P
玛
丽
阿
马i

i

视
爆
水
管
现
场
踏
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流
沙
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SUMMARIES
-"v. • . 一 - ，.
.，：、，_責巡視廳_迅速下沉幸獲救起(万挽4日讯）士：拉央市议员P玛丽阿马巡视爆水管现场时，不慎踏中流沙位置，
迅速下沉至腰部，幸被及时救起才没有酿成伤亡。这起事件发生在周一（3曰）上午11时30分，当时P玛丽阿马前往帝沙
路（ J a l a
nDesa)了解水管破裂投诉。根据英文《星报》，过程中，她不慎踏中流沙位置，幸得她私人秘书比莉玛和《星报大都会
》采访主任爱
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S放 
市眼 

(八打灵再也4日讯）八打灵再也 

市长莫哈末阿兹兹指出，灵市政厅 

目标是在明年达到30%的垃圾回收 

率，并且将拨款300万令吉给非政 

府组织，以举办多个垃圾回收的醒 

觉活动，如绿化计划、零浪费、低 

碳、3R符合经济循环等。 

他说，上述活动也将在幼儿园和 

小学等不同地方举办，以推广垃圾 

回收的意识，并指未来将推广5R意 

识，即再循环（R e c y c l e ) �再使用 

(Reuse)�减少（Reduce)�拒绝 

( R e f u s e  )和复原（ R e c o v e r y ) �  

阿兹兹指出，市政厅过去出资 

8500万令吉以进行捡拾垃圾和清理 

公共场所，垃圾处理则花费1200万 

令吉；如果提局回收率，在规划阶 

段减少资源及重复使用设备，即可 

节省成本。 
“市政厅占碳减排约8°。，因此废 

•左尔 
阿4岌 
茲起陈 
茲为| 
g李5虫 

f立。 
0 1132 
 ̂S7X 

出、 

席佐 
废哈 
弃里 
物、 

品阿 
峰末 
会阿 
。基 

水管理也是市政厅迈向低碳城市的 
主要议程。” 

阿兹兹今日出席2018年废弃物品 

峰会时致词说，灵市政厅最近在提 

倡实施绿色社区下，获选为废物堆 

肥计划提倡奖的得奖区。 

出席者包括八打灵再也副市长佐 

哈里、市议员陈百强和阿末阿基 

尔、市政厅固体废料管理及公共清 

洁组主任李立贤等人。 

w 1 
农：：丫：、 

丨1 ,IP- 一 i 
：續 
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S放
市眼(八打灵再也4日讯）八打灵再也市长莫哈末阿兹兹指出，灵市政厅目标是在明年达到30%的垃圾回收率，并且将拨款
300万令吉给非政府组织，以举办多个垃圾回收的醒觉活动，如绿化计划、零浪费、低碳、3R符合经济循环等。他说，上
述活动也将在幼儿园和小学等不同地方举办，以推广垃圾回收的意识，并指未来将推广5R意识，即再循环（R e c y c l e )

 再使用(Reuse) 减少（Redu

Page 2 of 2

05 Dec 2018
China Press, Malaysia

Author: No author available • Section: Central • Page: C2 • Printed Size: 333.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 6,568.61
Item ID: MY0034495443

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



叻思4工廠營運中 

详垃坦業主醒 
i零晴 

•副议长凯鲁丁主持下半段的州议会。 

(莎阿南4日讯）洋垃圾 

工厂在瓜拉冷岳闹得沸沸 

扬扬后，一些业主已悄悄 

转移阵地到新古毛，至今 

已有4间工厂营运中。 

新古毛区州议员李继香揭 

露，叻思在2个月前，建起了4 

间洋垃圾场，业者在短短一个 

月内，就让地段堆满垃圾。 

她指出，业者大部分是租下 

一些濒临倒闭的工厂，其成长 

速度令人措手不及。 

“洋垃圾厂到来后，就开始 

焚烧垃圾，导致居民在晚上10 

时至12时，就会闻到异味。” 

她今日在州议会外与同僚召 

开记者会时说，地方政府和环 

境局已开始取缔这些工厂，包 

括切断电供和水供。 

李继香说，来到的10日将有 

县议会的行动会议，届时她会 

向土地局局长反映。 

國際性問題 

万津区州议员刘永山认为， 

洋垃圾并非地方课题，反之是 

一个国际性问题。 

他指出，其选区内超过40间 

洋垃圾厂，土地局、环境局、 

地方政府已采取4次大型行动。 

他之后将与房屋与地方政府 

部长袓莱达讨论，即使政府发 

出入口证，也必须要有详细的 

条例。 

促索取綠色和平組織報告 
圾。 

黄洁冰说，每位州议员都应 

该索取以上报告，从而更了解 

洋垃圾。 

出席者还有淡江区州议员沙 

阿里和哥打白沙罗区州议员沙 

迪里。 

•李继香（左起）、沙阿里、 

刘永山、黄洁冰和沙迪里，针 

对洋垃圾课题召开记者会。 

•刘天球认为，之后出任雪 

州行动党主席的人士，都必 

须聆听基层的声音。 
•巫统的州议员，并没出席下半段的议会( 
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叻思4工廠營運中
详垃坦業主醒i零晴•副议长凯鲁丁主持下半段的州议会。(莎阿南4日讯）洋垃圾工厂在瓜拉冷岳闹得沸沸扬扬后，一些业
主已悄悄转移阵地到新古毛，至今已有4间工厂营运中。新古毛区州议员李继香揭露，叻思在2个月前，建起了4间洋垃圾
场，业者在短短一个月内，就让地段堆满垃圾。她指出，业者大部分是租下一些濒临倒闭的工厂，其成长速度令人措手不
及。“洋垃圾厂到来后，就开始焚烧垃圾，导致居民在晚上10
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重商酒牌押底金措施 

黄思漢：將豁免或減低數額 

(沙亚南4日讯）士拉央 

市议会将重新商讨申请酒 

牌征收的1万令吉押底金措 

施，将豁免或减低押底金数 

额0 

雪州行政议员黄思汉披 

露，士拉央市议会早前前通 

过一项措施，就是向酒商收 

取1万令吉的押底金，但这 

不是州政府的政策。 

黄思汉是于今天皁上在雪 

隆华人酒商公会代表拜访 

他，商讨士拉央市议会的酒 

牌押底金措施及反映酒商的 

问题后，在州议会厅外召开 

记者会上这么表示。 

他指出，在向市议会主席 

及市议员了解后，该政策是 

为了要控制非法售卖酒的商 

店，因此把营业W门槛提 

高，不让商家轻易获得酒 

牌。"市议会将把'这项课题 

带上会议商讨，以商讨豁免 

或减低押底金，但可以肯定 

的是1万令吉的押底金数额 
将会减低。” 

他认为，市议会应以个案 

来处理这些记录良好的酒 

商，包括中药店及药材店， 

他们不是专卖店，只是陈列 

一个柜台售卖补酒，这1万 

令吉的押底金对他们来说是 

沉重的负担。 

他补充，每个地方政府都 

是独立操作的，因此不是每 

项政策均由州政府指示，他 

•黄思汉（右三起）接见梁榜涛（右四）等人代表。 

们必须根据当地的情况拟定 

一个适当的政策。 

“士拉央市议会之所以推 

出有关措施，是因为当地售 

卖私酒的问题严重，市议会 

要作出控制。” 士拉央市议 

员黄伟强指出，新的酒牌措 

施是针对现有执照更新及新 

执照申请，但有些不是专卖 

店，如杂货店及中药店设立 

一个柜台卖酒，但他们也必 

须申请酒牌。 

无论如何，他说，他们将 

在本月带上执照组商讨，再 

带上常月会议寻求通过。 

另一方面，雪隆华人酒商 

公会会长梁榜涛说，士拉央 

市议会的酒牌押底金措施> 

影响在士拉央营业多年的酒 

商会员，这1万令吉押底金 

是额外旳负担。他说，他们 

理解征收1万令吉的押底金 

是为了打击私酒，所幸在经 

过商讨后，会员可申请豁免 

这1万令吉的押底金。、 
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重商酒牌押底金措施
黄思漢：將豁免或減低數額(沙亚南4日讯）士拉央市议会将重新商讨申请酒牌征收的1万令吉押底金措施，将豁免或减低
押底金数额0雪州行政议员黄思汉披露，士拉央市议会早前前通过一项措施，就是向酒商收取1万令吉的押底金，但这不是
州政府的政策。黄思汉是于今天皁上在雪隆华人酒商公会代表拜访他，商讨士拉央市议会的酒牌押底金措施及反映酒商的
问题后，在州议会厅外召开记者会上这么表示。他指出，在向市
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(八打灵再也4日讯）雪州希盟政府也 

挥霍公款？ 2017年总稽查司第二系列报 

告揭发，雪州政府的州秘书办公室及资 

讯工艺部（ICT)买贵货、买太多货来 

囤放或未被使用等，经过与市价相比之 

下’有31项以付款凭证（Baucar Bayaran 

J来购获的办公室配件与物品，每一项 

配件的价格皆是不合理的。 

:Cc_N0O 
Wa 

警w 
_ 

；�ii x， 

•资讯工艺部以485令吉来采购宜家壁挂式折叠桌，但 

市价仅需150令吉。 

31項付款憑證價格不合理 

雪政府辦公室買貴貨 
2017 年、 
第二系列 W • 

總稽查司報告 

报告说，虽然有关物件涉及的款项 

不多，但物价差别竟然可以超过市 

价的10倍，所蒙受的损失高达3万零 

312令吉20仙。 

超过市价10倍 

有鉴于此，总稽查司建议州秘书办 

公室及资讯工艺部能采取行动，以提 

高该部门的管理效率表现与水平，根 

据所采购的项目来物尽其用。同时， 

也建议该办公室与部门能注意合约来 

进行行政管理，以维护政府利益及加 

强监督政府，确保有履行和遵守规范 

和工作质量，以避免延迟签署合约， 

以及对官员进行持续和适当的培训。 

根据这份稽查报告举例，市价仅 

需1令吉46仙的一套螺帽（M6 Cage 
Nut)，该部门却用10令吉40仙来采 

购，相等于比市价贵了 8令吉94仙； 

由于所购买的数量是100件，因此所 

蒙受旳亏损为894令吉。 

另一项例子，该部门从宜家购买的 

4个高脚凳（IKEA Glenn )，所蒙受 

的亏损额为1678令吉80仙。 

“根据宜家的网站，同样的高脚凳 

每个市价仅需278令吉30仙，然而有 

关方面却以698令吉来购获，每一个 

高脚凳的差额高达419令吉70仙。” 

(TSI ) 

ICT購買8項硬件 

總值高達17萬9816元 

针 
发觉，资讯工艺部（ICT ).购买的8项 

对项目的单价进行分析及在网 

上搜索市场价格，总稽查司也 

硬件的总值，高达17万9816令吉是 

不合理的。 

报告说，根据一项未进行的市场调 

查显示，在总额17万9816令吉的收 

购价值(Nilai perolehan )当中，所 

蒙受的预算损失总数是3万零312令 

吉（16.9% )�（TSI) 

•i 

•总稽查司在多媒体室查获一 

架索尼牌的便携式摄像机（Sony 
PXW-X70 ProXDCAM Compact 
Camcorder )，市价仅需.74；30令吉， 

但州秘书办公室资讯工艺部去以 

9800令吉买下这台&聂像机。 
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(八打灵再也4日讯）雪州希盟政府也 挥霍公款？2
017年总稽查司第二系列报告揭发，雪州政府的州秘书办公室及资讯工艺部（ICT)买贵货、买太多货来囤放或未被使用等
，经过与市价相比之下’有31项以付款凭证（Baucar
BayaranJ来购获的办公室配件与物品，每一项配件的价格皆是不合理的。:Cc_N0OWa警w_； ii
x，•资讯工艺部以485令吉来采购宜家壁挂式折叠桌，但市价仅需150令吉
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地方選舉尚在研究 

雪政府待聯邦落實 
(八打灵再也4日 

讯）雪州行政议员 

说，目前联邦政府尚 

在研究地方选举事 

宜，所以雪州政府将 

待联邦政府落实有关 

地方选举的政策后， 

才决定州政府的立 

场。 

他在回答行动党武 

吉加星州议员拉吉夫 

的口头提问时说，联 

邦政府尚在研究地方 

选举事宜，其中涉及 

1976年地方政府法令 

第171条文。 

黄思汉说，房屋及 

地方政府部分别在7 

月12日及10月8日， 

已召开两次关于地方 

选举的工作坊，各州 

政府及数个地方政府 

也受邀出席分享意 
见。’ 

“来临的1 2月1 0 

曰将举办地方政府大 

会，届时将由首相敦 

马哈迪主持开幕，其 

中一项议题将探讨地 

方选举。”（TSI) 
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SUMMARIES
地方選舉尚在研究
雪政府待聯邦落實(八打灵再也4日讯）雪州行政议员说，目前联邦政府尚在研究地方选举事宜，所以雪州政府将待联邦政
府落实有关地方选举的政策后，才决定州政府的立场。他在回答行动党武吉加星州议员拉吉夫的口头提问时说，联邦政府
尚在研究地方选举事宜，其中涉及1976年地方政府法令第171条文。黄思汉说，房屋及地方政府部分别在7月12日及10月
8日，已召开两次关于地方选举的工作坊，各州政府及数
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4非法洋垃圾廠偷運作 
烏雪縣10日開會商討 

(沙亚南4日讯）随著瓜 

冷县议会严厉打击洋垃圾问 

题，非法洋垃圾工厂开始有 

转移阵地的现象，其中雪州 

叻思从9月起，有4间非法洋 

垃圾厂从每晚10时至凌晨 

12时之间悄悄运作，并发出 

异味。 

4间非法洋垃圾厂悄悄运 

作，让乌雪县议会措手不 

及，因此乌雪县议会将于本 

月10日召开会议商讨非法洋 

垃圾课题。 

行动党新古毛区州议员李 

继香今日在州议会午休时段 

与公正党武吉兰樟区州议员 

黄洁冰及行动党万津区州议 

员,刘永山、诚信党淡江区州 

议员沙阿里及公正党哥打白 

沙罗区州议员沙迪利等人召 

开记者会上说，非法洋垃圾 

厂商初始租借空地，并在短 

短一星期内将洋垃圾运至。 

"非法厂商也会向欲结束 

运作的厂商转手租下单位， 

作为处理洋垃圾用途。” 

黄洁冰说，国际环保组织 

绿色和平推出一个关于非法 

洋垃圾、名为“回收神话” 

的报告，讲述国际洋垃圾引 

入大马问题，其中雪州数个 

州选区，即万津、巴生港口 

及新古毛都有非法洋垃圾的 

_足迹。• 

•李继香（左起）、沙阿里、刘永山、黄洁冰及沙迪 

利表记者会上说，从2个月前开始，雪州叻思有4间非 

法洋垃圾厂悄悄运作。 

对此，她认为，每一名州 

议员都必须拥有及细读该报 

告，让他们知道自己选区的 

非法洋垃圾情况及州政府应 

采取的行动。 

此外，刘永山说，瓜雪有 

逾40间洋垃圾厂，只有小部 

分是合法洋垃圾厂。近来， 

瓜雪县议会与布城环境局、 

雪州环境局、瓜雪县土地 

局及其他单位展开4次大型 

取缔行动，对付非法洋垃圾 

厂。他强调，非法洋垃圾属 

于国际课题，因此希望与房 

屋及地方政府部长祖莱达商 

讨此事。（T S I )  

Page 1 of 2

05 Dec 2018
Guang Ming Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Supplement • Page: KB5
Printed Size: 214.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 3,242.42 • Item ID: MY0034496051

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
4非法洋垃圾廠偷運作
烏雪縣10日開會商討(沙亚南4日讯）随著瓜冷县议会严厉打击洋垃圾问题，非法洋垃圾工厂开始有转移阵地的现象，其中
雪州叻思从9月起，有4间非法洋垃圾厂从每晚10时至凌晨12时之间悄悄运作，并发出异味。4间非法洋垃圾厂悄悄运作，
让乌雪县议会措手不及，因此乌雪县议会将于本月10日召开会议商讨非法洋垃圾课题。行动党新古毛区州议员李继香今日
在州议会午休时段与公正党武吉兰樟区州议员黄洁冰
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的老人院、孤儿 

院提出申请。 

“雪州社会福 

利局也提供350令 

吉的老人援助金 

予符合资格的60 

岁以上年长者， 

除了这些援助， 

州政府也协助福 

利团体免除缴 

税、注册及指导 

如何管理等。” 

针对福利团体 

也有分盈利及非 

营利的组织，州 

政府是否给予一 

样的援助时，她 

说，州政府只会 

给予非营利福利 

团体协助，.因为 

盈利福利团体有 

盈余，州政府自 

然不会给予援 

助。（TSI) 

•雪州議會 

尋獲加埔中央醫院地段 

雪等侍聯邦批准 
r沙亚南4曰 

讯）雪州政府已 

寻获兴建巴生加 

埔中央医院地 

段，目前在等待 

联邦政府旳批 

准。 

掌管雪州卫 

生、福利及加强 

妇女与家庭事务 

的行政议员西蒂 

玛丽亚披露，雪 

州卫生局目前接 

获两个兴建中央 

医院的要求，即 

巴生加埔中央医 

院及士毛月中央 

医院，而州政府 

目前已寻获适合 

兴建巴生加埔中 

央医院的地段。 

她是今天在州 

议会回答行动党 

双溪比力州议员 

刘天球的口头提 

问及附加提问时 

表示，兴建中央 

医院是联邦政府 

的范围，惟雪州 

政府也透过雪州 

家庭关怀健康卡 

计划关心及协助 

雪州子民的健 

康。 

"联邦政府同 

时也在郊外区设 

立政府健康诊 

所，让居住在郊 

外的民众进行健 
康检查。” 

她也说，州政 

府同时也接获其 

他地区要求兴建 

中央医院的申 

请，惟目前仍未 

寻获适合兴建中 

央医院旳地点。 

不过，西蒂玛 

丽亚说，倘若刘 

天球有发现适合 

的地点，她可以 

向联邦政府提出 

相关申请。 

另一方面，西 

蒂玛丽亚在回应 

梁德志口头提问 

时说，州政府每 

年都会拨出50万 

令吉，让政府组 

织包括福利团体 

议员核实申请，但州政 

府将考虑及欢迎以其他 

方式来审核申请条件， 

如提呈银行账单，这在 

申请州政府的惠民计划 
上将更具透明化。” 

此外，行动党武吉加 

星区州议员拉吉夫在附 

加提问时建议，可交 

由雪州社会福利局来审 

核条件，惟西蒂玛丽亚 

却认为，这将加剧社会 

福利局职员的工作量。 

(TSI) 

雪精明母親關懷計劃 

申請者須e-kasih註册 
1 j[明年起，雪州精 

m明母亲关怀计划 

(KISS)的申请者必 

须通过电子关爱计划 

(e-kasih )下注册，以 

让申请者能够持续获得 

援助。 

掌管雪州卫生、福利 

及加强妁女与家庭事务 

的行政议员西蒂玛刚亚 

今天说，如果不在电子 

关爱计划下注册，受惠 

者的名字可能在接下来 

的半年内被撤销。 

西蒂玛丽亚是在雪州 

议会回答行动党杜顺大 

区州议员艾德里的口头 

提问时，这么表示。 

“现阶段雪州精明母 

亲关怀计划仍是通过州 

地
段
。 

已
寻
获
适
合
兴
建
巴
生
加
埔
中
央
医
院
的 

•
西
蒂
玛
丽
亚(

中)

说
，
州
政
府
目
前 
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雪大臣：暫没鑑定B40群體受惠 

免費水下月不開跑 
i=f=i州大臣阿米 

^鲁丁披露， 

雪州目前暂时没 

有机制鉴定B40 

群体，所以预计 

明年三月或四月 

第一季召开州议 

会，才来公布如 

何落实最新免费 

水政策，即免费 

水只让B40群体 

受惠。这也意味 

著，雪州政府在 

2019年财政预算 

案中公布的新免 

费水政策，并不 

会在明年1月开始 

实施。 

料4月才公布 

阿米鲁丁说， 

州政府落实此政 

州行动党中 

^3委刘天球今 

曰昨出声明，他 

今次在雪州党选 

中支持草根派， 

主要是草根派的 

主张都很符合他 

的理念，所以也 

会全力支持草根 

派选出的中委。 

刘天球是于今 

天在州议会午休 

时召开记者会 

上，针对雪州行 

动党将在本周曰 

(9曰）进行改选 

策时需要考量 

到地区，包括新 

村或组屋区等问 

题，因此州政府 

一旦推行新免费 

水政策，雪州有 

望省下1亿令吉。 

他是于今午在 

州议会上针对 

2019年财政预算 

案发展开销进行 

总结时说，根据 

雪州的标准，B40 

群体旳家庭收入 

为6000令吉，但 

雪州实际上并没 

有统计数据B40群 

体有多少户，所 

以还需要研究如 

何落实让B40群体 

受惠。 

针对不少州议 

事件中，发生这 

项声明。 

须听取基层声音 

他指出，他认 

同草根派的竞选 

理念，尤其草根 

派要求往后遴选 

候选人、村长、 

市议员或官职都 

要透明化，必须 

依照同一套标准 

进行遴选。 

刘天球说，许 

多草稂派非议之 

前许多有能力的 

员质问为何改为 

首25立方米为免 

费水一事，阿米 

鲁丁解释，根据 

统计，雪州每户 

平均用水量为25 

立方米至26立方 

米，所以州政府 

才制定首25立方 

米为免费水。 

他说，这等同 

于所有B40群体， 

都能受惠于免费 

水计划。 

此外，阿米鲁 

丁说，州政府于 

今次财政预算 

案中检讨多项惠 

民计划，并以雪 

州初生婴儿基 

金（Tawas )为 

例，州政府于 

人不被继任，一 

些表现不佳的人 

却被留任，让许 

多草根都无法认 

同。他强调，我 

们必须听取基层 

的声咅，尤其我 

们已执政联邦和 

州政府，而基层 

来自各领域，都 

面对许多问题1 

党应该作为桥梁 

聆听他们的心 

声，解决他们的 

问题。 

此外，询及若 

•阿米鲁丁 ： 

B40免费水下月 

不开跑。 

2008年推行至 

今，拨出的款项 

已达4亿令吉，受 

惠33万5000人o 
“我们必须要确 

保雪州有足够的 

资金去维持每年 

的拨款，所以会 

透过国民投资机 

构（PNB )的协 

助，确保往后有 

很好投资回酬， 

持续让雪州有足 

够资金却推动这 
项计划。” 

•刘天球声明， 

他在雪州党选 

中，会全力支持 

草根派选出的中 

委。 

他中选为中委， 

并被推举为主 

席，是否会拒绝 

一事，刘天球不 

置可否，只表示 

目前并没有意愿 

接任主席职。 

雪黨選挺草根派 
劉天球：無意願任主席 
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SUMMARIES
的老人院、孤儿
院提出申请。“雪州社会福利局也提供350令吉的老人援助金予符合资格的60岁以上年长者，除了这些援助，州政府也协助
福利团体免除缴税、注册及指导如何管理等。”针对福利团体也有分盈利及非营利的组织，州政府是否给予一样的援助时
，她说，州政府只会给予非营利福利团体协助，.因为盈利福利团体有盈余，州政府自然不会给予援助。（TSI)•雪州議會
尋獲加埔中央醫院地段雪等侍聯邦批准r沙亚南4曰讯）雪
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校内参政 
• A3版 

陆兆福：捍卫国家主权 

向狮城收回 

柔南领空权 
• A3版 

Page 1 of 3

05 Dec 2018
Kwong Wah Yit Poh, Malaysia

Author: No author available • Section: Nation • Page: A1,A3 • Printed Size: 819.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 9,182.73
Item ID: MY0034494103

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



教育部呈3法令修正案 

专生校内参政 
杨巧双：逾4万人登记主妇公积金 

(吉隆坡4曰讯)教育部提呈3项有关大专 

法令的修正案，以允许大专生曰后可在校园内 

参与政党活动。 

该3项修正案为2018年大专法令（修正） 

法案外，还包括2018年私立大专院校法令(修 

正）法案和2018年教育机构（纪律）法令（修 

正)法案。 

教育部长马智礼今天提呈这3项修正案。 

2018年大专法令（修正）法案修改15(2) 

(c)条文，即不再阻止大专生在校园内参与政 

党活动。 

在2018年私立大专法令(修正）法案，修 

改47(2)(c)中条文，即不再阻止私立大专的 

大专生，在校园内参与政党活动。 

此外，2018年教育机构（纪律）法令（修 

正)法案也会修改10(2 )(c)中条文，即不限制 

大专院校生在校园内，参与政党活动。 

修正案也阐明，一旦法案生效，所有因涉 

及参与政党活动而遭校方采取纪律行动对付 

的大专生，其惩罚也被终止。 

交 
通部长陆 

兆福披露， 

为了保证我国领空 

和柔州巴西古当的 

发展不受影响，政府 

不会批准新加坡的 

新仪表着陆系统（ILS)程序，并正在通过外交 

部向新国有关单位发出反对通知。 

他说，我国已于上月28和29日把该决定 

知会新加坡。 

他指出，假设新加坡要提升实里达机场 

着陆程序和系统，则有必要在新加坡飞航指 

南(AIP)公布该机场的新仪表着陆系统程序， 

以符合国际民航组织（ICA0 )的标准。 

他说，一旦我国允许新国的仪表着陆系 

统，将会导致巴西古当发展停滞，因为批准 

该系统意味着我国要遵照国际标准，任何建 

筑的结构或建设，包括高度都会受此限制， 

而且会冲击巴西古当港口船只的运行。 

“不过，新国已于本月1曰公布新仪表着 

陆系统程序，并在没有得到我国的允许，于 

明年1月生效。”他今日在国会下议院部长 

咨询环节，回答人民公正党巴西古当区国会 

议员哈山阿都卡林的提问时，如是披露。 

陆兆福认为’新国此举有违1944年国际 

陆兆福：捍卫国家主权 

向狮城收回柔南领空权 

民用航空公约（也称芝加哥公约）所提及的 

国家主权原则。因此，政府会通过外交部立 

即向新国的有关单位，发出反对通知。 

“我们承诺会坚持捍卫国家主权与利 

益，包括国家领空。” 

首阶段明年杪开始 

针对我国向新国收回柔州南部授权空 

域，他说，政府已于上月29日知会新国，向 

该国表示会分阶段收回领空主权，首阶段会 

在2019年杪开始，接下来是在2023年。 

“分阶段进行是为了协调两国空中航行 

服务提供单位之间的空中交通控制服务，以 

确保客机飞行秩序、安全和有效性。” 

他说，我国会详细地与新国讨论收回西 

马南部领空主权计划，如有必要，也会进一 

步请示国际民航组织。 

他指出，基于相关课题关乎我国主权， 

所以会极力捍卫，并会和新国商议，确保柔 

州子民的福利受到保障。# 

沈志强：青体部设特委会研究降低投票年龄 

政 
府已在青年及体育部成立一个特别 

委员会，研究将投票年龄降至18 

岁的建议。 

青体部副部长沈志强说，特委会在11 

月13曰召开首次会议，成员包括各臂膀领 

袖、年轻人及政党，包括反对党。 

他说：“我看见首次会议出席者名单有 

巫青团代表，所以我说好极了。我要求各造 

及政党合作，共同促成投票年龄定为18岁的 

政策，我认为这是一项向前迈进的政策。” 

他今天在国会下议院会议回答国阵林茂 

区国会议员凯里的提问时，这么说。 

沈志强说，社会大众无需担心成熟度因 

素，一些人18岁时不成熟，也有4•或5〇 

余岁人士也是不成熟。 

他说：“因此，我认为现在是合适时 

刻，我邀请和相信支持此政策的国会议员提 

出看法。” # 

女及家庭发展部副部长杨巧双披 

乂=1露，自家庭主妇公积金计划 

(i-Suri)于今年8月15日推出至今，在该计划 

下登记的会员已达4万923人。 

她披露，目前，该计划处于首阶段的自愿 

性缴纳。 

她说，第一和第二阶段皆属自愿性，目标 

群体涵盖家庭主妇，其对象是作为一家之主 

的已婚男子（的妻子），以及在爱心援助计划 

(e-Kasih)下登记的单亲妈妈、寡妇和单身女 

性。 

“第一和第二阶段的缴纳不会涉及配偶， 

但是是由会员自身缴纳。至于第3阶段，预料 

会在202•年展开，届时就会是强制性，目标会 

涵盖在就业市场外45.4%的女性。 

她今曰在国会下议院问答环节，回答巫 

统保佛区国会议员拿督阿兹莎顿的提问时， 

如是披露。 

杨巧双也披露，今年8月15曰至昨天，政 

府推行的自愿退休储蓄（家庭主妇）计划，已 

有2万2949人登记，在该计划下政府将每年津 

贴储蓄额的15%直至最高25•令吉给加入计 

划者。 

她说，今年8月15日前（家庭主妇公积金 

计划还未推出前），自愿退休储蓄计划仅有2 

万6393人登记，但推出家庭主妇公积金计划 

后，登记者已增至4万9342人。# 

培养懂不同语言导游 

旅游部派71学院执照 

旅 
游、艺术及文化部批准发 

出71张旅游训练学院执 

照，以在全国训练谙不同语言的导 

游0 

部长莫哈末哥达比说，这包括 

华语导游训练课程，以应对中国游 

客增加的需求。 

他今天在国会下议院部长问答 

环节，回答希望联盟斗湖区国会议 

员拿督刘静芝的问题说：“截至今 

年1•月31日，部门在全国有1万 

8113名导游，其中有6885名华语 

导游、894名可讲广东话的导游， 

以及90名可讲福建话旳导游。” 

“在上述期间，沙巴有1092名有 

执照的导游，其中109人能讲广东 

话，可应对中国游客增加的需求。” 

莫哈末哥达比说，如果沙巴州 

政府提出要求，该部将协助发展该 

州旳旅游业。 

他在回答伊斯兰党兰斗班让区 

国会议员茜蒂再拉的附加问题时 

说，谙阿拉伯语的导游有113人， 

如果有要求，该部将增加培训。# 

旅游部长：客机贴贴纸 

马航助宣传大马 

旅; ，马丁哥达比指出，他已经 

呼吁马航首席执行员在所有马航客 

机上贴上“Visit Malaysia 2〇2〇”贝占 

纸，以协助推广大马旅游业，吸引 

外有游客访马。 

他说，近曰他参与伦敦旅游交 

易会时，就呼吁德国神鹰航空 

(Condor Airlines)协助大马引入欧 

洲游客。 

“我也和印度靛蓝航空（Indi-

Go)进行了商议，因为印度游客非 

常庞大，我告知他们，如果要带游 

客进入我国，则要贴上‘ Visit 

Malaysia 2020'贴纸。 

他是在国会下议院问答环节回 

答巫统里巴兰区国会议员拿督查卡 

利亚的附加提问时，如是披露。 

此前，他答复行动党马六甲市 

国会议员邱培提问时说，政府在今 

年共拨出1830万1947令吉的旅游 

拨款予全国1•个州属。 

他说，其中沙巴有651万 

9000令吉，砂拉越有392万39〇〇 

令吉，霹雳有211万令吉，雪州 

192万令吉，森州158万1〇0令 

吉，槟城151万530令吉，登嘉楼 

11•万令吉，吉打1〇•万，玻璃市 

9万2007令吉，吉兰丹5万694〇 

令吉。# 

人: •力调查报告显示，今年第三季 

度，我国失业率为3.4%，与去年同时期 

相比没有变化。 

他说，失业率低于4%，也显示我国 

劳力市场达到充分就业水平。 

他今天在部长咨询环节回答巫统答眼 

拿督区国会议员拿督斯里阿末扎希的提问 

时，如是披露。 

他说，该报告指出，2017年失业的毕 

业生有13万7400人，与去年的13万 

16••人提升了 4.4%，而该群体也处于从 

求学转入社会过程。 

他指出，根据劳工局今年1月至9月3〇 

日雇主裁员报告，共有1万5903人被裁员， 

而比2017年同期旳3万1945人低。 

古拉也强调，政府致力于实现1••万个 

就业机会的宣言，并强调这不是空头承诺。 

“不过，现在的问题是，目前我国的 

失业率仅有3.4%，所以是缺乏劳力。”因此 

应致力于提升劳力，以增加国家收入。他说， 

哀我 
拉国 

头缺 
业乏 
率劳 

S另 
%资 

源 
他认为，现在 

目前，我国也 

在逐步提升最低薪金至150•令吉 

吉的最低新金升至11 ••令吉。# 

并在明年开始把1000令 

就业保险计划 

暂未开放自_人士 

人 
力资源部暂未开放就业保险计划（SIP)予自雇人 
士 ° 

人资部长古拉指出，社险机构已通过2017年自雇人士社 

险法令，为自雇人士提供社会安全网。 

“社险机构秉持团结理念，集中资源，分担风险。社险机 

构必须研究扩大受保范围及在执行上对该计划的影响。” 

他今曰在国会回答希盟马莫区国会议员诺阿兹丽娜提问 

社险机构是否考虑让自雇人士参与就业保险计划一事，这么 

回应。古拉提到，该机构一直努力为所有职业领域提供社会 

安全保障。 

很多国家以保守方式推行就业保险计划，只开放给拥有 

固定薪金的私人界员工。 

“不过，有一些国家扩大受保范围予自雇人士包括志愿工 

作者，但附带条件，如在丹麦及德国。” # 
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SUMMARIES
 校内参政 •A3版陆兆福：捍卫国家主权向狮城收回柔南领空权•A3版
 教育部呈3法令修正案
专生校内参政杨巧双：逾4万人登记主妇公积金(吉隆坡4曰讯)教育部提呈3项有关大专法令的修正案，以允许大专生曰后
可在校园内参与政党活动。该3项修正案为2018年大专法令（修正）法案外，还包括2018年私立大专院校法令(修正）法
案和2018年教育机构（纪律）法令（修正)法案。教育部长马智礼今天提呈这3项修正
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4万主妇登记公积金计划 
(吉隆坡4日讯）妇女、家庭与社会 

发展部副部长杨巧双指出，截至昨 

日（3日），国内共有4万923名女 

性登记家庭主妇公积金计划（i -

Suri)� 
“部门感到欣慰，因为i-Suri成 

功让自雇及没有固定收人的女性觉 

醒，这当中也包括不在此计划第一 

阶段的家庭主妇目标群体，因为她 

们如今也通过公积金另一个自愿退 

休储蓄计划（i-Saraan)，开始在公 

积金户头储蓄，以用作退休计 

划。，’ 

杨巧双今日在国会下议院问答 

环节中，针对巫统保佛国会议员拿 

督阿兹莎的提问时，如此表示。 
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SUMMARIES
4万主妇登记公积金计划
(吉隆坡4日讯）妇女、家庭与社会发展部副部长杨巧双指出，截至昨日（3日），国内共有4万923名女性登记家庭主妇公
积金计划（i -Suri) “部门感到欣慰，因为i - S u r i
成功让自雇及没有固定收人的女性觉醒，这当中也包括不在此计划第一阶段的家庭主妇目标群体，因为她们如今也通过公
积金另一个自愿退休储蓄计划（i-Saraan)，开始在公积金户头储蓄，以用作退休计
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大臣：渐明朗化 

兴都庙问题下周解决 
(莎阿南4日讯）雪州大臣阿 

米鲁丁认为，梳邦再也斯里马 

哈马里安曼兴都庙事件逐渐明 

朗，他有信心下周能解决， 

他说，成功集团创办人丹 

斯里陈志远发动众筹购地是一 

种方法，但一切办法都须依法 

行事‘ 

“随着问题渐明朗化，希 

望各造给予耐心，W为州政府 

相信下周就能结束。” 

他今日在州议会午休时受 

询及兴都庙课题时，这么指 

出。 

询及开发森林保贸地拉贡 

山供发展，阿米鲁丁指出，该 

计划还没落实，因为州政府还 

要聆听反对者的意见。 

他说，在前任雪州大臣阿 

兹敏阿里掌管期间，就创下发 

展需征询民意的举动，所以拉 

贡山也不例外。 

“州政府的立场鲜明，必 

须保留绿肺和森林。” 

阿米鲁丁指出，行政议员 

许来贤上周巳回答拉贡山的问 

题，但会否发展尚未有定案， 

再说，一旦使用了森林保留 

地，之后也必须填补回损失的 

森林保留地。 
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SUMMARIES
大臣：渐明朗化
兴都庙问题下周解决(莎阿南4日讯）雪州大臣阿米鲁丁认为，梳邦再也斯里马哈马里安曼兴都庙事件逐渐明朗，他有信心
下周能解决，他说，成功集团创办人丹斯里陈志远发动众筹购地是一种方法，但一切办法都须依法行事‘“随着问题渐明朗
化，希望各造给予耐心，W为州政府相信下周就能结束。”他今日在州议会午休时受询及兴都庙课题时，这么指出。询及
开发森林保贸地拉贡山供发展，阿米鲁丁指出，该计划还没落实，因
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新闻特区 

士毛月大路 

建桥计划14年仍无影 
(加影4日讯）因为没钱，在士毛月大路国油油站旁兴 

建一座桥梁衔接至士毛月市区的计划，谈论了 14年仍 

无法落实！ 

据《南洋商报》记者了解，一旦上述桥梁兴建计 

划完成后’来自宁津城、省玲球和武来斥1等地的民众 

往士毛月市区，可避开塞在士毛月市区的交通灯前。 

惟 
民众遗憾的是有关计 

划从提出至今巳14 

年之久，却仍是空谈， 

加影市议会早在2004年就 

提出讨论兴建桥梁计划，以便 

缓和该处的交通堵塞，当时也 

决定，兴建桥梁的费用是由28 

个发展商，即士毛月市区21 

个及士毛月外围8个共同负责 

承担。 

不过，之后因发展商拒绝 

赞助，造成该计划拖延至今。 

根据2007年计算的兴建费 

是1000万令吉，但至今巳不 

止这笔数额。 

来自宁津城、峑玲珑和武来岸等地的民众往士毛月市区时，都塞在士毛月市区的交通灯前 

士毛月河应竖地标 

民众认为美化士毛月河之外，也应在河旁竖立“Semenyih’ 
的地标。 

加影市议员哈拉菲日前在市 

议会常月会议，提出兴建一座桥 

梁供路人越过士毛月河的建议， 

惟市议会主席沙尤迪回答说，因 

涉及巨大的款项，计划难以落 

实。 

换言之，桥梁兴建计划落实 

无期后，士毛月地区居民仍继续 

受困“车龙”。 

另外，哈拉菲也要求美化士 

毛月大路旁的士毛月河计划，并 

在该处竖立“Semenyih”的地标， 

以对外推介士毛月这个地方。 

他说，为吸引外客到士毛 

月，市议会应推介士毛月的美 

食，让士毛月成为美食天堂。 

独家报道/摄影 

需巨额兴建 
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SUMMARIES
新闻特区
士毛月大路建桥计划14年仍无影(加影4日讯）因为没钱，在士毛月大路国油油站旁兴建一座桥梁衔接至士毛月市区的计划
，谈论了
14年仍无法落实！据《南洋商报》记者了解，一旦上述桥梁兴建计划完成后’来自宁津城、省玲球和武来斥1等地的民众往
士毛月市区，可避开塞在士毛月市区的交通灯前。惟民众遗憾的是有关计划从提出至今巳14年之久，却仍是空谈，加影市
议会早在2004年就提出讨论兴建桥梁计划，以便缓和
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(八打灵再也4日讯）八打灵再也市长莫哈末阿兹兹 

指出，灵市政厅目标是在明年达到30%的垃圾回收 

率，并且将拨款300万令吉给非政府组织，以举办 

多个垃圾回收的觉醒活动，如绿化计划、零浪费、 

低碳及3R符合经济循环等。 

他说，上述活动也将在幼儿园和小学等不同地 

方举办，以推广垃圾回收的意识，并指未来将推广 

5R意识，即再循环（Recycle)、再使用 

(Reuse)、减少（Reduce)、拒绝（Refuse)和 

复原（Recovery)� 

阿 
兹兹指出，市政厅过 

去出资8500万令吉 

以进行捡拾垃圾和清理公共场 

所，垃圾处理则花费1200万 

令吉：如果提高回收率，在规 

划阶段减少资源及重复使用设 

备，即可节省成本。 

“市政厅占碳减排约8%， 

因此废水管理也是市政厅迈向 

低碳城市的主要议程。” 

阿兹兹今日出席2018年 

废弃物品峰会时致同说，灵市 

政厅最近在提倡实施绿色社区 

下，获选为废物堆肥计划提倡 

奖的得奖区‘ 

出席者包括八打灵再也副 

市K：佐哈里、市议员陈百强和 

阿末阿基尔、市政厅固体废料 

管理及公共清洁组主任李立贤 

等人。 

市长：拨300万办觉醒活动 

灵矢达3#%賺回收率 

阿兹兹（左六）出席废弃物品峰会。左四起为李立贤、佐哈里、阿末阿基尔及陈百强 
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SUMMARIES
 (八打灵再也4日讯）八打灵再也市长莫哈末阿兹兹
指出，灵市政厅目标是在明年达到30%的垃圾回收率，并且将拨款300万令吉给非政府组织，以举办多个垃圾回收的觉醒
活动，如绿化计划、零浪费、低碳及3R符合经济循环等。他说，上述活动也将在幼儿园和小学等不同地方举办，以推广
垃圾回收的意识，并指未来将推广5R意识，即再循环（Recycle)、再使用(Reuse)、减少（Reduce)、拒绝（Refuse)和
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颜秀玲任乌冷行动党新主席 

民主行动党乌鲁冷岳联委会日前举行改选，选出2018 

至2020年乌鲁冷岳联委会新届理事，主席职由颜秀玲担 

任，取代在第14届全国大选中选为莲花苑州议员的黎潍 

福。 

会议在锡米山新村村委会会所进行，由雪州行政议员甘 

纳巴迪劳（中）主持，出席者包括其助理俞加惹加（右 

三）。左起为秘书蔡喜翠、财政颜闻昌、主席颜秀玲。右 

起为委员张自强、副主席卢伟伦。其他理事包括组织秘书 

苏健源、宣传秘书王经伦和委员史丹利。 
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SUMMARIES
颜秀玲任乌冷行动党新主席
民主行动党乌鲁冷岳联委会日前举行改选，选出2018至2020年乌鲁冷岳联委会新届理事，主席职由颜秀玲担任，取代在
第14届全国大选中选为莲花苑州议员的黎潍福。会议在锡米山新村村委会会所进行，由雪州行政议员甘纳巴迪劳（中）主
持，出席者包括其助理俞加惹加（右三）。左起为秘书蔡喜翠、财政颜闻昌、主席颜秀玲。右起为委员张自强、副主席卢
伟伦。其他理事包括组织秘书苏健源、宣传秘书王经
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雪州治水失败 
2017 年 

第二系列 总审计司报告 

(吉隆坡4日讯）2017年第二系列国家总审计司报告 

披露，雪州水利灌溉局“治水”失败，2014至2017 

年进行的75项防洪工程，仅完成33项。 

有关报告指出，未进行的防洪工程，将导致相关 

地区继续被洪流袭击。 

报 告说，75项防洪丁.程的 

，拨款是2亿3153万令 

吉，开销是2亿653万令吉；为 

落实该计划，巾央政府拨款3552 

万令吉，雪州政府拨款1亿9601 

万令吉。 

水灾是其中一项灾害，会导致 

财物的损失和威胁居民的生命安 

全3 

报告说，迅速的发展是导致水 

灾发生的主闪，而现有的排水系 

统，也无法负荷增加的水量。 

“此外，河流沉淀物累积、豪 

雨和排水系统受堵，都是导致水 

灾的原因。” 

报告也说，根据2017年8月 

至12月进行的审计，整体上，防 

洪计划无法有效进行，抽样调查 

的5项计划显示，没有任何一项 

计划在期限内完成，其中一项计 

划是在延长丁程期限后才完成。 

报告指出，只有完成全部的防 

洪工程后，才能评估该项防洪计 

划是否成功减少水灾的发生， 

总审计司认为雪州的水灾问题 

未全面解决，并促该局精明管 

理，这包括费用增加、丁程合约 

拖延、工程规格和品质及职业安 

全管理出问题。 

莎阿南峑都知甲旧路在去年11月7日发生的水灾 

年份 雪州工程 中央工程 雪州拨款 中央拨款 雪州开销 中央开销 总拨款 总开销 

2014 14 0 2928 万 533万 2825 万 533万 3461 万 3358 万 

2015 17 1 3472 万 1577 万 3301 万 1577 万 5049 万 4878 万 

2016 19 1 4688 万 737万 4402 万 730万 5425 万 5132 万 

2017 21 2 8513 万 705万 6580 万 705万 9218 万 7285 万 

总数 71 4 1亿9601万 3552 万 1亿7108万 3545 万 2亿3153万 2亿653万 

总审计司建议水利灌溉局采取的行动，包括： 

•详细策划征用土地耗时多久，这必须与地方政府、土地 

局、铁道局和同能公司等机构协调。 

•水利灌溉局应确保工地上的非法侵占土地、非法木屋和征 

用土地问题解决后，才发出合约给承包商。 

•准备工程规格和图测时需预算工地的所有需求，以减少工 

作上的变动。 

•水利灌溉局需确保交通服务需求和器材设备项0获得采购 

委员会的批准。 

•合约和临时证书，必须根据规定的条规去进行。 

•水利灌溉局需履行监督承包商的责任，如工地的规格、工 

作素质和安全。 

8^ 

•S 

A 

双溪拉骚收费站去年11月7日水灾来袭 

2014至2017年的防洪工程拨款（令吉) 

75工程仅完成33项 
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SUMMARIES
雪州治水失败 2017年第二系列
总审计司报告(吉隆坡4日讯）2017年第二系列国家总审计司报告披露，雪州水利灌溉局“治水”失败，2014至2017年进行
的75项防洪工程，仅完成33项。有关报告指出，未进行的防洪工程，将导致相关地区继续被洪流袭击。报告说，75项防
洪丁.程的，拨款是2亿3153万令吉，开销是2亿653万令吉；为落实该计划，巾央政府拨款3552万令吉，雪州政府拨款1亿
9601万令吉
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(莎阿南4日讯）洋垃圾工厂在瓜拉冷岳闹得沸沸扬扬后，一些业 

者已悄悄转移阵地到新古毛，至今已有4间工厂营运中。 

洋垃圾厂 黄思汉（右三）接见梁榜涛，讨论售酒营业执照的抵押金过高的负担问题。左起是黄伟强、郑宗 

植、徐良标及杨时，右起是梁雪姬和黎玉洁。 

新 
古毛州议 

员李继香 

揭露，叻思在2个 

刀前，建起了 4间 

洋垃圾厂，业者在短短一个月 

内，就让地段堆满垃圾。 

李继香指出，业者大部分 

足租下一些频临倒闭的工厂， 

成长速度令人措手小i及。 

她说，洋垃圾厂到来后， 

就有了焚烧垃圾现象，汙致居 

民在晚上W时至12时，就会 

闻到异味° 

她今日在州议会外与同僚 

召开记者会时说，地方政府和 

环境局已开始取缔这些工厂， 

包括切断电供和水供。 

李继香说，本月10日将 

有县议会的行动会议，届时她 

会向土地局局长反映。 

万津州议员刘永山认为， 

李继香（左起）、沙阿里、刘永山、黄洁冰和沙迪里，针对洋垃圾课题召开记者会 

洋垃圾并非地方课题，反之是 

一个国际性问题。 

他指出，其选区内超过40 

间洋垃圾厂，土地局、环境 

局、地方政府巳采取4次大型 

行动。 

他之后将与房屋与地方政 

府部长祖莱达讨论，即使政府 

发出入口证，也必须要有详细 

的条例。 

黄洁冰促州议员索绿色和平组织报告 
武吉兰樟州议员黄洁冰指 

/II，旱前国际非政府环保组织 

绿色和平（Green Peace)发出 

一份报告，指洋垃圾厂多是 

设立在新古毛、万津及巴生港 

• o 

她认为，有关报告内有详 

细内容，包括如何防备和减少 

垃圾。 

黄洁冰说，每位州议员都 

应索取以上报告，以更了解洋 

垃圾。 

出席者还有淡江州议员沙 

阿里和哥打A沙罗州议员沙迪 

里0 

黄伟强：仅针对售酒商家 

十拉央市议员黄伟强指 

i'll，基本上，市议会已鲜少发 

川售酒的执照给新的执照申请 

者《 

“以上决定是针对区内， 

有售酒的商家。” 

梁榜涛则坦言，市议会的 

决定是要对付违例的商家，但 

却牵涉到无辜的会员。 

他希望通过黄思汉的协 

助，能解决这问题。 

雪州政府巳指示士拉央市议 

会，重新检讨把售酒营业执照抵押 

金，调高至1万令吉的决定。 

掌管雪州地方政府、公共交通 

及新村发展事务的行政议员黄思汉 

说，上述抵押金肯定会降低，惟最 

终数额是多少，则需市议会开会讨 

论。 

他表示，雪州政府巳指示市议 

会主席，开会讨论以上决定。 

“州政府希望市议会降低抵押 

金，一些记录良好的商家，甚至能 

获得豁免。” 

他指出，市议会是基于早前的 

假酒风波之后就选择提高售酒的f 1 

槛，+随便〖丨：人获得售酒执照。 

他今日在州政府大厦接见雪兰 

莪及吉隆坡华人酒商公会会长梁榜 

涛等人后，这么指出。 

出席者还有义务总务徐良标、 

财政郑宗植、杨时火同、副财政黎玉 

洁和会K：助理梁雪姬。 

他指出，一些杂货商和中药 

店，只是利用小柜台售酒，1万令吉的抵押金对业 

者来说，是个负担。 

他重申，市议会足独立操作的部门，有关提高 

抵押金的决定，不是来自州政府。 

佳 

通 

执 
眧 
/ IW 

押 
金 

局 
至 
1 

万 

i 
府 
促 
士 
拉 
央 
市 
会 
§ 
讨 

李
继
香
：
夜
晚
烧
废
物 

要有一套透明的程序，无论是 

遴选或革除候选人：‘ 

他也宣布，本身巳创作一 

个名为“Palreon”的网站，任 

何人对同家有小i同的观点，都 

能上传到这平台上。 

刘天球：行动党草根政党 

雪州主席须聆听基层声音 
行动党中委刘天球认为， 

该党是草根荆政党，本周改选 

后担任雪州主席的任何人士， 

必须尊重和聆听基G的声音。 

他说，州内有许多能者能 

担任主席，包括议长、行政议 

员、市议员，甚至足非议员人 
十° 

他指出，在40名中委候选 

人巾，其巾24个就来自草根 

领袖，而基层小i满州领导没有 

套遴选候选人机制而按捺不 

住，也是情有可原的事。 

刘天球也是双溪比力州议 

员。他今R在州议会厅外召开 

记者会时说，他也竞选中委， 

他绝对支持基层领袖早前发表 

白勺竞选寅言° 

询及中委们若推选他担任 

主席，刘天球坦言，0前没有 

意愿担任州主席。 

他指出，基层希望党领袖 

乡村基设发展蓝图料2月完成 
雪州政府正在拟定乡村基 

设发展蓝图，预计明年2刀就 

能完成，之后就会着手解决新 

村和甘榜所面对的问题。 

掌管雪州企业及乡村发展 

事务的行政议员罗兹雅说，以 

上计划会先从27个在城市边 

缘的乡村开始，因为这些新村 

和甘榜饱受邻近发展的影响。 

她指出，上述蓝图足包括 

基设、交通、地下电缆等事项 

在内，其研究费用足150万令 

吉。 

她今R在雪州议会上回答 

无拉港州议员王诗棋的提问时 

说，许多乡村没有合规的排水 

系统，甚至部分保留地也被滥 

用。 

“州内有519个新村和甘 

榜，首阶段足针对27个乡 
村0 ” 

罗兹雅认为，州政府要调 

整回这些凌乱的排水系统并小i 

易，最重要是进行一轮编制 

周二早上的议会，一家本地咖 

啡公司受到议长黄瑞林邀请前 

来摆摊，免费让官员试喝。 
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SUMMARIES
(莎阿南4日讯）洋垃圾工厂在瓜拉冷岳闹得沸沸扬扬后，一些业
者已悄悄转移阵地到新古毛，至今已有4间工厂营运中。洋垃圾厂黄思汉（右三）接见梁榜涛，讨论售酒营业执照的抵押
金过高的负担问题。左起是黄伟强、郑宗植、徐良标及杨时，右起是梁雪姬和黎玉洁。新古毛州议员李继香揭露，叻思在
2个刀前，建起了
4间洋垃圾厂，业者在短短一个月内，就让地段堆满垃圾。李继香指出，业者大部分足租下一些频临倒闭的工厂，成长速
度
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大臣阿米鲁丁（站者）解答州议员的提问。左起是罗兹雅和邓章钦。 

来贤在州议会回答武 

yf吉兰樟州议员黄洁冰 

的附加提问时说，在实施零塑 

料袋前，必须先寻找可负担价 

格及很好的替代方案，否则人 

们还是会使用价格便宜的塑料 

袋。 

许来贤指出，州政府明年 

就会鼓励人们弃用塑料吸管， 

但不会向使用者征收费用或对 

付给予吸管的商家。 

提供巴士服务充奖励 

他认同无拉港州议员王诗 

棋的建议，奖励那些支持零塑 

料袋的商家，但这必须和掌管 

地方政府的行政议员讨论。 

“对于弃用塑料的民众， 

我们可考虑提供巴士服务作为 

奖励。” 

廉屋联管机构截至11月已获6千万拨款 力 

(莎阿南4日讯）中央政府推行的《2018-2030年零 掌管雪州自然环境、绿色工艺及消费人事务的 

即弃塑料袋》大蓝图，期限有稍迟，但州政府期望 行政议员许来贤坦言，11年对州政府来说有点久， 

在2025年就执行。 所以期望6年后就执行。 

开始前私聊。 

西蒂玛丽雅：KISS受惠者 

须注册爱心援助计划 
今年度的“精明雪州关爱妈妈”卡 

(KISS)持有者，明年仍是受惠者之一，但 

必须注册在爱心援助计划（E kasili)下， 

否则会丧失资格， 

掌管雪州卫生、福利、加强妇女与家 

庭事务的行政议员两蒂玛丽雅指出，若现 

有的持有者，在半年内仍未向爱心援助计 

划注册，就会被排除在名单外。 

他在州议会上回答杜顺大州议员艾德 

里的提问时说，明年申请“精明雪州关爱 

妈妈”卡的妇女，都必须通过爱心援助计 

划« 

西蒂玛丽雅说，之前申请上述福利的 

妇女，都是通过表格，之后再经过州议员 

的审核‘ 

她说，州政府会考虑其他替代方法， 

例如根据银行账户等透明方案，让人民在惠民政策在受惠。 

仅援助没盈利孤老院 
掌管雪州卫生、福利、加 得各方面的援助。 

西蒂玛丽雅要求申 

请"精明雪州关爱 

妈妈”卡的妇女， 

必须通过爱心援助 

计划申请。 

掌管雪州房屋、城市发展 

的行政议员哈妮查指出，截至 

11月14 R，州政府已拨出约 

6000万令吉，协助州内廉价 

房屋的联合管理机构和管委 

会。 

她在州议会上回答莲花苑 

州议员黎潍福的提问时说，从 

2010年至今，有239区、6万 

8174个单位，巳更换成个別 

水表，其费用约5384万令 

吉。 

修复 始，已协助23个地区 

93部升降机。 

“在维修升降机上的费 

用，大概是138万令吉，” 

强妇女与家庭事务的行政议员 

西蒂玛丽雅指川，州政府只会 

援助没有盈利的孤老院，其他 

有收取费用的机构，是不会获 

人类重要需求 

研究发展商装网络设备 

许来贤说，目前万津区有 

36个精明雪州无线宽频热点， 

在一些没有网络的地方 

网络巳成为水源和电能之 

后，人类另一项重要需要，州 

政府正在研究，之后的发展商 

必须安装网络设备。 

掌管雪州自然环境、绿色 

丁艺及消费人事务的行政议员 

许来贤直言，0前精明雪州无 

线宽频的表现不算好，但州政 

府不会暂时关闭，反之希望公 

众给政府一些时间， 

他在州议会上回答万津州 

议员刘永山的提问时说，州政 

府正在和马电讯及其他机构讨 

论，能否在网络服务上合作， 

以在郊外区提供范围更广阔的 

网络服务。 

SmartSel有限公R]巳在寻找替 

代方案。 

另外，他说，州政府在今 

年共栽种了 2万3500棵红树o 

他说，在维护树林的工作 

上，雪州森林局会与州政府、 

私人机构、非政府组织合作。 

他认同，红树能扮演阻挡水速 

和阻挡恶劣气候的角色。 

她指出，州政府每年提供 

50万令吉给非营利组织，包括 

孤儿院和老人院。 

“州政府会根据福利机构的 

要求，再提供援助给对方，” 

她在回答班达马兰州议员 

梁德志的提问时说，雪州社会 

福利fei每月都会津贴350令吉 

给60岁以上的乐龄人士。 

西蒂玛丽雅说，新古毛、 

马雪、和蓮赖的Rumah Seri 

Kenangan是隶属社会福利fej， 

二家机构获当局提供騰食，其 

他收人则是源自公众的捐助。 

她补充，一些福利机构也 

许来贤（左）和黄思汉，讨论着涉及他们两个部门的事项 

有其他优惠 

免。 

例如获得稅务减 

I, — 

2025年执行零塑料袋驗 
双溪比力州议员刘天球（右）和依约州议员依德利斯，在议会 

f 
i 
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SUMMARIES
大臣阿米鲁丁（站者）解答州议员的提问。左起是罗兹雅和邓章钦。
来贤在州议会回答武yf吉兰樟州议员黄洁冰的附加提问时说，在实施零塑料袋前，必须先寻找可负担价格及很好的替代方
案，否则人们还是会使用价格便宜的塑料袋。许来贤指出，州政府明年就会鼓励人们弃用塑料吸管，但不会向使用者征收
费用或对付给予吸管的商家。提供巴士服务充奖励他认同无拉港州议员王诗棋的建议，奖励那些支持零塑料袋的商家，但
这必须和掌管地方
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主妇公积金计划逾4万人登记 
吉隆坡4日讯|妇女、家庭 

及地方副部长杨巧双表7F，家庭 

主妇公积金计划（I-Suri)自8月 

15日推出后，截至12月3日，共 

有4万923人在该计划下登记。 

她说，家庭主妇公积金计划 

提高了自雇及没有固定收入的妇 

女醒觉。 

「这也包括不在此计划 

的第一阶段家庭主妇的目标群 

体，因为她们如今也通过另 

个公积金的自愿退休储蓄计划 

(i-Saraan )下，开始在公积金 

户头储蓄，以用作退休计划。」 

杨巧双今天在国会下议院问 

答环节，回答国阵巫统保佛国会 

议员阿兹莎顿的提问时，如此表 

示o 

鼓励民众自愿参与 

她指出，公积金的自愿退休 

储蓄计划旨在鼓励民众通过自身 

能力，自愿缴纳公积金，以用作 

退休的储蓄。 

杨巧双说，公积金的自愿退 

休储蓄计划，此前只有2万6393 

人登记，然而在该部于今年8月 

15日推介家庭主妇公积金计划之 

后，公积金的自愿退休储蓄计划 

登记人数上升高达86.9%� 

「在8月1 5曰至1 2月3 

日期间，共有2万2949人登记 

i-Saraan，令这项计划下登记的 

总人数达4万9342人。」 
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SUMMARIES
主妇公积金计划逾4万人登记 吉隆坡4日讯|妇女、家庭及地方副部长杨巧双表7
F，家庭主妇公积金计划（I-Suri)自8月15日推出后，截至12月3日，共有4万923人在该计划下登记。她说，家庭主妇公积
金计划提高了自雇及没有固定收入的妇女醒觉。「这也包括不在此计划的第一阶段家庭主妇的目标群体，因为她们如今也
通过另个公积金的自愿退休储蓄计划(i-Saraan )下，开始在公积金户头储蓄，以用作退休计
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雪州民主行动党将于周日 

举行改选，预料草根派及 

当杈派将有一番激战。 

r^iRi [WM 
1 • • • 

P洪能吉 前莎阿南市议员 

德兰莫汶 国会上议员 

前乌雪县议员 

$敢||丨旱华 史里肯邦安州议员 

0法里兹 

0甘纳巴迪劳 雪州行政议员 

宾夏 通讯及多媒体部长 

•嘉鸹莉並 万达镇州议员 

令黎涵昌 莲花苑州议员 

万津州议员 

$李景宏 

(》李富豪 前巴生市议员 

(D李继香 新古毛州议员 

O李锡稳 

(5梁德志 班达马兰州议员 

(，勒基玛南 前士拉央市议员 

林观民 

G刘天球 双溪比力州议员 

吕精伟 巴生市议员 

•Si告沒 莎阿南市议员 

©纳兰 

©黄瑞林 雪州议长 

©黄思汉 雪州行政议员 

©王玉微 前巴生市议员 

•王建民 国际贸易及工业 •王建民 

部副部长 

©主发寨 

©温宗龙 前灵市议员 

©巴巴来度 

©贝荣强 梳邦再也市议员 

©潘俭伟 白沙罗国会议员 

®拉贾林加姆 

©拉吉夫 武吉加星州议员 

©陈博雄 前州议员 

©郑文福 前巴生市议员 

©郑永德 前瓜冷县议员 

©郑鸿杰 社青团总秘书 

©邓章钦 雪州行政议员 

©张菲倩 前莲花苑州议员 

©文巴拉山 

⑩王诗棋 无拉港州议员 

雪火箭鼸鼸战火 
吉隆坡4日讯雪雪州行动党将于来临的星期日（9日）举行改 

选，共有40人参与竞选角逐15个州委职，竞争激烈！ 

根据雪州行动党最终候选 

人名单，40名候选人中共有14名 

原任州委，当中包括州主席潘俭 

伟、署理主席哥宾星、副主席拿 

督邓章钦、秘书欧阳捍华、副秘 

书王建民、财政黄思汉、副财政 

刘永山、副组织秘书黎潍丨昌、甘 

纳巴迪劳、宣传秘书黄瑞林、副 

宣传秘书张菲倩、政治教育主任 

李继香、州委刘天球及拉吉夫。 

14名寻求蝉联的州委中，除 

了张菲倩，其余候选人皆是现任 

国州议员，当中更不乏正副部长 

级人马，例如潘俭伟为财政部长 

政治秘书、哥宾星为通讯及多媒 

体部长、王建民为国际贸易及工 

业副部长。 

另外，也有数名首次参选州 

账，甚至视他是采取以退为进的 

招数，只要顺利挤入州委，在复 

选期间’就会动员其在党内的势 

力，重新掌权。 

有鉴于此，党内不少基层已 

放话将力阻潘俭伟成为州委，借 

此削减他在党内的势力。 

新任州主席人选也成为党内 

焦点。党内基层普遍认为，复选 

中将是哥宾星直接对垒刘天球。 

两人皆属党内资深领袖，哥宾星 

是获得潘俭伟钦点的接班人选， 

加上部长光环，相信能吸纳不少 

主流票；后者则因在基层打滚多 

年，故获得一票草根党员的支 

持。 

雪州行动党代表大会订于12 

月9日（周日）在八打灵再也公民 

礼堂举行，届时行动党秘书长林 

冠英将主持开幕仪式。 

委的雪州议员，包括王诗棋（无 

拉港州议员）、嘉玛莉亚（万达 

镇州议员）及梁德志（班达马兰 

州议员）。 

哥宾星对垒刘天球 潘俭伟®白沙罗囯会议员 哥宾星®蒲种囯会议 

值得一提的是，共有4名国 

州议员没有参选，包括巴生国会 

议员员查尔斯、甘榜东姑州议员 

林怡威、梳邦再也州议员黄美诗 

及杜顺大州议员艾德里。 

由于潘检伟过去行事独断， 

特别是在安排候选人方面没有聆 

听基层的声音，因此党内屡屡传 

出「倒潘检伟」的讯息，因此潘 

俭伟能否顺利挤入15名州委，将 

成为本届党选最大看点。 

潘俭伟日前虽对外宣称愿 

放弃蝉联主席，强调只想保留 

州委身份。惟，部分党员并不买 刘天球®双溪比力州议员 王建民®万宜囯会议员 
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SUMMARIES
雪州民主行动党将于周日 举行改选，预料草根派及当杈派将有一番激战。
 r^iRi [WM 1• • •P洪能吉 前莎阿南市议员德兰莫汶 国会上议员前乌雪县议员$敢||丨旱华
史里肯邦安州议员0法里兹0甘纳巴迪劳 雪州行政议员宾夏 通讯及多媒体部长•嘉鸹莉並 万达镇州议员令黎涵昌
莲花苑州议员万津州议员$李景宏(》李富豪 前巴生市议员(D李继香 新古毛州议员O李锡稳(5梁德志 班达马兰州议员(，
Selangor DAP party election will be held on this Sunday with 40 members running for 15 state committee positions.
According to the final candidate list, there are 14 incumbent state committees among the 40 candidates.
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森林保留地征用后须填补 
莎阿南4日讯|雪州大臣阿 

米鲁丁表示，雪州政府的政策非 

常明确’倘若有森林保留地段被 

征用来进行发展用途，相关单位 

就必须填补同样面积或更多的森 

林地段。他说，在武吉拉贡森林 

保留地被征用的课题上，有关发 

展申请至今仍未用定案。 

「我们欢迎任何人提出反对 

意见，但须理性地反映问题。j 

阿米鲁丁是于今日在雪州议 

会，受媒体询及非政府组织批评 

雪州政府批准征用武吉拉贡森林 

保留地一事，这么表示。 

针对梳邦再也斯里马哈马里 

安曼兴都庙的拆庙风波，阿米鲁 

丁要求各方耐心等候，并相信事 

件会获得圆满解决。 
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SUMMARIES
森林保留地征用后须填补
莎阿南4日讯|雪州大臣阿米鲁丁表示，雪州政府的政策非常明确’倘若有森林保留地段被征用来进行发展用途，相关单位就
必须填补同样面积或更多的森林地段。他说，在武吉拉贡森林保留地被征用的课题上，有关发展申请至今仍未用定案。「
我们欢迎任何人提出反对意见，但须理性地反映问题。j阿米鲁丁是于今日在雪州议会，受媒体询及非政府组织批评雪州
政府批准征用武吉拉贡森林保留地一事，这么表示。针对梳
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•新山 

丹不排斥非穆斯林 
吉兰丹王室理事会主席东姑阿都 

哈林表示，许多人对吉兰丹有错误印 

象，实际上丹州并不排斥非穆斯林的 

到访。 

「许多非穆斯林对吉兰丹和登嘉 

楼都拥有错误的认知，认为这两个州 

属不适合非穆斯林旅游。这样的观点 

是错误的。在丹州，我们拥有上百座 

寺庙，每一年总会有许多非穆斯林信 

徒到来参拜。j 
他周二出席东海岸旅游走廊峰会 

时说，非穆斯林可在丹州内自由奉行 

他们的文化和宗教，因为这些都是丰 

富州属文化的其中一部分。 

他也说，柔、彭、丹及登4个州属 

拥有很多共同点，因此应该共享4州之 

间的旅游产品，借此强化各个州属的 

旅游优势。 
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SUMMARIES
•新山
丹不排斥非穆斯林吉兰丹王室理事会主席东姑阿都哈林表示，许多人对吉兰丹有错误印象，实际上丹州并不排斥非穆斯林
的到访。「许多非穆斯林对吉兰丹和登嘉楼都拥有错误的认知，认为这两个州属不适合非穆斯林旅游。这样的观点是错误
的。在丹州，我们拥有上百座寺庙，每一年总会有许多非穆斯林信徒到来参拜。j他周二出席东海岸旅游走廊峰会时说，
非穆斯林可在丹州内自由奉行他们的文化和宗教，因为这些都是丰富州属文化的其
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灵市民tttgR拓保 
八打炅再也4日讯八打灵再 

也市政厅将加强社区的环保工作 

和校园的宣导，并希望明年能达 

至|J30%市民参与环保计划，为保 

护环境清洁出一份力。 

灵市长拿督阿兹兹表示，经过灵市政 

厅多年来的努力，已经获得许多社区市民 

关注环保工作，当局接下来的政策，将朝 

向绿色5R (减量、重复使用、修理、拒绝 

以及再生循环）的目标迈进。 

他透露，市政厅共耗资8500万令吉， 

用于处理固体废料以及公共清洁，当中包 

括1200万令吉是处理垃圾废料。「环保意 

识提高，可减少发展资源的浪费，使用可 

重复的工具，还可以节省开销。」 

打造「循环经济」城市 

他今日在灵市副市长佐哈里、八打 

灵再也市政厅固体废料管理及公共清洁 

组主任李立贤和灵市议员阿末阿赫尔等人 

陪同下，出席「废料峰会2018�(WASTE 

Summit)时，如是指出。 

他续说，若能妥善解决垃圾问题，对 

于当局过去设下的低碳计划有利，并有效 

减少灵市8%的碳排放量。 

阿末阿赫尔（左起）、阿兹兹及佐哈里一同出席「2018年废料峰会」时，参观 

现场展示环保商品的档口。 -徐慧羑-

另外，阿兹兹表示，当局作为全马推 

动绿色环保计划的「先锋队」，不仅为灵 

市市民带来更好的生活品质，同时还能作 

为其它地区参考对象，共同保护环境。 

他指出，当局有意把灵市打造成为 

「循环经济」城市，并预计在2030年前达 

成目标。届时，生产线将大洗牌，主要产 

品以循环再用为先。 

阿兹兹也宣布明年持续拨款300万令吉 

给予民间团体及非营利组织，推动环保及 

卫生等宣导工作。市政厅也会加强幼儿园 

和校园的宣导工作，自小培养环保意识。 

今年「废料峰会」主题为「循环经 

济」：(Circular Economy )，主要让民众了 

解处理固体废料和保护公共环境卫生的重 

要性。灵市政厅宴会厅的会场，除了设有 

讲座会，也展示各种使用再生循环技术而 

造的成品及环保产品等“吸引民众参观。 
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SUMMARIES
灵市民tttgR拓保八打炅再也4日讯八打灵再也市政厅将加强社区的环保工作和校园的宣导，并希望明年能达至|J30%市民
参与环保计划，为保护环境清洁出一份力。灵市长拿督阿兹兹表示，经过灵市政厅多年来的努力，已经获得许多社区市民
关注环保工作，当局接下来的政策，将朝向绿色5R
(减量、重复使用、修理、拒绝以及再生循环）的目标迈进。他透露，市政厅共耗资8500万令吉，用于处理固体废料以及
公共清洁，当中包括
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莎阿南 

研究地方政府选举方案 
雪州行政议员黄思汉表示，中央政 

府如今正在研究落实地方政府选举的方 

案，至今房屋与地方政府已经召开2场 

工作坊进行商讨，并召集了所有州政府 

及数个地方政府进行交流。 

他指出，2场会议分别于7月12曰 

及10月8日展开，与此同时，一场地 

方政府大会也将于本月10日及11日展 

开，届时地方政府选举将是其一项讨论 

的议程。黄思汉是在雪州议会，回答武 

吉加星州议员拉吉夫的口头提问时，如 

此表示。 
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SUMMARIES
莎阿南
研究地方政府选举方案雪州行政议员黄思汉表示，中央政府如今正在研究落实地方政府选举的方案，至今房屋与地方政府
已经召开2场工作坊进行商讨，并召集了所有州政府及数个地方政府进行交流。他指出，2场会议分别于7月12曰及10月8
日展开，与此同时，一场地方政府大会也将于本月10日及11日展开，届时地方政府选举将是其一项讨论的议程。黄思汉
是在雪州议会，回答武吉加星州议员拉吉夫的口头提问时，如此表示。

Page 2 of 2

05 Dec 2018
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A18 • Printed Size: 91.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Black/white • ASR: MYR 1,064.00
Item ID: MY0034495096

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



「草根派有经验有胜算」 
莎阿南4日讯|双溪比力州 

议员刘天球表示，本届行动党雪 

州改选的40名候选人中，有高达 

24人属于草根派，并相信这些草 

根派候选人有一定的胜算。 

他说，这些草根派领袖包括 

现任市议员或卸任市议员，有些 

则是国会选区联委会主席、秘书 

或村长，拥有丰富的经验，也是 

基层非常熟悉的领袖。「我觉得 

草根派有胜算，大家各有一定的 

经验，参与党务也超过10年至20 

年的时间。J, 
刘天球是于今曰在雪州议 

会，召开记者会时，对媒体如此 

表示。刘天球也说，雪州行动党 

内有不少适合出任州主席的人 

选，但重要是对方乐于聆听基层 

声音，尊重草根。 

他表示，过去草根派的声音 

一直受到党内忽视，即使曾经提 

出问题，但却未被理会。「雪州 

有很多适合的人选（州主席）， 

包括议长、行政议员及州议员等 

都有经验和条件，即使非议员也 

有潜质。J 
「重点是他们必须尊重草 

根，因为行动党本来属于草根型 

政党；过去很多领袖没有尊重， 

甚至也不想知道或理会基层的声 

音和想法，导致草根按掠不住， 

有所不满。」 

询及是否有意出任州主席 

时，刘天球表示，一切交由中选 

的州委来决定，无论如何他有信 

心能够获选为州委。 
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「草根派有经验有胜算」
莎阿南4日讯|双溪比力州议员刘天球表示，本届行动党雪州改选的40名候选人中，有高达24人属于草根派，并相信这些草
根派候选人有一定的胜算。他说，这些草根派领袖包括现任市议员或卸任市议员，有些则是国会选区联委会主席、秘书或
村长，拥有丰富的经验，也是基层非常熟悉的领袖。「我觉得草根派有胜算，大家各有一定的经验，参与党务也超过10年
至20年的时间。J,刘天球是于今曰在雪州议会，召

Page 2 of 2

05 Dec 2018
Oriental Daily News, Malaysia

Author: No author available • Section: News • Page: A16 • Printed Size: 165.00cm²
Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color • ASR: MYR 2,893.85
Item ID: MY0034495125

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



1 

莎阿南4曰讯|士拉央市议会明年起规定酒商更新执照时，需缴付1 

万令吉抵押金的措施，引起酒商的担忧；经过反映后，士拉央市议会如 

今将把问题带人议会商讨，以探讨减低抵押金数额，甚至或以个案来处 

理不同的执照更新。 

士拉央市议会是于今年8月 

或9月，在常月会议通过实施1万 

令吉抵押金的措施，并将在明年 

1月开始执行。 

在这项措施下，士拉央酒商 

更新酒牌时，必须缴付1万令吉 

抵押金，引起酒商许多疑问，并 

担忧加重经济负担。 

雪州行政议员黄思汉表示， 

他理解部分酒商对这项新措施感 

到担忧，不过市议会是希望借著 

提高申请或更新执照的门槛，来 

管制非法卖酒的情况。 

他说，士拉央目前仍存在售 

卖私酒的问题，所以必须通过提 

高门槛管制，避免他人轻易获得 

营业执照。 

加重酒商负担 

「经过酒商公会反映后， 

士拉央市议会如今将会把问题带 

入会议商讨，探讨减低抵押金， 

并且会以个案的方式来处理纪录 

良好者的申请，甚至豁免抵押 

金°」 

黄思汉是于今日在雪州政府 

大厦，接待雪隆华人酒商公会的 

拜访时，如此表7F。 

出席者包括雪隆华人酒商公 

会会长梁榜涛、副会长杨时燜、 

义务总务徐良标、义务财政郑宗 

植、副财政黎玉洁、会长助理梁 

雪姬及士拉央市议员黄伟强。 

雪隆华人酒商公会是于1 •月 

杪接获会员投诉，指士拉央市议 

会执照组在批准酒牌更新时，要 

求商家缴付1万令吉的抵押金。 

梁榜涛认为，这将加重酒商 

的经济负担，因此立即向政府反 

映，并提出酒商公会的诉求，希 

望获得正视。 

•徐慧美-

雪隆苦豕龍么觀靜赛主雪」州am'gf拜总黄愿茨祐3屬 

反日—新丨^氐押黄伟.弓1 ̂  

植杨时榜涛，右起为梁雪姬及黎玉洁。‘ 

酒运霣躕投照 
1万抵押金R探讨 
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莎阿南4曰讯|士拉央市议会明年起规定酒商更新执照时，需缴付1
万令吉抵押金的措施，引起酒商的担忧；经过反映后，士拉央市议会如今将把问题带人议会商讨，以探讨减低抵押金数额
，甚至或以个案来处理不同的执照更新。士拉央市议会是于今年8月或9月，在常月会议通过实施1万令吉抵押金的措施，
并将在明年1月开始执行。在这项措施下，士拉央酒商更新酒牌时，必须缴付1万令吉抵押金，引起酒商许多疑问，并担忧
加重经济负担。
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莎阿南4日讯|随著政府严 

厉取缔瓜冷县的非法洋垃圾工 

厂，如今该厂开始转移阵地到其 

他地区运作，其中在新古毛，从2 

个月前至今已有4间非法垃圾工厂 

投入运作，州议员接获投报后， 

第一时间通知乌雪县议会采取行 

动 

新古毛州议员李继香表示， 

上述4间厂主要集中在叻思一带， 

而且工厂运作迅速，在租地后1 

周，即见该地段积满许多废弃塑 

非法洋垃圾厂转移新古毛 
料或洋垃圾，并且每晚还会飘出 

垃圾焚烧味。 

「无论如何，我们已向县议 

会投报，并取缔有关工厂，切断 

该工厂的电源等。」 

「与此同时，在本月10日所 

召开的会议上，我也会向县长反 

映这项问题，并要求关注。」 

李继香是于今日联同万津州 

议员刘永山及武吉兰樟州议员黄 

洁冰召开记者会时，如此表示。 

黄洁冰也说，4 录色和平」 

非政府组织近日发布了 一份有关 

洋垃圾的报告，该报告列出了州 

内废弃塑料的情况，希望这份报 

告能够分派给每名州议员，以便 

大家更了解和关注州内洋垃圾的 

课题。 
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莎阿南4日讯|随著政府严
厉取缔瓜冷县的非法洋垃圾工厂，如今该厂开始转移阵地到其他地区运作，其中在新古毛，从2个月前至今已有4间非法垃
圾工厂投入运作，州议员接获投报后，第一时间通知乌雪县议会采取行动新古毛州议员李继香表示，上述4间厂主要集中
在叻思一带，而且工厂运作迅速，在租地后1周，即见该地段积满许多废弃塑非法洋垃圾厂转移新古毛料或洋垃圾，并且
每晚还会飘出垃圾焚烧味。「无论如何，我们已向县议会投
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•雪州洋垃圾厂有转移 

阵地的迹象，最新活跃 

地点为乐思，乌雪县议 

会目前已开始采取取缔 

行动。左起为李继香、 

沙阿里、刘永山、黄洁 

冰及沙迪利。 

遷至叻思 

4津咖庙俯纖作 
(沙亚南4日讯）随着瓜冷县议 

会严厉打击洋垃圾问题，非法洋垃 

圾工厂开始有转移阵地的现象，其 

中叻思从两个月前开始，有4间非法 

洋垃圾厂悄悄运作，让乌雪县议会 

措手不及。 

行动党新古毛区州议员李继香今日 

在州议会午休时段与公正党武吉兰樟区 

州议员黄洁冰及行动党万津区州议员刘 

永山等人-同召开新闻发布会时表示， 

他们发现叻思自9月起，有4间非法洋垃 

圾厂悄悄运作。 

“非法洋垃圾厂商初始租借空地， 

并在短短一星期内将洋垃圾运至。同 

时，非法厂商也会向欲结束运作的厂 

商转手租下单位，作为处理洋垃圾用 
途。” 

她说，叻思居民投诉，每晚10时 

至凌晨12时之间，非法洋垃圾厂开始运 

作，并发出异味。 

“无论如何，乌雪县议会将于本月 

10日召开会议商讨非法洋垃圾课题。” 

黄洁冰：议员应了解选区情况 

黄洁冰表示，国际环保组织绿色和 

平推出-个关于非法洋垃圾、名为“回 

收神话”的报告，讲述国际洋垃圾引人 

大马问题，其中雪州数个州选区，即万 

津、巴生港口及新古毛都有非法洋垃圾 

的足迹 

“我认为，每一名州议员都必须拥 

有及细读该报告，让他们知道自己选区 

的非法洋垃圾情况及州政府应采取的行 
动° ” 

刘永山：瓜雪仅部分洋垃圾厂合法 

刘永山表示，瓜雪县议会与布城环 

境局、雪州环境局、瓜雪县土地局及其 

他单位展开4次大型取缔行动，对付非法 

洋垃圾厂。他说，瓜雪有逾40间洋垃圾 

厂，只有小部分是合法洋垃圾厂。 

“非法洋垃圾属于国际课题，我们 

希望与房屋及地方政府部长祖莱达商讨 
此事。“ 

出席新闻发布会者包括，诚信党淡 

江区州议员沙阿里及公正党哥打白沙罗 

区州议员沙迪利。 

黃思漢：地方ii舉交聯邦政細究州政府撥6023萬津貼廉屋 
g政议员黄思汉指出，雪州政府将待联邦政府落实 

1T有关地方选举的政策后，才决定州政府的立场。 

他在回答行动党武吉加星州议员拉吉夫的口头提问 

时表示，目前联邦政府尚在研究地方选举事宜，其中涉及 

1976年地方政府法令第171条文。 

他透露，房屋及地方政府部分别在7月12日及10月8日 

召开两次关于地方选举的工作坊，各州政府及数个地方政 

府也受邀出席分享意见。 

他表示，来临的12月10日将举办地方政府大会，届时 

将由首相敦马哈迪主持开幕，其中一项议题将探讨地方选 

举。 

管雪州房屋及城市生活事务的行政议员哈妮 

查表示，截至11月14日为止，雪州政府共拨出 

6023万3138令吉给廉价组屋的共管机构及居民管理委员 

会，作为管理用途 

她回答行动党莲花苑区州议员黎潍福的口头提问时 

表示，州政府透过两项惠民计划，即雪州免费水组屋计 

划，让来自239个地区及6万8174个单位享有每单位11令 

吉40仙折扣。该项计划共耗费5384万4624令吉。 

“另外，精明生活计划（Smarlife)则给予23个地区 

及93部电梯津贴，涉及数额包括138万8513令吉52仙。” 

•双溪比力州议员刘天球（右）与依约州议员依德利斯聊得起劲 

而比手划脚。 

#管雪州环境、绿色工艺、消 

#费人、科学、工艺及革新 

事务的行政议员许来贤承认目前网速 

慢，惟他呼吁民众给予更多耐性及时 

间，让精明雪兰莪无线上网网速有提 

升的空间 

他在回答行动党万津州议员刘永 

山的口头提问时表示，万津目前有36 

个精明雪州无线上网热点，其中州政 

府面对最大的问题即郊外没有足够的 

宽频服务。 

“无论如何，州政府于去年成立 

精明雪州公司，寻找替代方法以解决 

宽频服务问题，即使用Core网络，为未 

有宽频服务的地方提供该服务。” 

他说，精明雪兰莪公司与本地及 

国际电讯公司合作，开始研究Core网络 

及为雪州郊外分阶段设立该网络。 

雪精明母親關懷計劃電子化 

申請者須註冊e-kasih 
#管雪州卫生、福利及加强妇 

#女与家庭事务的行政议员 

西蒂玛丽亚指出，从明年起，雪州精 

明母亲关怀计划（KISS)的申请者必 

须通过电子关爱计划（e-kasih)下注 

册，以让申请者能够持续获得援助 

她在回答行动党杜顺大区州议 

员艾德里的口头提问时表示，如果不 

在电子关爱计划下注册，受惠者的名 

字可能在接下来的半年内被撤销。她 

说，现阶段雪州精明母亲关怀计划仍 

是通过州议员核实申请，但州政府将 

考虑及欢迎以其他方式来审核申请条 

件，如提呈银行账单，这在申请州政 

府的惠民计划上将更具透明化 

行动党武吉加星区州议员拉吉夫 

在附加提问时建议，可交由雪州社会 

福利局来审核条件，惟西蒂玛丽亚却 

认为，这将加剧社会福利局职员的工 

作量《 
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州議員品嚐咖啡 
vif，州议会厅外派发500杯本地品牌咖啡！ 

^ 雪州政府于星期二（ 4日）在议会厅外协助推广 

来自雪州万津甘榜干宗达腊（Kanchong Darat )的本地咖啡品 

牌，让州议员及一众媒体可以忙里偷闲，品尝香味四溢的咖 

啡。图为雪州大臣阿米鲁丁（右二）在午休时间巡视咖啡档 

口，品尝美味咖啡。左起为雪州议长黄瑞林及雪州行政议员依 

兹汉。 

Page 1 of 2

05 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 4
Printed Size: 814.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 25,597.48 • Item ID: MY0034495927

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
•雪州洋垃圾厂有转移
阵地的迹象，最新活跃地点为乐思，乌雪县议会目前已开始采取取缔行动。左起为李继香、沙阿里、刘永山、黄洁冰及沙
迪利。遷至叻思4津咖庙俯纖作(沙亚南4日讯）随着瓜冷县议会严厉打击洋垃圾问题，非法洋垃圾工厂开始有转移阵地的
现象，其中叻思从两个月前开始，有4间非法洋垃圾厂悄悄运作，让乌雪县议会措手不及。行动党新古毛区州议员李继香
今日在州议会午休时段与公正党武吉兰樟区州议员黄洁冰及行动
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大臣：明年首季州議會討論 

新免費水3月後落實 
(沙亚南4日讯）雪州大臣 

阿米鲁丁指出，雪州目前暂时没 

有机制鉴定B40群体，所以州政 

府预计明年3或4月第-•季召开州 

议会，才来公布如何落实最新免 

费水政策，即免费水只让B40群 

体受惠。 

换言之，雪州政府最近在 

2019年财政预算案中公布的新免 

费水政策，并不会在明年1月开 

始实施。 

料省下1亿 

阿米鲁丁于今午在州议会上 

针对2019年财政预算案发展开销 

进行总结时表示，根据雪州的标 

准，B40群体的家庭收人为6000 

令吉，但雪州实际上并没有统计 

数据B40群体有多少户，所以还 

需要研究如何落实让B40群体受 

惠。 

阿米鲁丁披露，州政府落实 

此政策时需要考量到地区，包括 

新村或组屋区等问题。 

他说，州政府一旦推行新免 

费水政策，雪州有望省下1亿令 

吉。 

“不过，我必须强调州政府 

推行新免费水政策，无关雪州水 

供重组或与收购雪河公司，尤其 

收州政府不曾动用分毫收购雪河 
公司。” 

首25立方米为免费水 

对于有不少州议员质问为何 

改为首25立方米为免费水一事， 

阿米鲁丁解释，根据统计，雪州 

每户:f均用水量为25立方米至26 

立方米，所以州政府才制定首25 

立方米为免费水。 

他说，这等同于所有B40群 

体，都能受惠于免费水计划。 

检讨惠民计划 

阿米鲁丁表示，州政府于今 

次财政预算案中检讨多项惠民计 

划，主要是确保这些惠民计划不 

会受到财源所影响，并且能持续 

推行。 

他以雪州初生婴儿基金 

(Tawas )为例’州政府于2008 

年推行至今，拨出的款项已达4 

亿令吉，受惠33万5000人。 

他说，州政府必须要确保 

雪州有足够的资金去维持每年的 

拨款，所以会透过国民投资机构 

(PNB )的协助，确保往后有很 

好投资回酬，持续让雪州有足够 

资金却推动这项计划。 

“-些政策有所改善，则 

是为了协助受惠族群早日摆脱困 

境，好譬如雪州精明母亲关怀计 

划（KISS )的受惠者，州政府通 

•阿米鲁丁：雪州将在明年第 

-季州议会上公布如何推行 

新免费水政策，让B40群体受 

惠。 

过妇女自我增值中心（P W B )  
训练妇女掌握更多技能增值， 

好让他们能在5到10年摆脱贫 
困。” 
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SUMMARIES
大臣：明年首季州議會討論
新免費水3月後落實(沙亚南4日讯）雪州大臣阿米鲁丁指出，雪州目前暂时没有机制鉴定B40群体，所以州政府预计明年3
或4月第-•季召开州议会，才来公布如何落实最新免费水政策，即免费水只让B40群体受惠。换言之，雪州政府最近在201
9年财政预算案中公布的新免费水政策，并不会在明年1月开始实施。料省下1亿阿米鲁丁于今午在州议会上针对2019年财
政预算案发展开销进行总结时表示，根
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(沙亚南4日讯）武吉拉贡森林保留地将 

被雪州发展机构征用来兴建为房屋住宅区引起 

争议，雪州大臣阿米鲁丁询及此事时澄清，目 

前仍在进行听证会，并不是最后定案。 

他今午在州议会午休时向媒体表示，前朝 

政府于2005年和2006年定下决策，欲将武吉拉 

贡森林保留地进行开发，所以一部分已兴建住 

宅区，但一部分仍还没开发。 

他披露，根据作业程序，若要将森林保留 

地从州宪报除名，就得召开听证会，而州政府 

也按法律程序举行听证会，民众有权在听证会 

给予任何看法，包括反对意见。 

“州政府在处理这件事上，一定会考量到听证会的收集到 
的民意。” 

不过，阿米鲁丁指出，即便未来将武吉拉贡森林保留地从 

宪报中除名，州政府也必须立即寻找到同样大小或更大的地段 

作为森林保留地，以维持雪州30%绿地的目标 

•阿米鲁丁：州政府在处理武吉拉贡森林保留地是否从宪报 

中除名时，一定会考量到听证会的收集到的民意，目前仍不 

是最终定案。 

回應設基金會購興都廟地 

“須以法律依歸” 

另 
外，针对成功集团 

‘创办人丹斯里陈志 

远倡议设一个基金会，购买 

雪州首邦市施菲尔斯里马哈 

马廉曼兴都庙所在的地段， 

是否会影响到谈判、法庭判 

决或有违司法一事，阿米鲁 

丁表示，每个人都可提出解 

决方案，不过都必须以法律 

为依归、 

他披露，目前协商进 

展还算顺利，事件逐渐明朗 

化，有望在下周就有最终定 

案办 
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SUMMARIES
(沙亚南4日讯）武吉拉贡森林保留地将
被雪州发展机构征用来兴建为房屋住宅区引起争议，雪州大臣阿米鲁丁询及此事时澄清，目前仍在进行听证会，并不是最
后定案。他今午在州议会午休时向媒体表示，前朝政府于2005年和2006年定下决策，欲将武吉拉贡森林保留地进行开发
，所以一部分已兴建住宅区，但一部分仍还没开发。他披露，根据作业程序，若要将森林保留地从州宪报除名，就得召开
听证会，而州政府也按法律程序举行听证
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余秘葉 

(吉隆坡4日讯）为了 

加强议会改革和国会事务 

流程，国会成立的6个国会 

特别委员会成员名单终于 

出炉。 

6个国会特委会是法案 

特委会、财政预算案特委 

会、人权委员会和性别特 

委会、国防与内政事务特 

委会、联邦与各州之间合 

作特委会，以及公共服务 

任命特委会。 

除了6个特委会，国会 

也成立改革与施政跨党派委员会，由公 

正党波德申区国会议员拿督斯里安华担 

任主席。 

国会原是建议成立12个特委会，但 

碍于国会正在装修，活动空间有限，目 

前只通过6个特委会。 

在上述特委会中，值得关注的是 

公共服务重要职位的任命特委会。因这 

特委会是专司委任重大公共人事任命， 

如选举委员会主席、人权委员会主席、 

大马反贪会主席以及法官遴选委员会成 

员.Q 

国会下议院副议长倪可敏接受星洲 

日报访问时表示，上述特委会是马上生 

效，所有国会议员已经接到通知，各个 

委员会可开始执行任务a 

每个特委会将有7个成员包括主 

席，委任期限是2年。 

根據常規設5委員會 
g一方面，国会一般根据议会常 

力规第76至80条文成立5个委员 

会，即国会委员会、公共账目委员会、 

议会常规委员会、国会内务委员会以及 

国会特权自由委员会。 

目前，公账会名单早已决定，该会 

也已执行听证会• 

根据新出炉的名单，国会委员会、 

议会常规委员会、国会内务委员会以及 

国会特权自由委员会名单，见右下图。 

梁自坚(公正党一士拉央区国会议员) 

公共服务任命特委会 
主席 

成员： 

1赛依布拉欣(公正党一礼让区国会议员） 

2拿督倪可汉(行动党一木威区国会议员） 

3方贵伦(行动党一武吉免登区国会议员） 

4拿督哈山(诚信党一淡边区国会议员） 

5拿督斯里依斯迈(巫统一百乐区国会议员） 

6拿督端依布拉欣(伊斯兰党一古邦阁亮区国会议员） 

W 
法案特委会： 
主席：努鲁依莎(公正党一峑东埔区国会议员） 

成员： 

1鲁斯娜(公正党一冬牙崙株区国会议员） 

2苏健祥(行动党一金宝区国会议员） 

3蓝卡巴星(行动党一武吉牛汝莪区国会议员） 

4拿督斯里马迪乌斯(沙民统一斗亚兰区国会议员) 

5拿督斯里阿莎丽娜(巫统一边加兰区国会议员） 

6拿督斯里旺朱乃迪(土保党一山都望区国会议员) 

财政预算案特委会： 
主席：拿督斯里慕斯达法(土团党一日里区国会议员)丨 

成员： 

1聂纳兹米(公正党一斯迪亚旺沙区国会议员） 

2拿汀巴杜卡陈仪乔(旺沙马朱区国会议员） 

3俞利文(行动党一古晋区国会议员） 

4邱培栋(行动党一马六甲市区国会议员） 

5凯里(巫统一林茂区国会议员） 

6亚历山大(土保党一加帛区国会议员） 

国防与内政事务特委会 
主席：拿督曼梳(公正党一高渊区国会议员） 

成员： 

1郑立慷(公正党一丹绒马林区国会议员） 

2林立迎(行动党一甲洞区国会议员） 

3彭学良(行动党一拉美士区国会议员） 

4阿末哈山(沙复兴党一吧巴区国会议员） 

5拿督阿都拉欣(巫统一古达区国会议员） 

6拿督达基尤丁(伊斯兰党一哥打峑鲁区国会议员） 

人权委员会和性别特委会 
主席：诺阿兹丽娜(公正党一佴莫区国会议员)丨 

成员 

1查尔斯(行动党一巴生区国会议员） 

2法米(公正党一班底谷区国会议员） 

3卡斯杜里(行动党一崙都交湾区国会议员） 

4马慕苏莱曼(沙复兴党一加拉巴干区国会议员) 

5拿汀玛斯杜拉(巫统一江沙区国会议员） 

6茜蒂再拉(伊斯兰党一兰斗班让区国会议员） 

联邦与各州之间合作特委会： 
主席：哈山卡林(公正党一巴西古当区国会议员） 

成员： 

1阿里比朱(公正党一砂拉卓区国会议员） 

2陈泓缣(行动党一亚庇区国会议员） 

3刘强燕(行动党一南兰区国会议员） 

4拿督罗兹曼(沙复兴党一纳闽区国会议员） 

5拿督斯里马哈基尔(巫统一巴东得腊区国会议员) 

6拿督斯里南茜(土保党一崙丹砂隆区国会议员） 

国会改革与施政跨党派委员会 
主席：拿督斯里安华(公正党一波德申区国会议员） 

成员： 

1林吉祥(行动党一依斯干达公主城区国会议员） 

2哈尼巴(诚信党一首相署副部长） 

3拿督斯里慕斯达法(土团党一日里区国会议员） 

4拿督佐哈里(公正党一双溪大年区国会议员） 

5拿督斯里山达拉(公正党一昔加末区国会议员） 

6玛丽亚陈(公正党一八打灵再也区国会议员） 

7马慕苏莱曼(沙复兴党一加拉巴干区国会议员） 

8拿督斯里阿莎丽娜(巫统一边加兰区国会议员） 

9拿督斯里纳兹里(巫统一硝山区国会议员） 

10拿督斯里旺朱乃迪(土保党一山都望区国会议员） 

11拿督端依布拉欣(伊斯兰党一古邦阁亮区国会议员) 

国会委员会 

主席：下议院议长拿督阿里夫 

成员• 

1 
2 
3 
4 
5 
6 

哈尼巴(首相署副部长） 

拿督佐哈里(公正党一双溪大年区国会议员） 

拿督阿都拉沙尼(公正党一加埔区国会议员） 

刘强燕(行动党一南兰区国会议员） 

拿督斯里阿莎丽娜(巫统一边加兰区国会议员） 

拿督端依布拉欣(伊斯兰党一古邦阁亮区国会议员) 

议会常规委员会 
主席：下议院议长拿督阿里夫 

成员• 

1拿督沙鲁丁 (联邦直辖区副部长） 

2杨巧双(妇女、家庭及社会发展部副部长） 

3西华拉沙(乡村发展部副部长） 

4沈志勤(农业及农基工业部副部长） 

5拿督斯里依斯迈(巫统一瓜拉吉挠区国会议员） 

6阿末安赞(伊斯兰党一瓜登区国会议员） 

国会特权自由委员会 
主席：下议院议长拿督阿里夫 

成员： 

1莫哈末法力拉菲克(首相署副部长） 

2拿督斯里三苏依斯干达(原产业部副部长） 

3西华古玛(行动党一华都牙也区国会议员） 

4阿末哈山(沙复兴党一吧巴区国会议员） 

5拿督斯里依斯迈沙比里(巫统一百乐区国会议员） 

6拿督凯鲁丁(伊斯兰党一瓜拉尼鲁斯区国会议员） 
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SUMMARIES
余秘葉
(吉隆坡4日讯）为了加强议会改革和国会事务流程，国会成立的6个国会特别委员会成员名单终于出炉。6个国会特委会是
法案特委会、财政预算案特委会、人权委员会和性别特委会、国防与内政事务特委会、联邦与各州之间合作特委会，以及
公共服务任命特委会。除了6个特委会，国会也成立改革与施政跨党派委员会，由公正党波德申区国会议员拿督斯里安华
担任主席。国会原是建议成立12个特委会，但碍于国会正在装修，活动空间
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板大都會社區報

鄧章欽三大原因力推 

r^r^i议程，而不是谁做主席：目前最适 

蘇斯敏_ 

蔡添華/攝影 
W 

(沙亚南4日讯）尽管行动 

党雪州宣传秘书黄瑞林无意竞 

选党主席一职，但该党雪州副 

主席拿督邓章钦却认为黄瑞林 

是当前最适当的不二人选，主 

要原因有3个，即他最不具争 

议性、能接近基层及有领导方 

向。 

也是雪州行政议员的邓章钦， 

在雪州政府大厦议会厅底楼的走廊 

接受《大都会》社区报访问时，表 

态他极力推举黄瑞林出任雪州主 

席；他也勇敢评估一些历届主席的 

表现。 

“我认为当前的重点是要改革 

当的人选是黄瑞林，因为他没有争 
议性。“ 

受询及何以他认为黄瑞林最 

适合出任州主席时，他强调，因为 

在众多议员与现有领导层当中，他 

是没有争论性，其余人士都有争论 

性。 

从政20年表现优越 

在邓章饮的眼中，黄瑞林有 

何其余优势，可以出任州主席？他 

说，黄瑞林已是议长，在州政府内 

算是领导人，他从政的资历也够资 

深，表现也优越。 

在国阵执政雪州时期，曾与黄 

瑞林形同“难兄难弟”的他说，黄 

瑞林1999年已经竞选，加人行动党 

约20年。 

他指出，行动党大部分基层的 

达致的共识是，该党现任雪州主席 

潘俭伟并不适合领导雪州行动党。 ‘邓章钦以轻松愉悦的心情，向记者侃侃评述他对雪州行动党候 

选人的看法 

遭“效忠派”抹黑 

副主席身分是虚銜 

邓； 

“此时此刻，最主要的还是要换掉 

州主席，换掉州委，并找个没有争议性 

的人物来担任州主席和州委，这才是重 

>章钦认为，他已被“效忠派” 

•邓章钦（右）接受星洲日报高级记者苏斯敏访问时，以 

黄瑞林最不具争议性、能接近基层及有领导方向三大理 

由，极力推举他问鼎雪州行动党主席。 

，的人标签和抹黑，很多人都不 

敢接近他，以免影响他们的仕途。 

须落实改革议程 

他说，很多人也误解他，甚至未曾 

接触过他，就对他存有偏见，而他多年 

来都没有真正“领导”过雪州行动党， 

即便是他今天的副主席身分，也只不过 

是虚衔，而他从1996至1999年担任州秘 

书，也已经是20年的事情了。 

受询及潘俭伟表明他将退位让贤， 

并点名署理主席哥宾星接任州主席时， 

邓章钦认为，这是因为潘俭伟已知道他 

本身不获基层支持，然而党职不专属于 

他和哥宾星两个人，所以他此举是在 
“私相授受”，也证明党主席职是“两 

个人说了算”，这也是党需要改革的原 

因。 

他说，只有党落实改革议程才能让 

党员信服，不能为了党职及争取以后有 

官职。 

批潘儉偉是失敗領導 

“精英政治”罔顧基層心聲 

邓 

黃思漢資歷很淺 

任州主席份量不夠 

‘章钦直批潘俭伟 

1的领导是失败及 

没有表现，而且态度又不能 

被基层接受，堪称为“差强 

人意”，他推行的是“精英 

政治”，完全罔顾基层心 

声，也毫无体现民主精神| 

“行动党的选举制度 

并非直选，若是直选就很简 

单，然而我们是靠复选，如 

果支持他的人一样是掌控大 

局势的话，即使不是他担任 

主席，他还能垂廉听政。 

“当务之急，就是要 

赢得15名州委的大多数，才 

能进行改变；即使掌握了大 

多数，如果领导者包括大多 

数没有真正的改革议程，那 

么这种改变也是没有意义， 

因为大家为的是本身的利 
、产- ，’ 伯-° 

他认为，以现阶段的情 

况来看，最适当的雪州主席 

人选就是黄瑞林° 

受询及黄瑞林已向追 

问他的媒体表态，指他没有 

意愿竞选雪州主席时，邓章 

钦说，当大多数的党员支持 

他时，他就必须要有这项意 

愿。 

，询及雪州行政议员黄思汉是 

-否适宜出任州主席，邓章钦 

说，他（黄思汉）参政的资历很浅， 

他是中央派，但份量不够；他认为黄 

思汉不会重覆欧阳捍华的错误。 

“欧阳捍华以前资历太浅、太年 

轻，却受党高层的委任，然而他担任 

主席之后，就退位给郭素沁。“ 

他说，欧阳捍华在外的工作经 

验不足够，进人州政府担任10年的州 

行政议员后，表现也是令人“有目共 

睹”，大家可以自行评估。 

受询及倘若有基层要推选他担任 

州主席，他是否会欣然接受。 

他说，他们要选出没有争论性的 

人物，重点是改革议程，而不是谁担 

任主席。 

至于党主席要具备什么条件，才 

符合他心中的标准时，他说，“当然 

是要能够接近基层” 

不考量個人意願 

推行改革關鍵時刻 

邓 
章钦犹然记得，他过去担任州 

4必书时，曾经历过两名州主 

席，即蔡高英与方贵伦，当时也经常曾 

与他们拜访各个支部，全国大选即将举 

行时，也频频召开各支部的联席会议， 

以了解基层的心声@ 

“反观在近年来，连州委会会议都 

不常召开，而且有事情才召开。” 

受询及黄瑞林本身对出任党主席职 

兴致缺缺时，他说，目前不是考量到他 

个人意愿的时候，而是要推行改革的关 

键时刻。 

“如果推荐人选是中委刘天球，我 

宁可含泪接受潘俭伟。 
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SUMMARIES
鄧章欽三大原因力推 “黃瑞林州主潔鼉佳人選” r^r^i议程，而不是谁做主席：目前最适
蘇斯敏_蔡添華/攝影W(沙亚南4日讯）尽管行动党雪州宣传秘书黄瑞林无意竞选党主席一职，但该党雪州副主席拿督邓章
钦却认为黄瑞林是当前最适当的不二人选，主要原因有3个，即他最不具争议性、能接近基层及有领导方向。也是雪州行
政议员的邓章钦，在雪州政府大厦议会厅底楼的走廊接受《大都会》社区报访问时，表态他极力推举黄瑞林
Despite Selangor DAP publicity secretary has stated he has no intention to run for the party chairman, DAP
vice-chairman Datuk Teng Chang Khim still believed that Ng Suee Lim is the best candidate for the position. Teng
Chang Kim provided 3 reasons for his belief which was Ng was the most non-controversial member, he could get close
to grassroot members and he had direction of leadership.
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仁友杯男女籃球邀請賽 

7日掀戰幔 
(仁嘉隆4日讯）“2018年仁友杯20岁 

以下男女篮球邀请赛”，将在12月7日（星 

期五）下午5时45分，在仁嘉隆华小室内篮 

球馆开打。 

这项赛会是由仁嘉隆华小校友会主 

办，大会邀请行动党万津区州议员刘永山 

在当天晚上8时45分，为大会主持开幕仪 

式。 

雪州行政议员黄思汉则将在2019年1月 

1日晚上8时30分，为大会主持闭幕仪式 

大会主席颜俊才指出，赛会是为了推 

动篮球运动，发扬体育道德精神及促进联 

谊，希望通过此活动，可以让仁村更热闹 

T 

.？调 M: 
J 4" 

"201 8年仁友杯20岁以下男女篮球邀请赛”筹委会成员合影。坐者左起：洪孝 

亲、邱宜忠、陈国华、徐文环、颜俊才、陈国旺、陈国华及颜振和。 

及提局村民对运动的热愛。 

筹委会主席洪友亮表示，此项男女篮 

球邀请赛共有29场赛事，他呼吁大众抽空 

前往观看比赛。 

赛会设有男子组及女子组冠亚季殿军 

4个奖项，大会特别感谢热心篮运人士的支 

持与赞助奖杯。 

男子组，冠军杯主洪文德，亚军杯主 

拿督徐顺裕，季军杯主Tai Koon Earthwork 

Sdn Bhd、殿军杯主颜明发。 

女子组，冠军杯主颜再益，亚军杯主 

邱宜忠，季军杯主郑联荣硕士、殿军杯主 

洪健银。 
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SUMMARIES
仁友杯男女籃球邀請賽
7日掀戰幔(仁嘉隆4日讯）“2018年仁友杯20岁以下男女篮球邀请赛”，将在12月7日（星期五）下午5时45分，在仁嘉隆华
小室内篮球馆开打。这项赛会是由仁嘉隆华小校友会主办，大会邀请行动党万津区州议员刘永山在当天晚上8时45分，为
大会主持开幕仪式。雪州行政议员黄思汉则将在2019年1月1日晚上8时30分，为大会主持闭幕仪式大会主席颜俊才指出，
赛会是为了推动篮球运动，发扬体育

Page 2 of 2

05 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 12
Printed Size: 147.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 4,595.00 • Item ID: MY0034495818

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



「 03 

If，1^71 

__ 

黃 
m 
/已、 

•黄瑞林被邓章钦•黄思汉表明他本身 

点名为当前最适合没有意愿出任雪州行 

出任行动党雪州主动党主席一职。 

席的不二人选。 

不 
願 
任 
f=T=T 

I 
\ 

焉 

有 
其 
他 
更 
適 
合 

選 

報道•蘇斯敏攝影•蔡添華 

(沙亚南4日讯）雪州行 

动党财政黄思汉指出，他甫 

接任雪州行政议员不久，官 

务繁忙，加上有很多事情需 

要处理，所以，他觉得有比 

他更适合的人选来担任雪州 

行动党主席。 

他接受《大都会》社 

区报记者访问时说，行动党 

是采用复选制，经过竞选州 

委顺利过关斩将，当选为州 

委，才让代表投选职位。 

他再次强调，他本身没 

有意愿出任雪州主席一职。 

“党职对我是不太重要 

的，我相信只要有意愿，在 

任何职位上，我一样可以为 

改革及国家做出贡献 

不会为了党选攻击同志 

他强调，他不会为了 

党选不择手段攻击同志；也 

不会特意等到党选才到处拜 

票，因为他认为平时的努 

力，才是最重要的。 

他也不愿评述该党雪州 

副主席拿督邓章钦点名雪州 

议长黄瑞林是当前出任州主 

席的不二人选，反而指他相 

信党员的判断，并交由他们 

选出适合的领袖担任适合的 

职位。 

“我们要尊重基层的意 

见，就交由他们决定吧！” 
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SUMMARIES
If，1^71
__黃m/已、•黄瑞林被邓章钦•黄思汉表明他本身点名为当前最适合没有意愿出任雪州行出任行动党雪州主动党主席一职。
席的不二人选。不願任f=T=TI\焉有其他更適合選報道•蘇斯敏攝影•蔡添華(沙亚南4日讯）雪州行动党财政黄思汉指出，他
甫接任雪州行政议员不久，官务繁忙，加上有很多事情需要处理，所以，他觉得有比他更适合的人选来担任雪州行动党主
席。他接受《大都会》社区报记者访问时说，行动党
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西蒂瑪麗亞：尋獲地段 

建加埔中央醫院待批准 

•西蒂玛丽亚（中）表示，州政府已寻获适合兴建巴生加 

埔中央医院的地段，目前等待联邦政府批准。左为雪州行 

政议员哈妮查及右为雪州行政议员依兹汉。 

(沙亚南4日讯）掌管雪州卫 

生、福利及加强妇女与家庭事务的行 

政议员西蒂玛丽亚表示，雪州政府已 

寻获兴建巴生加埔中央医院地段，目 

前在等待联邦政府的批准。 

她在回答行动党双溪比力州议 

员刘天球的口头提问及附加提问时表 

示，雪州卫生局目前接获两个兴建中 

央医院的要求，即巴生加埔中央医院 

及士毛月中央医院，而州政府目前已 

寻获适合兴建巴生加埔中央医院的地 

段。 

“兴建中央医院是联邦政府的范 

围，惟雪州政府也透过雪州家庭关怀 

健康卡计划关心及协助雪州子民的健 
康0 “ 

她说，联邦政府同时也在郊外区 

设立政府健康诊所，让居住在郊外的 

民众进行健康检查。 

“州政府同时也接获其他地区要 

求兴建中央医院的申请，惟目前仍未 

寻获迠合兴建中央医院的地点。” 

她说，倘若刘天球有发现适合的 

地点，她可以向联邦政府提出相关申 

请負 

拨50万供福利团体申请 

另-方面，西蒂玛丽亚在冋应梁 

德志口头提问时指出，州政府每年都 

会拨出50万令吉，让政府组织包括福 

利团体的老人院、孤儿院提出申请。 

她说，雪州社会福利局也提供 

350令吉的老人援助金给符合资格的 

60岁以上年长者。 
“除了有拨款上的援助，州政府 

也协助福利团体免除缴税、注册及指 

导如何管理等。” 

针对福利团体也有分盈利及非营 

利的组织，州政府是否给予一样的援 

助时，她说，既然盈利福利团体有盈 

余，州政府自然不会给予援助，只会 

给予非营利福利团体协助。 
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西蒂瑪麗亞：尋獲地段
建加埔中央醫院待批准•西蒂玛丽亚（中）表示，州政府已寻获适合兴建巴生加埔中央医院的地段，目前等待联邦政府批
准。左为雪州行政议员哈妮查及右为雪州行政议员依兹汉。(沙亚南4日讯）掌管雪州卫生、福利及加强妇女与家庭事务的
行政议员西蒂玛丽亚表示，雪州政府已寻获兴建巴生加埔中央医院地段，目前在等待联邦政府的批准。她在回答行动党双
溪比力州议员刘天球的口头提问及附加提问时表示，雪州卫生局
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丽亚坦s，这是 

@她一辈子中感到 
“最恐怖”的3分钟。 

“当我拼命挣扎，想要 

爬出来，我感觉到地底有另 

-股吸力将我往下拉，使我 

不住下沉直到臀部。 

“幸好事发时我并非单 

独一人，否则恐怕被流沙埋 

没亦无人知晓。” 

她告诉《大都会》社区 

报记者，在马路旁边的流沙 

池看起来与•般沙地无二， 

在踩人前丝毫看不出异状， 

对路人和该区的国小学生构 

成生命危险。 

“太危险了，试想帝沙 

国小、国中•校和二校有多 

少学生，•旦发生意外，小 

朋友能不能及时随机应变和 
救人？ ” 

市議 
(万挠4日讯）水管爆裂 

3天形成流沙，造成菁乡岭路 

边形成一个“杀人陷阱”，以 

致市议员前往巡视时险被流沙 

“吸走”，惊险万分！ 

士拉央行动党市议员玛丽亚 

(52岁）因公往菁乡岭帝沙路做实 

地巡视时，因误踩而于数秒内被淹 

至臀部，虽然其助理比莉玛和星报 

记者爱德华拉真德拉及时合力相 

救，但仍花了3分钟方才将她拉出流 

沙堆，形势凶险可见_ •斑。 

脱险后，她惊魂不定和浑身颤 

抖，鞋子亦被吸走，深埋在流沙中 

无法再寻回，使她被迫光着脚丫子 

走完全程‘ 

管誤踩 

流沙“腰走 99 

狐 
•根据目测，流沙堆有约15呎长。市 

议会围起流沙堆，避免再有人受害。 

蔡伟杰承诺将紧密跟进此事，保障市 

民的安全。 

• I.歡， 

流沙堆圍警戒線 

：.ku • 
联合助理和记者两人之力，历时3分钟方将玛丽亚拉出流沙堆 

路邊沙地積水形成流沙池 

玛 
丽亚是在接获居民 

投诉，指菁乡岭帝 

沙路和周边地带往往•雨成 

灾，积水的清况严重，影响家 

长接送子女往国小和国中上下 

学后，于周-约上午11时与助 

理和记者前往该区做实地巡 
视，结果冷不防一脚踏人流沙 

之中。 

“根据居民，约3天前帝 

沙3/3路的大水管爆裂后，马路 

•脱险后的玛丽亚身上沾满泥沙，浑旁边的沙地便变出现积水的现 

身颤抖。 象，但无人察觉它原来已经形 

成了_ -个流沙池。 

“我呼吁居民和家长务必 

注意路边的这个杀人陷阱，当 

我被吸至臂部亦意味着小学生 
很可能会遭没顶“ 

她表示，事发后即使狼 

狈不堪，但她已第一时间向市 

议会主席苏利曼报告，要求即 

刻派出工程组官员采取安全措 

施，以免有居民受害。 

直至截稿为止，市议会公 

关组仍未能联络上，以针对此 

事做回应。 

乡岭帝沙路的流沙堆已被围起，公众受促安全至 

h，不要擅闯或拆除黄色警戒线。 

在万挠州议员蔡伟杰通过电话攻势，连番施压后，市 

议员玛丽亚误踩而困于流沙的逾24小时后，士拉央市议会 

已于今午用黄色警戒线将有约15呎长、5呎宽的流沙堆围 
起° 

蔡伟杰是因身在州议会而无法即时赶往事发地点进行 

实地巡察。 

他告诉《大都会》社区报记者，市议会相关负责人表 

示由于事出突然，目前仅能先以警戒线和三角路障作出警 

示区，之后将派员破土，了解事发原因。 

不知流沙有多深 

“鬥前没有人知道流沙有多深。” 

“官员指在破土展开更进一步的调查前，未能确定是 

雪州水供公司的水管或是英达丽水排污管爆裂所引起的问 
题“ 

事发地点是菁乡岭的主要通道之--由于附近有1间国 

小和2所国中，在上下学时段路边会泊满许多接送学生的轿 

车和校车。有许多住家距离学校不远的学生是沿此路步行 

匕下学。在夜幕低垂时则会停有许多罗里和巴十，因此若 

不围起，恐会另有受害者。 

蔡伟杰对菁乡岭大路边出现可杀人于无形的流沙堆表 

示高度关注。 

“我将在州议会事务告一段落后，紧密的跟进此事， 

确保路人、家长和学生的安全。” 

瑪
麗
亞
•
•
生

平
最
恐
怖
3
分
f
t 
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SUMMARIES
丽亚坦s，这是
@她一辈子中感到“最恐怖”的3分钟。“当我拼命挣扎，想要爬出来，我感觉到地底有另-股吸力将我往下拉，使我不住下沉
直到臀部。“幸好事发时我并非单独一人，否则恐怕被流沙埋没亦无人知晓。”她告诉《大都会》社区报记者，在马路旁边
的流沙池看起来与•般沙地无二，在踩人前丝毫看不出异状，对路人和该区的国小学生构成生命危险。“太危险了，试想帝
沙国小、国中•校和二校有多少学生，•旦发生意外，小朋友
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黃思漢：市議會重新商討 

酒牌押金或豁免滅低 
(沙亚南4日讯）雪州行政 

议员黄思汉指出，士拉央市议 

会将重新商讨申请酒牌征收的1 

万令吉抵押金措施，将豁免或 

减低抵押金数额。 

雪隆华人酒商公会代表今 

早前往雪州议会拜访黄思汉， 

商讨士拉央市议会的酒牌抵押 

金措施及反映酒商的问题。 

议会早前通过-•项向酒商收取1 

万令吉的抵押金的措施，惟那 

不是州政府的政策。 

他表示，在向市议会主席 

及市议员了解后，该政策是为 

了要控制非法售卖酒的商店， 

因此提高营业门槛，不让商家 

轻易获得酒牌。 

是将减低1万令吉的抵押金。 

他认为，市议会应以个案 

来处理这些记录良好的酒商， 

包括中药店及药材店，因这些 

商家都不是专卖店，只是陈列 

-个柜台售卖补酒，1万令吉的 

抵押金对他们来说是沉重的负 

担。 

他补充，每个地方政府都 

是独立操作，因此不是每项政 

策均由州政府指示，他们必须 

根据当地的情况拟定-个适当 

的政策，而十拉央市议会之所 

以推出有关措施，是因为当地 

黃偉強將帶上會議 
一拉央市议员黄伟强指出，新的酒牌措一个柜台卖酒，他们也必须申请酒牌。 

工施是针对现有执照更新及新执照申 他表示，他们将在本月带上执照组商讨，再 

请，但有些不是专卖店，如杂货店及中药店设立带上常月会议寻求通过。 

梁榜濤抵押金1萬添負擔 
#隆华人酒商公会会长梁榜涛指出，十 

M拉央市议会的酒牌抵押金措施，影响 

在士拉央营业多年的酒商会员；1万令吉抵押金 

是额外的负担。 

他说，他们理解征收1万令吉的抵押金是为 

了打击私酒，所幸在经过商讨后，会员可申请豁 

免这1万令吉的抵押金。 

其他出席者包括雪隆华人酒商公会义务总务 

徐良标、财政郑宗植、杨时燜、副财政黎玉洁 

和会长助理梁雪姬。 

金措施及反映酒商的问题。 

黄思汉较后在议会厅外召 

开新闻发布会指出，士拉央市 

他说，市议会将把这项课 

题带上会议商讨，以商讨豁免 

或减低抵押金，但可以肯定的 

以推出有关措施，是因为当地 

售卖私酒的问题严重，市议会 

要作出控制。 

I黄思汉（右三 

起）接见梁榜 

涛，探讨士拉央 

市议会的酒牌抵 

押金措施。左一 

起是黄伟强、郑 

宗植、徐良标及 

杨时炯，右一起 

是梁雪姬和黎玉 
洁° 

Page 1 of 2

05 Dec 2018
Sin Chew Daily, Malaysia

Author: No author available • Section: Metro Edition A • Page: 1
Printed Size: 283.00cm² • Region: KL • Market: Malaysia • Photo: Full Color
ASR: MYR 8,899.37 • Item ID: MY0034495820

Provided for client's internal research purposes only. May not be further copied, distributed, sold or published in
any form without the prior consent of the copyright owner.



SUMMARIES
黃思漢：市議會重新商討
酒牌押金或豁免滅低(沙亚南4日讯）雪州行政议员黄思汉指出，士拉央市议会将重新商讨申请酒牌征收的1万令吉抵押金
措施，将豁免或减低抵押金数额。雪隆华人酒商公会代表今早前往雪州议会拜访黄思汉，商讨士拉央市议会的酒牌抵押金
措施及反映酒商的问题。议会早前通过-•项向酒商收取1万令吉的抵押金的措施，惟那不是州政府的政策。他表示，在向
市议会主席及市议员了解后，该政策是为了要控制非法售卖
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劉天球梃草根派 
無意願任主席 

(沙亚南4日讯）雪州行动党将在 

本周日（9 R )进行改选，不少雪州现 

任高职者近期纷纷表态，而雪州行动 

党中委刘天球今日作出声明，他认同 

草根派的竞选理念，所以也会全力支 

持草根派选出的中委。 

不过，对于他若中选为中委，并 

被推举为主席，是否会拒绝一事，刘 

天球不置可否，只表示目前并没有意 

愿接任主席职。 

他今日在州议会午休时召开新闻 

发布会表示，主席职就交给中选的15 

名中委定夺，但他希望选出的主席能_ 

层，尊重草根，勤跑基层，解决他们的问题《 

“雪州有好几个适合人选，包括议长、行政议员和州议 

员，当然也包括非议员的草根领袖，他们多年在党的年资和 

经验，都适合带领雪州行动党。” 

他披露，他今次在雪州党选中支持草根派，主要是草根 

派的主张都很符合他的理念，尤其草根派要求往后遴选候选 

人、村长、市议员或官职都要透明化，必须依照同一套标准 

进行遴选。 

•刘天球：我非常 

认同草根派的竞选 

理念，全力支持草 

根派选出的中委。 

"接地气”，多接触基 

应聆听基层声音 

他说，许多草根派非议之前许多有能力的人不被继任， 

-些表现不佳的人却被留任，让许多草根都无法认同。 

“我们必须听取基层的声音，尤其我们已执政联邦和州 

政府，而基层来自各领域，都面对许多问题，党应该作为桥 

梁聆听他们的心声，解决他们的问题。” 
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SUMMARIES
劉天球梃草根派 無意願任主席(沙亚南4日讯）雪州行动党将在本周日（9 R
)进行改选，不少雪州现任高职者近期纷纷表态，而雪州行动党中委刘天球今日作出声明，他认同草根派的竞选理念，所
以也会全力支持草根派选出的中委。不过，对于他若中选为中委，并被推举为主席，是否会拒绝一事，刘天球不置可否，
只表示目前并没有意愿接任主席职。他今日在州议会午休时召开新闻发布会表示，主席职就交给中选的15名中委定夺，但
他希
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阿茲茲：撥30•萬推動環保 

放眼垃圾回收率達30% 
(八打灵再也4日讯）八打灵再也市长拿督阿兹兹指出， 

八打灵再也市政厅在2019年的目标是达到30%的垃圾回收 

率，同时也会拨款300万令吉给社会及非政府组织来进行环保 

活动。他也相信，只要与相关利益相关者（stakeholder)合 

作，绝对可达到有关目标。 

阿兹兹透露，如今的环保概念已从3R迈入5R，即拒 

绝（Refuse )�再用（Reuse )�减少（Reduce )�修复 

(Repair )及再循环(Recycle )，而市政厅积极向中小学校 

推广5R的环保概念，并与学校合作举办活动，以提高学生的 

环保意识。 

阿兹兹今早出席2018八打灵再也固体废料峰会时，如是 

指出。 

灵市目标2030迈“循环经济” 

阿兹兹说，今年八打灵再也固体废料峰会的主题是“循 

环经济”（Circular Economy )，以打造一 t•干净及低碳的 

城市，让灵市可朝着2030年循环城市（Bandaraya Circular ) 
的目标迈进他表本，生态资源回收广场（PJ Eco Recycling 
Plaza )已成为环保转介中心，以及“循环经济”有关回收设 

施及升级回收的综合研究。 

他透露，市政厅在收集垃圾及公共清洁服务方面花8500 

万令吉来完成，其中1200万令吉为垃圾处理费用。 

“若垃圾回收率得以提高，在规划阶段重视资源回收及 

重复使用的问题，市政厅更可节省成本” 

他说，市政厅早前成为绿色社区倡议所举办的堆肥废料 

活动的获奖者，而市政厅在一项废料成分研究中发现，高达 

48%的成分为有机肥料，因此也将该活动列人灵市2030年的 

可持续发展策略中。 

实行废料发电 

他说，雪州政府也答应在各地方政府实行以废料发电 

(Waste to Energy )为方法的废料处理计划，因此市政厅所成 

立的堆肥中心也使用厌氧消化技术（Anaerobic Digester )技 

术，来产生液体堆肥及可发电生化气（Biogas ) 
出席者包括八打灵再也副市长佐哈里、八打灵再也市政 

厅固体废料管理及公共清洁组主任李立贤、市议员陈百强及 

阿末阿赫。 

WwWM ilflllMll 
•阿兹兹（左六）为 

201 8八打灵再也固体 

废料峰会主持开幕仪式 

伍及单位。左四起为李 

立贤及佐哈里；右四起 

为陈百强及阿末阿赫。 

，阿末阿赫（左起）、 

阿兹兹及佐哈里一起欣 

赏环保产品。 
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SUMMARIES
阿茲茲：撥30•萬推動環保
放眼垃圾回收率達30%(八打灵再也4日讯）八打灵再也市长拿督阿兹兹指出，八打灵再也市政厅在2019年的目标是达到3
0%的垃圾回收率，同时也会拨款300万令吉给社会及非政府组织来进行环保活动。他也相信，只要与相关利益相关者（st
akeholder)合作，绝对可达到有关目标。阿兹兹透露，如今的环保概念已从3R迈入5R，即拒绝（Refuse
) 再用（Reuse ) 减
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(沙亚南4日讯）雪州行 

政议员拿督邓章钦指出，透过 

雪州资讯科技与电子商务理事 

会（SITEC)推动的电子商务 

活动、峰会及初创企业，预计 

达成的成交总额（GMV )有 

9300万令吉。 

他说，SITEC当初的成立 

的宗旨就要推广雪州电子商 

务，其中包括成立被大马数字 

经济机构（MDEC )誉为大马 

数字枢纽的雪兰莪州数码电子 

创意中心（SDCC)，提供本 

地及国际公司一个共享工作空 

间，以加强海内外电商之间的 

交流及链接。 

他披露，透过雪州数码电 

鄧章欽：成交額達9300萬 

SITEC助電商開拓海外市場 
子创意中心，电商可以成立科 

技初创企业，可豁免公司税、 

可参与企业科技课程、集资、 

培训与指导、网络成本低廉， 

以及拥有让外资投资的自由 

助中小企业推广电商教育 

“不仅如此‘SITEC也透 

过合作夥伴推广电子商务教 

育，包括与淘宝大学签署为大 

马企业家提供培训，以加强雪 

州电子商家出口及开拓海外市 

场 

邓章钦于今早回应鹅唛 

斯迪亚州议员希尔曼口头提问 

时表示，透过雪州资讯科技 

与电子商务理事会之前推动 

的 ONLINE 100 和 APPS 100 课 

程，成功协助425家中小型企 

业投人电子服务，预估在网 

上达成的营业额超过1003万令 
吉° 

他披露，SITEC也为中小 

企业提供免费电子商务课程， 

以及强中小企业掌握电子商务 

知识与技术。 

他说，电子商务的成长不 

仅局限在国内而已，也放眼国 

外市场，就如数字自由贸易区 

(DFTZ )的成立，就是要协 

助中小企业推广自身的产品到 

国外a 

“SITEC之前主办的雪兰 

莪创新创业加速器课程，也获 

得27家新创企业(Startup )参 

与，其中10家新创企业被选到 

中国杭州介绍自身的产品，而 

这场介绍会上获得100万在网 

上观赏•«” 

精明城市峰會達 

7500萬成交額 

邓 
章钦表示，雪州资讯科技与电 

子商务理事会也从2016年起至 

2018年，连续三年举办精明城市峰会， 

缔造7500万令吉成交总额。 

他说，三场峰会预计吸引超过2万人 

参与，其中在精明城市峰会上，也商讨 

许多时下重要课题，包括人工智慧、区 

块链、云端数据、大数据精明交通及科 

技、废料处理等。 

“不仅如此，许多海外地区包括西 

班牙、中国、台湾、英国、印尼和硅谷 

科技专才都出席峰会分享相关管理城市 

的知识和建议，让本地政府和企业受惠 
不少。” 

•邓章钦：在雪州资讯科技与电 

子理事会的努力下，这几年达成 

的成交总额为9300万令吉。 
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SUMMARIES
(沙亚南4日讯）雪州行
政议员拿督邓章钦指出，透过雪州资讯科技与电子商务理事会（SITEC)推动的电子商务活动、峰会及初创企业，预计达
成的成交总额（GMV
)有9300万令吉。他说，SITEC当初的成立的宗旨就要推广雪州电子商务，其中包括成立被大马数字经济机构（MDEC
)誉为大马数字枢纽的雪兰莪州数码电子创意中心（SDCC)，提供本地及国际公司一个共享工作空间，以加强海内外电商
之间的交流及链接
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•雪州将在2025年全面落实零塑料袋，优先成为 

零塑料州。 

哈妮查：黑名單發展商 

完成擱置工程才獲除名 
(沙亚南4日讯）雪州行政议员哈妮查表示， 

发展商注册系统（SPEM)于2007年落实，而截 

至今年11月，透过该系统向雪州房屋与地产局 

(LPHS )注册的发展商有1426家，涉及的工程有 

2495宗。她说，在大马公司委员会协助下，被雪 

州房屋与地产家列为黑名单的发展商有84家。 

哈妮查今早在州议会上回应新古毛区州议员 

李继香口头提问时披露，举凡被列入黑名单的发 

展商，州政府都会通知各地方政府，以便不允许 

这些发展商进行新发展工程。 

她说，大多数被列人黑名单的发展商是因为 

无法完成工程，造成房屋或大楼计划被搁置。 

她披露，这些发展商需完成搁置工程，才能 

从黑名单中剔除，否则不允许进行任何新工程计 

划 
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SUMMARIES
•雪州将在2025年全面落实零塑料袋，优先成为
零塑料州。哈妮查：黑名單發展商完成擱置工程才獲除名(沙亚南4日讯）雪州行政议员哈妮查表示，发展商注册系统（S
PEM)于2007年落实，而截至今年11月，透过该系统向雪州房屋与地产局(LPHS
)注册的发展商有1426家，涉及的工程有2495宗。她说，在大马公司委员会协助下，被雪州房屋与地产家列为黑名单的发
展商有84家。哈妮查今早在州议会上回应新古毛
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黃思漢：開罰後仍違法 

非法設貨櫃箱地主將被控 
(沙亚南4日讯）掌管雪州地 

方政府、公共交通及新村发展事 

务的行政议员黄思汉表示，随着 

英达岛巳列为住宅区，巴生市议 

会将采取法律行动，将已接获罚 

单却仍不遵守规则和非法设立货 

柜箱的地主提控上庭。 

他在回答公正党巴生港口州 

议员阿兹米占的口头提问及附加 

提问时表示，根据2020年巴生城 

市发展大蓝图（第4版），传统 

甘榜已列人住宅区，因此市议会 

将继续展开监督工作，开罚单给 

违反1976年城乡规划法令（172条 

文）及1974年道路、沟渠及建筑 

物法令（133条文）的建筑物，并 

对已接获罚单仍不遵守的地主采 

取法律行动，将他们提控上庭。 

“市议会会与陆路交通局将 

会展开联合执法行动，对付违法 
地主。” 

同时，阿兹米占在附加提问 

环节时补充，该问题存在已久， 

他建议寻找-个适合及远离住 

宅区的地方让货柜箱停泊；行动 

党双溪比力州议员刘天球则建议 

可把电缆下方改成停泊货柜箱用 

对此，黄思汉回应表示将寻 

找地点及探讨其可行性。 
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SUMMARIES
黃思漢：開罰後仍違法
非法設貨櫃箱地主將被控(沙亚南4日讯）掌管雪州地方政府、公共交通及新村发展事务的行政议员黄思汉表示，随着英达
岛巳列为住宅区，巴生市议会将采取法律行动，将已接获罚单却仍不遵守规则和非法设立货柜箱的地主提控上庭。他在回
答公正党巴生港口州议员阿兹米占的口头提问及附加提问时表示，根据2020年巴生城市发展大蓝图（第4版），传统甘榜
已列人住宅区，因此市议会将继续展开监督工作，开罚单给
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提早落實聯邦目標 g賞聯邦目標 

2025年零塑料袋 
雪州議會會議 

(沙亚南4日讯）雪州将在2025年全 

面落实零塑料袋，优先成为零塑料州！ 

掌管雪州环境、绿色工艺、消费人、科 

学、工艺及革新事务的行政议员许来贤透露， 

雪州政府将跟随联邦政府的时间表，将在2030 

年实现零塑料袋目标，惟他认为还要等11年太 

久，雪州政府应更早落实零塑料袋措施，并将 

目标定在2025年。 

他在回答行动党班达马兰州议员梁德志的 

口头提问时表示，根据联邦政府推出的《2018 

至2030年零度使用-次性塑料袋方向蓝图》， 

雪州政府将在2030年全面禁止使用塑料袋。 

他表示，他希望在2025年全面落实零塑料 

袋，民众可使用可分解塑料袋或环保袋来取代 

塑料袋。 

他指出，州政府目前并没有完全禁止使 

用塑料袋，而是以商家征收20仙方式给予塑料 

袋，这是一项对环境的醒觉意识，让人们减少 

使用塑料袋。 

巴刹湿料可用塑料袋 

他希望大家不要误解，不是所有商家不允 

许派发塑料袋，反之早市及夜市巴刹的湿料， 

如售卖鱼肉，仍允许使用塑料袋。 

针对部分商家仍继续免费派发塑料袋， 

他表示，只有地方政府有权执法及驳回商业执 

照，但州政府不采用强硬手法对付商家，因为 

目前的免塑料袋措施并不是强制性，商家所征 

收塑料袋费用也不高。 

另-方面，公正党武吉兰樟州议员黄洁冰 

在附加提时，询问州政府是否能重新审视落实 

零塑料袋的时间表，以让雪州尽早落实成为零 

塑料袋州。 

她认为，若等到2030年才全面落实，将加 

剧雪州的塑料废料问题。 

取塑料吸管 
取。” 

他指出 

从 

明年开始，商家 

将不再自动派发 

塑料吸管，只有 

在顾客索取时， 

商家才能给予塑 

料吸管，这也符 

合联邦政府所推 

动的措施，但强 

调不会征收塑料 

吸管的费用。 
“换言之， 

顾客不能自由领 

‘而必须向商家索 

•

州政府将在这个 

月内，通过地方政府发出通知 

书，通知商家有关塑料吸管的新 

措施。 

他鼓励若要使用吸管的女 

性，可自行准备不锈钢吸管，随 

身携带以避免使用塑料吸管， 
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SUMMARIES
提早落g賞實聯聯邦邦目標 2025年零塑料袋
 雪州議會會議
(沙亚南4日讯）雪州将在2025年全面落实零塑料袋，优先成为零塑料州！掌管雪州环境、绿色工艺、消费人、科学、工艺
及革新事务的行政议员许来贤透露，雪州政府将跟随联邦政府的时间表，将在2030年实现零塑料袋目标，惟他认为还要
等11年太久，雪州政府应更早落实零塑料袋措施，并将目标定在2025年。他在回答行动党班达马兰州议员梁德志的口头
提问
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